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تشکیل جلسات هفتگی برای بررسی مشکلات محلات کلید خورد

فرماندار وارد گود عمیق محلات 
بندرعباس شد

مدیران بایستی به محلات بروند  و مشکلات شان را رصد وبرای رفع آنها تلاش کنند

گروه خبر // مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان  از 
حذف مرحله راستی آزمایی در فرایند ثبت 
نام فعالان اقتصادی در سامانه سازمان امور 
مالیاتی کشور جهت دریافت شماره اقتصادی 

خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، شــاکررضا مریدی با 
اشاره به دستور وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
راستای اجرای منویات مقام معظم رهبری، مبنی 
بر روان ســازی و تسهیل فضای کسب و کار و 

ایجاد پنجره واحد شروع کســب و کار، عنوان 
داشت: با همکاری سازمان امور مالیاتی کشور و 
معاونت اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
زمینه ســهولت شروع کســب و کار بنگاههای 
اقتصادی و تســهیل در اخذ مجوزهای لازم از 
جمله شــماره اقتصادی فراهــم گردید.مریدی 
اضافه کرد: سازمان امور مالیاتی کشور در همین 
راستا، پیشنهاد اصلاح فصل دوم آئین نامه اجرایی 
تبصره )3( ماده 169 قانون مالیات های مستقیم 
مصوب1394/4/31 را به وزیر  امور اقتصادی و 
دارایی مطرح نموده بود که با موافقت وی، فصل 
دوم آیین نامــه اجرایی تبصره مذکور، اصلاح و 
به امضا رســید و با صدور بخشنامه ای از سوی 
ســازمان امور مالیاتی کشور، گام 45 در سامانه 
مالیاتــی، در خصوص فرایند راســتی آزمایی 

حذف شده اســت .وی خاطرنشان ساخت: در 
حال حاضر و با اجرای بخشنامه سازمان که در 
همین راســتا صادر گردید، اشخاص حقیقی به 
محض اخذ مجوز یا پروانه کسب و کار از اصناف 
 و اتحادیــه ها و همچنین اشــخاص حقوقی و 
بنگاه های اقتصادی به محض ثبت در اداره ثبت 
شرکت ها، در سامانه سازمان امور مالیاتی کشور 
نیز ثبت نام شــده تلقی می شــوند و اطلاعات 
هویتی آنهــا، به صورت برخط یا غیر برخط، به 
سازمان امور مالیاتی کشور منتقل شده و همچنین، 
شــماره ملی اشــخاص حقیقی و شناسه ملی 
اشخاص حقوقی به عنوان شماره اقتصادی جهت 

آغاز کسب و کار قلمداد می گردد.
  مریدی افزود: پیش از این، اجرای گام 45 فرایند 
ثبت نام و تخصیص شماره اقتصادی به اشخاص 

حقیقی و حقوقی، بین یک مــاه تا دو ماه زمان 
می برد که هم اکنــون، با حذف این گام، فعالان 
اقتصادی از همان زمان ثبت شــرکت یا کسب 
مجوز فعالیت، از نظر سازمان امور مالیاتی کشور، 
»مودی« تلقی شده و شماره اقتصادی آنها بدون 
نیاز به طی مراحل راستی آزمایی صادر خواهد 
شد و نیاز به هیچ اســتعلام دیگری نمی باشد.

مریــدی تاکید کرد: اجرای گام 45 در ســامانه 
تخصیص شــماره اقتصادی به فعالان اقتصادی، 
بالاخــص در نظــام مالیات بــر ارزش افزوده 
مشکلاتی را برای مودیان ایجاد کرده بود که با این 
مصوبه، ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش افزوده 
کفایت داشــته و جهت دریافت مالیات بر ارزش 
افزوده از مشتریان، نیازی به دریافت گواهینامه 

ثبت نام نظام مالیات بر ارزش افزوده نمی باشد.

مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان خبر داد

تسهیل فرایند صدور شماره اقتصادی برای فعالان اقتصادی
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  بدنبال انتشار گزارش هایی از محلات سنگ کن، کوچه نامداران35 نخل ناخدا، 
آیت ا... غفاری، شهرک دریا و... در روزنامه دریا، عزیزاله کناری فرماندار بندرعباس 
روز یکشنبه جلساتی را باحضور برخی مدیران و معتمدان محلات، مدیران مرتبط و... 

برگزار نمود و این جلسات مصوباتی داشت که مقرر شد تا هفته آینده پیگیری های 
لازم جهت رفع مشکلات این مناطق صورت پذیرد و مصوبات اجرایی شده و در 

جلسه روز یکشنبه آینده نتایج مصوبات اعلام شود.

گروه خبــر //معاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری هرمزگان تاکید کرد: 
برای ایجاد نشاط در دانشگاه ها باید فضای 
دانشجویی مورد نظر ایجاد تا دانشجو ترغیب 
به حضور در عرصه های مختلف دانشجویی 

شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر ســعید ناجی 
در جلسه کمیسیون دانشجویی استان هرمزگان، 
افزود: باید در دانشگاه ها در حوزه تشکل های 
صنفی و سیاسی به ســمت تکثر گرایی حرکت 
کنیم که این امر نیازمند بســتر سازی مناسب در 
فضای دانشجویی است. وی با اشاره به ضرورت 
فراهم ســازی فضا برای فعالیت دانشــجویی 
دراستان، افزود: شرایط دانشجویی در هر منطقه 
و اســتان بر گرفته از بافت فرهنگی، اجتماعی 
و رویکرد های سیاســی متفاوت است که طبق 
آن شــرایط باید برای ایجاد نشاط و پویایی در 
دانشگاه تصمیم گیری شــود. وی با بیان اینکه 
 علاقمند هســتیم که جامعه دانشــگاهی استان 
در تمامی حــوزه ها پویا تر شــود، بیان کرد: 

 دانشگاه های استان علاوه بر حوزه علمی باید در 
حــوزه های فرهنگــی، اجتماعی و سیاســی 
نیز فعال تر شــوند و فعالیت هــای خود را در 
 تمامی عرصه ها گســترش دهند.ناجی فعالیت 
تشــکل های صنفی و سیاســی دانشجویی در 
 استان را نامطلوب دانست و عنوان کرد: درست 
اســت که یکــی از دلایل نبودن تشــکل های 
فعال در دانشــگاه ها، منفعل شدن دانشجویان 
در ایــن حوزه اســت امــا باید دلایــل دیگر 
این امر نیز مورد بررســی قرار گیــرد تا بتوان 
 پویایی و فعال شــدن دانشــگاه هــا در تمامی 
زمینه ها را شــاهد بود.معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان تاکید کرد: کسانی 
که دلسوز این نظام، این جامعه و جوانان هستند 
باید کمک کنند تا فعالیت های دانشجویی پررنگ 
تر و با شور تر در چارچوب قانون برگزار شود.
ناجــی  با بیان اینکه برگزاری جلســات متعدد 
 مســئولان دانشگاهی و اســتانی با دانشجویان 
می توانــد در آزادی تبادل نظــر نقش موثری 
 داشته باشد، گفت: باید بتوان فضا را با استفاده از 

ظرفیــت های قانونی به گونــه ای آماده کرد تا 
دانشجو بتواند فعالیت مشروع و قانونی  خود را 
انجام دهد. وی با بیان اینکه باید همه در یک محور 
و مدار که قانون و عقل حکم می کند حرکت کنیم، 
افزود: باید به دانشجویان یادآور شد که بر مبنای 
قانون حرکت کنند و در این راستا نیز نباید هیچ 
 کــس را فرا تر از قانون دید.  ناجی تصریح کرد: 
فعالیت های علمی، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی 
که موجب رشد و بالندگی جامعه و نشاط اجتماعی 
و مشارکت مردم در انتخابات می شود و به امنیت 
ملی، جامعه و مملکت خدشــه وارد نمی کند را 
 باید تشویق و دنبال کرد.وی با بیان اینکه ارتقای 
 کیفیــت علمــی و فرهنگــی آمــوزش عالی 
باید اولویت دانشــگاه های استان باشد، افزود: 
دانشگاه های استان باید در جهت ارتقای فرهنگ 
آینده نگری در دانشجویان و اجتناب از روزمرگی 
و تغییــر نگاه ها و افق دید به آینده برای حرکت 
در مرزهای دانش، پایداری و ثبات دانشــگاه و 
پاســخگو بودن به امور جامعه با استفاده از علم 

روز تلاش کنند.

معاون استاندار هرمزگان :

فضا برای فعالیت مشروع و قانونی دانشجویان فراهم شود

صفحه 8 را بخوانید

شهادت مظلومانه جمعی از پرسنل قهرمان ناوچه کنارک 
را محضر خانواده های داغدار این عزیزان و همرزمانشان 

در نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران تبریک و تسلیت عرض نموده و از درگاه الهی 
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مدیرکل آموزش و پروش هرمزگان عنوان کرد
اولویت رسیدگی 

به آموزش 431 دانش آموز شاهد هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش آموزش و پرورش 
هرمزگان گفت: رســیدگی و پیگیری مســائل تحصیلی 431 
دانش آموز خانواده معظم شــهدا و ایثارگــران به عنوان وظیفه 
همگانی باید در اولویت کاری قــرار گیرد.به گزارش  خبرنگار 
دریا، موســی دادی زاده سرخائی در جلسه ستاد اجرائی شاهد 
 استان هرمزگان گفت: در راستای اهتمام بر تحقق فرمان حضرت 
امام )ره( و منویات و تاکیدات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
جهت رســیدگی به امور تحصیلی و فرهنگی فرزندان شاهد و 
ایثارگران، وظیفه همگانی بر دوش همه ما است که پیگیر مسائل 
و مشکلات تحصیلی آنها باشــم.وی افزود: در استان هرمزگان 
تعــداد 176 دانش آمــوز در مدارس مختص شــاهد و 255 
 دانش آموز شــاهد در طرح پراکنده مشغول به تحصیل هستند.

دادی زاده تصریح کرد: تعداد 22 مدرســه مختص شاهد در سه 
مقطع تحصیلی ابتدائی، متوســطه اول و متوسطه دوم در استان 
وجود دارد که تعداد پنج هزار و 772 دانش آموز عادی و طرح 
شــاهد در آنها درس می خوانند.مدیــرکل آموزش و پرورش 
اســتان هرمزگان ادامه داد: عملکرد خوب مدارس شاهد استان 
در مسائل آموزشی و تربیتی باعث شده تقاضای ثبت نام در این 
مدارس نسبت به ســال های قبل افزایش یابد.دادی زاده گفت: 
برنامه ریزی برای ایجاد محیط مساعد برای رشد فضایل اخلاقی، 
تقویــت و تحکیم مبانی اعتقادی و معنوی دانش آموزان، تهیه و 
تدوین برنامه های ویژه تقویت بنیه علمی دانش آموزان شاهد و 
کیفیت بخشی به فعالیت های مدارس شاهد باید در اولویت کاری 

ستاد اجرائی شاهد استان هرمزگان قرار گیرد.

 مدیرحفظ نباتات سازمان جهادکشاورزی هرمزگان 
خبر داد

آغاز پایش مزارع گندم و جو 
  گروه خبر // مدیرحفظ نباتات ســازمان جهادکشــاورزی 
هرمزگان از آغاز پایش مزارع گندم و جو در این استان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، اشــرف منصوری اظهار کرد:  با آغاز 
مرحله داشــت در مزارع گندم و جو استان هرمزگان، عملیات 
اجرایی پایش مزارع در سالجاری آغاز شد.وی افزود: عملیات 
اجرایی پایش مزارع  شــامل ردیابی عوامل خسارتزای گیاهی 
همچون علفهای هرز، آفات گیاهی خصوصا آفت همگانی سن 
غلات و بیماری های گیاهی بوده که در سطح قریب به  13 هزار 
هکتار از مزارع گندم و جو استان با نظارت کارشناسان مدیریتها، 
مراکز جهاد کشــاورزی شهرستان و نظارت عالیه ستاد مدیریت 

حفظ نباتات آغاز شد. 
  مدیرحفــظ نباتــات ســازمان جهادکشــاورزی هرمزگان 
ســازمان  هــای  دســتورالعمل  اجــرای  بــا  داد:   ادامــه 
 حفظ نباتات کشــور، توصیه های فنی نیز ارائه گردیده اســت.

 به گفته اشــرف منصوری ، طبق اعــلام مدیریت حفظ نباتات 
 تا کنون مبارزه شــیمیایی برعلیه آفت سن غلات در سطح بالغ 
بر 9600 هکتار، ســایر آفات گیاهــی 1200 هکتار ، کنترل 
علفهای هرز 7500 و مدیریت بیماری های گیاهی مزارع گندم 
در سطح 720 هکتار انجام شده است.وی در پایان خاطرنشان 
ساخت: عملیات پایش تا پایان برداشت محصول همچنان ادامه 

دارد.   

خبر

خبری
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سرمقاله

  یکی از ســاکنان محلات می گفت باید سهم مان را از استان 
بگیریم. سهم ما از شهری که بزرگترین پالایشگاه میعانات گازي 
دنیا، گمرکات، بنادر، پالایشــگاه های مختلــف، معادن، فولاد، 
آلومینیــوم و... دارد وبه دنیا فخر فروشــی مــی کند، فقط فقر، 
محرومیت، نداری، زندگی در میان فاضلاب های روان، کوچه های 
تاریک وباریک و بدترین شــرایط ممکن و بیکاری است و این 
در حالی است که شهرهایی که موقعیت اقتصادی  بندرعباس را 
ندارند، وضعیت محلاتش بهتر از ماســت و ما باید حق مان را از 
این اســتان بگیریم. شاید برای هیچکس قابل باور نباشد که این 
اســتان که در صدر استان های پردرآمد کشور است، از آن طرف 
بنا به گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در قعر 
فقر و بیکاری و محرومیت است واین تناقض اقتصادی و فقر را 
با هیچ معادله ای در دنیا نمی توان حل کرد. در واقع هرمزگان و 
شهر بندرعباس دو روی سکه دارد و به دو قطب تقسیم شده است. 
قطب اقتصادی و قطب محرومیت. قطب اقتصادیش سهم دولت 
و پایتخت نشینان و قطب فقر و محرومیت هم سهم مردمانش و 
بومیان این منطقه شده است. درحالی که با این درآمدزایی و معادن 
کشف شده ونشده و ظرفیت های دریایی وبندری و پالایشگاهی 
و... مورد استفاده قرار گرفته و نگرفته انتظار می رود که مردمان این 
دیار به قول قدیمی ها وضعشان کویت باشد و بهترین درآمد داشته 
باشند وبا واژه فقر و محرومیت بیگانه باشند، اما چه در بشاگرد و 
کوهشاه احمدی و بسیاری از روستاهای دور ونزدیک استان و چه 
در مرکز و شهرستان های استان محلاتی وجود دارد که شرحش 
برای بسیاری از  مرکز نشینان و حتی مدیران استانی غیرقابل باور 
است. اگر بگویید حتی در مرکز شهری که عنوان پایتخت اقتصاد 
کشور یدک می کشد، محلاتی وجود دارد که همچنان، ساکنانش 
در کنار فاضلاب روان زندگی می کنند وبرای رفت وآمد باید از 
میان این فاضلاب ها گذر کنند و فاضلاب را به دریا می ریزند و 
دریای خود را هم آلوده می کنند، شاید چندان قابل باور نباشد. اگر 
بگویید که شهری که گازش را به دنیا صادر می کند، اما مردمانش 
ســیلندر گاز بردوش دارند ودنبال گاز می دوند و اگر بگویید در 
بشاگرد و کوهشاهی که فقر موج می زند، زمینش معادن بسیاری 
دارد که بخش زیادی از آنها هنوز اکتشاف و بهره برداری نداشته 
اســت، اگر بگویی در محلات و روستاهای قطب اقتصاد کشور، 
 مردمانی زندگی می کنند که به نان شب هم محتاجند و در بدترین 
شــرایط نداری و فقر زندگی می کنند، شــاید برخی تصور کنند 
این افسانه ای قدیمی و نه واقعیتی امروزی است و به همین دلیل 
 باور نمی کنند و این قصه فقط اشــک کودکان و مادران را درمی 
آورد. همان مادرانی که به مسئولان التماس می کنند که فرزندان 
و کودکان مان را از باتلاق اعتیاد، معتادان و مواد فروشــان نجات 
 دهید که کودکان هم مواد را می شناسند و مسئولان هیچگاه ناجی 
نبوده اند. براستی چه کسی به این سوال پاسخ خواهد داد که سهم 

حاشیه نشینان و روستاییان از این استان اقتصادی چیست؟
    علی زارعی

پشت پرده سیاست 

 ســیدعلی ادیانی نیز از مخالفان دیگر این طرح بود. او با اشاره به این که این طرح   
مغایر اصل 98 قانون اساسی است، خاطرنشان کرد:» در سال 80 که آقای شاهرودی 
ریاست قوه قضاییه را به عهده داشت عینا این مسئله را سوال می کند و می گوید آیا 
رئیس قوه قضاییه باید همان عدد شش را معرفی کند که شورای نگهبان جواب می دهد 
که اختیار معرفی حقوق دان بیش از تعداد مورد نیاز به عهده رئیس قوه قضاییه است 
یعنی رئیس قوه مخیر است و می تواند بیشتر از تعداد مورد نیاز معرفی کند. اما با این 
طرح ما قوه قضاییه را مکلف می کنیم و این موضوع خلاف قانون اساسی است.« اما 
نمایندگان مجلس با آن مخالفت کردند و این اخطار را وارد ندانستند. درپایان نیز طرح 

اصلاحیه با رای بیش از دو سوم بهارستانی ها به تصویب رسید.
ایران در اندیشه مدار ژئو

سپاه اعلام کرده که مدار 36 هزار کیلومتری هدف بعدی ارسال ماهواره است، در این 
گزارش ویژگی ها و کاربردهای این مدار زمین را بررســی کرده ایم  »هدف گذاری 
شهید طهرانی مقدم، دست یافتن به ماهواره  برهایی برای رسیدن به مدار ژئو بود« ؛ 
مدار ژئو همان مدار 36 هزار کیلومتری است که این روزها در رسانه ها زیاد تکرار 
می شود. آرزوی دیرین و شاید دست نیافتنی بشر که این روزها تبدیل به یک آرزوی 
بزرگ اما دست یافتنی برای ایرانی ها هم شده است. فرمانده فضایی نیروی هوافضای 
ســپاه در خصوص موضوع ارتقای مداری ماهواره های ایرانی برای مدار 36 هزار 
کیلومتری، اظهار کرد: برنامه داریم که با دعای خیر رهبر انقلاب و مردم عزیزمان و 
کمک دانشمندان مان در سپاه پاسداران و وزارت دفاع، ارتفاع مداری را افزایش دهیم 
و در سال های آینده به مدار 36 هزار کیلومتری برسیم. به گزارش فارس، سردار علی 
جعفرآبادی تاکید کرد: »قاطعانه اعلام می کنم که 90 درصد این عزیزان زیر 30 سال 
دارند و همه متخصصانی که نقش مستقیم در پروژه دارند بدون استثنا در دانشگاه های 
داخل کشور تحصیل کرده اند.« به گزارش تسنیم  ، سردار سید مجید موسوی جانشین 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه، پیشتر گفته بود که هدف گذاری شهید طهرانی مقدم، 
دست یافتن به ماهواره  برهایی برای رسیدن به مدار ژئو بود که بتواند بالاترین سطح 
از موشک های حامل ماهواره ها را داشته باشد. نخستین بار رهبر انقلاب هفته گذشته 
از مدار 36 هزار کیلومتری به عنوان هدف ماهواره ای بعدی ایران نام بردند. جایی که 
ایشان با اشاره به قرار دادن ماهواره نور در مدار نزدیک به زمین )LEO( فرمودند: 
»آن کسی که امروز این ماهواره بر را تولید می کند و این ماهواره )نور( را به فضا می 
رساند، همین آدم، همین نیتّ، همین دست خواهد توانست چند صباح دیگر همین 
ماهواره را به مدار 36 هزار کیلومتری برســاند که مد نظر ماست... این قطعاً خواهد 
شد.«در واقع ما در فضا با سه لایه روبه رو هستیم؛ مدار پایینی زمین یا »لئو«، مدار 
میانی یا »مئو« و مدار زمین آهنگ یا »ژئو«. البته در برخی تقسیم بندی ها یک مدار 
بیضوی بالا با نام »هئو« نیز نام برده می شود. لایه »لئِو«  لایه کوتاه است و موشک 
ســفیر ما ماهواره امید را در سال 87 در آن مدار قرار داد تا ما وارد باشگاه فضایی 
شویم. لایه »مئو« لایه میانی جو است که ارتفاع مشخصی دارد و برای ماهواره هایی 
است که تعیین مختصات می کنند و عکس برداری هوایی و به نوعی تصویربرداری از 
سطح زمین و پردازش داده های سطح زمین را انجام می دهند. این همان مداری است 
 )GEO( »که ماهواره نظامی نور توسط ماهواره بر قاصد در آن قرار گرفت. اما »ژئو
بالاترین مدار است که ارتفاع آن از سطح آب های آزاد، تقریبا 36هزار کیلومتر است. 

اصلاح قانون یا پاسخ به شورای نگهبان؟ 
نمایندگان با کلیات طرح اصلاح نحوه معرفی و انتخاب حقوق دانان شورای نگهبان 
در پارلمان موافقت کردند. اقدام بهارستانی ها واکنش هایی را در پی داشت از جمله 
این که  خبرآنلاین آن را پاســخی به عودت طرح اصلاح قانون انتخابات از سوی 
شــورای نگهبان به مجلس دانست و »گام دوم مجلسی ها برای  خلع سلاح کردن 
شورای نگهبان « توصیف کرد. طرحی که اهالی خانه ملت آن را به تصویب رساندند 
بدین معناســت که پس ازمعرفی حقوق دانان به مجلس شورای اسلامی، انصراف 
هریک از آنان تنها »قبل از این که موضوع در دستور هفتگی مجلس قرار گیرد«، 
امکان پذیر است و رئیس قوه قضاییه فرد یا افراد جایگزین را به صورت مکتوب به 
مجلس شورای اسلامی معرفی می کند. ریشه این اصلاح، مربوط به اتفاقات تیر 98 
می شود که علی غلامی یکی از حقوق دان های معرفی شده به مجلس در روز رای 
گیری و در صحن علنی از نامزدی انصراف داد که البته حرف و حدیث زیادی درباره 
این انصراف مطرح شــد. اما طرح اصلاح  آیین نامه داخلی درباره انتخاب حقوق 
دانان شــورای نگهبان با موافقان و مخالفانی نیز همراه بود. بعد از آن علی مطهری 
مدعی شــده بود که انصراف غلامی با تماس کدخدایی، سخنگوی شورای نگهبان 
صورت گرفته و به گفته غلامی، انصراف غیرارادی بوده اســت. هرچند کدخدایی  
گفته بود »من ترجیح می دهم که صحبتی نکنم و خود آقای غلامی توضیح دهند« 
با این حال نامه ای که غلامی منتشر کرد دراین باره اشاره مشخصی نداشت.مهرداد 
لاهوتی سخنگوی کمیسیون تدوین آیین نامه مجلس روز گذشته در جلسه علنی 
مجلس با اشــاره به این که با انصراف یکی از گزینه های پیشنهادی قوه قضاییه ما  
نمایندگان مجبور به رأی دادن به یک نفر می شویم، اظهار کرد :» حق رئیس قوه 
قضاییه برای معرفی دو حقوق دان شورای نگهبان به ازای هر کرسی وجود دارد و 
این حق سلب نشده است.« مصطفی کواکبیان نماینده مردم تهران به عنوان موافق 
این طرح با بیان این که انتخاب حق طبیعی همه انســان هاست، افزود : »برای هر 
کرسی حقوق دانان در شورای نگهبان باید حداقل دو نفر رقابت کنند تا انتخابات 
شکل بگیرد. متاسفانه در آخرین انتخابات شاهد بودیم که رئیس قوه قضاییه برای 
انتخاب سه حقوق دان شورای نگهبان پنج نفر را به مجلس معرفی کرد و پیش از 
آغــاز رأی گیری یکی از حقوق دانان به رغم میل باطنی خود انصراف داد و برای 
انتخاب سه حقوق دان تنها چهار گزینه باقی ماند. باید توجه داشت که در این ماده 
واحده حقوق دانان شورای نگهبان با اکثریت مطلق آرای نمایندگان مجلس انتخاب 
می شوند تا جایگاه با ثباتی را در اختیار داشته باشند.« مجلسی ها که با تصویب 
طرح های مختلف اصلاحیه های متعــددی به قوانین انتخابات زده بودند و روی 
مباحث جنجالی چون نظارت استصوابی شورای نگهبان دست گذاشته بودند،  شنبه 
شب با ردیه شورای نگهبان با این اصلاحیه مواجه شدند. شورای نگهبان در اطلاعیه 
ای اصلاحات قوانین انتخابات را که به تصویب مجلس رســید ، دارای ایرادها و 
ابهامــات متعدد ذکر کرد و آن را تایید نکرد.فارغ از این که این طرح در واکنش به 
شــورای نگهبان صورت گرفته یا نه، تصویب آن در روز های پایانی مجلس دهم 
مخالفانی هم داشت. علیرضا محجوب نماینده اصلاح طلب مردم تهران گفت:» باید 
یادگاری های مهم تری در عرصه های مختلف اقتصادی، اجتماعی و سیاسی تا پایان 
کار مجلس دهم برای مردم باقی بگذاریم نه این که به اصلاح قانون آیین نامه داخلی 

مجلس بپردازیم.«

 گروه خبر // نماینده مردم هرمزگان در مجلس 
گفت: بیمارســتان فعلی  کودکان بندرعباس ، 
برآورد نیاز آن مربوط به ۳۰ سال پیش بوده و با 
جمعیت امروز شهر بندرعباس همخوانی ندارد.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد مرادی در بازدید 
از پروژه احداث بیمارستان جدید کودکان بندرعباس 

گفت: بیمارستان فعلی کودکان بندرعباس با قدمت 
بســیار طولانی محل درمان بیماران جذامی بوده 
است و بعداً بدلیل نیاز استان به بیمارستان تخصصی 
برای کودکان، تغییر ساختار داد. اما برآورد نیاز آن 
مربوط به 30 ســال پیش بوده و با جمعیت امروز 
شهر بندرعباس همخوانی ندارد. مرادی افزود: کرونا 
همه مردم و مســئولان را نسبت به اهمیت موضوع 
سلامت هوشــیار کرد. خیرین ســلامت چند گام 
جلوتر از مســئولان با درک درســت از مشکلات 
مردم در درمان کودکان هرمزگانی، پای کار آمدند 

و تاکنون از هیچ تلاشی دریغ نکردند اما تأمین صد 
در صد هزینه های ساخت بیمارستان بزرگ کودکان 
توسط خیرین، سنگین خواهد بود لذا از همه مردم 
سخاوتمند و نوع دوست هرمزگان همچنین مدیران 
بخش هــای دولتی و خصوصی دعــوت می کنم تا 
به یاری مجمع خیرین ســلامت بشــتابند و هرچه 
زودتر شاهد بیمارستانی در شأن کودکان وفرزندان 
دلبنداین جامعه باشیم.نماینده هرمزگان در مجلس 
شورای اســلامی گفت: هر روز تسریع در احداث 
این بیمارســتان می تواند جان کودک معصومی را 

از خطر مرگ نجات دهد یا مرهمی باشــد بر دل 
مادران نگرانی که می بایست در این بیمارستان کنار 
نوزادشان باشــند. از طرفی تأخیر در احداث این 
بیمارستان هزینه های مضاعف افزایش قیمت مصالح 
و تجهیزات را به همراه دارد.احمد مرادی با تشکر از 
پیگیری های مجدانه دکتر ناظمی رئیس بیمارستان 
کودکان و اعضــای هیأت مدیــره مجمع خیرین 
سلامت از مردم درخواست نمود تا به یاری خیرین 
این مجمع بشتابند و خستگی را از تن اعضای این 

مجمع بیرون کنند.

حق مان را از استان بگیریم

  
انعکاس

خبرآنلاین مدعی شــد : حسام الدین سراج، خواننده موسیقی سنتی ایران با انتشار 
پستی در صفحه شخصی اینستاگرامش خبر از جلوگیری صداوسیما از پخش اذانی 
داد که وی با صدای خودش ضبط کرده بود. ســراج دلیل این اقدام صداوســیما را 
توضیح نداد، اما از این که به گفته خودش »توفیق ســرودن نوای عشق و ایمان« را 

پیدا کرده ابراز خشنودی کرد  . 
نامــه نیوز  ادعا کرد: برخی می گویند محمد جواد  ظریف کاملا مخالف نامزدی در 
1400 نیســت و ممکن است با کمی اصرار احساس تکلیف کند. اصلاح طلبان نیز 
برای این اصرار کردن دلایل متعددی دارند.دلیل اول این که، ظریف نامزد موسوم به 
اجاره ای نیست و بسیاری او را یک اصلاح طلب می دانند.دلیل دوم این که، ظریف 
بسیار محبوب است. دلیل سوم، وجهه بین المللی ظریف در عرصه بین الملل است. 
دلیل چهارم این که، ظریف به خاطر روابط خود با مقامات منطقه قادر است وضعیت 
منطقه ای ایران را بهبود بخشــد .دلیل پنجم نیز آن اســت که ظریف به عاملی برای 
اختلاف احزاب اصلاح طلب تبدیل نمی شود .اما دلیل ششم ، توانایی وی در جذب 
آرای خاکستری است و دلیل هفتم نیز آن است که او در مقابل گزینه حداکثری رقیب 

حرفی برای گفتن خواهد داشت.
پرداخت27 میلیارد تومان خسارت به سفارت انگلیس !

نماینده تهران در تذکری در جلسه علنی مجلس با بیان این که  »آذر سال 91 افراد 
خودسر سفارت انگلیس در تهران را تسخیر کردند و چند اثر هنری که جزو اموال 
دولــت انگلیس بود را تخریب کردند« افزود: به تازگی در خبرها آمده که این آثار 
پس از ترمیم به ســفارت انگلیس در تهران برگشت داده شده و مبلغ یک میلیون و 
300 هزار پوند معادل 27 میلیارد تومان هزینه خودسری عوامل خودسر از جیب 
ملت پرداخت شد. حجت الاسلام مازنی  خطاب به ظریف گفت: ملت ایران خاطره 
خوشــی از انگلیس ندارند ، انتظارمان این است که در این باره روشنگری کنید. آیا 
این موضوع صحت دارد؟ اگر صحیح است پاسخ دهید که از چه منطقی برخوردار 
است. در این باره یک کاربر توئیتر در رشته توئیتی  مدعی شده  است که در ماجرای 
حمله به سفارت انگلیس  شش اثر هنری که جزو اموال دولت انگلیس بود تخریب 
شده که فقط چهار اثر قابل ترمیم بوده اند. این آثار پس از ترمیم به ایران برگشتند 
و مبلغ 3/1 میلیون پوند هزینه ترمیم توسط دولت ایران پرداخت شد. به نوشته این 
کاربر نفیس ترین اثر، پرتره خاصی از فتحعلیشــاه است که توسط نقاش دربار، آقا 
احمد در اوایل قرن 19 م کشیده شده است به علاوه نقاشی رنگ روغن از حضرت 

یوسف و ملازمان بر تخت.
مکاتبه با عنوان سرهنگ و سرتیپ برای بازنشستگان ممنوع

یک نهاد مسئول در بخشــنامه جدید خود به تعدادی از مدیران نیروهای مسلح و 
نهادهای صنفی، به آن ها متذکر شده استفاده از القاب و عناوین نظامی زمان اشتغال 
همچون درجات نظامی ســرهنگ یا سرتیپ، در مکاتبات اداری  یا سربرگ های 
کارشناسی، از سوی کارکنان بازنشسته نیروهای مسلح که به عنوان کارشناس مشغول 
فعالیت هستند، موضوعیت نداشته و ممنوع است بنابراین مخاطبان باید به انجام تدابیر 

لازم در این خصوص اقدام کنند.

در این ارتفــاع، ماهواره های مخابراتی یا رادیــو تلویزیونی قرار می گیرند که به 
نوعی سطح پوشش بیشــتری را ایجاد می کنند. ماهواره ها از طریق سیگنال های 
رادیویــی عمل و از طیف فرکانس رادیویی برای ارائه خدمات اســتفاده می کنند.

اتحادیه بین المللی مخابرات )ITU( نهاد بین المللی مسئول تخصیص این فرکانس ها  
و موقعیت مداری برای ماهواره هاســت. با توجه به محدودیت های فرکانســی و 
محدودیت هــای فنی عملکرد ماهواره ها در فضا )به عنوان مثال لزوم حفظ فاصله 
متناسب با سایر ماهواره ها برای جلوگیری از تداخل  یا تصادم احتمالی( مدار »ژئو« 
یک منبع محدود است یعنی در زمان واحد تعداد مشخصی ماهواره می تواند در آن 
قرار بگیرد و فعالیت کند. این محدودیت ذاتی باعث شده است که ایجاد تعادل میان 
دسترسی منصفانه و برابر به این مدار و بهره برداری بهینه، کارآمد و اقتصادی  از آن 

دشوار باشد.
تازه های مطبوعات

شرق- این روزنامه درباره پشت پرده سودهای بورسی، مدعی شد: »هیئت وزیران 
دی ماه سال گذشته مصوبه ای را ابلاغ کرد که شاید همین مصوبه ویترین رنگارنگی 
را توانست مقابل چشم میلیون ها خریدار تزیین کند؛ مصوبه ای که در آن شرکت ها 
با تجدید ارزیابی دارایی های شــان )قیمت گذاری جدید دارایی ها بر اساس تورم( 
می توانند افزایش ســرمایه دهند اما افزایش سرمایه تنها پیامد این ابلاغیه نیست و 
کارشناسان معتقدند اهدافی مانند پوشاندن زیان انباشته، افزایش بهای تولید کالاها 
و خدمات عمومی و فروش سهام شرکت ها به قیمتی بالاتر از ثمرات دیگر مصوبه 

مورد اشاره است.«
آفتاب یزد-  این روزنامه در گزارشی با تیتر »نسخه پیچی دستوری برای آشفته بازار 
خودرو کارگشاســت؟« به نقل از یک عضو هیئت علمی دانشــگاه علم و صنعت 
نوشــت: اگر قــرار بود قیمت خودرو با دســتور دولتی به نــرخ رضایتمند برای 
مصرف کننده و خودروساز برگردد، قیمت دلار به نرخ دستوری 4200 تومان دولتی 

نزدیک شده بود.
دنیای اقتصاد- این روزنامه  با تیتر جالب »پرتاب بورس به آسمان هفتم« به استقبال 
هفت رقمی شدن شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران رفت. درحالی شاخص کل 
بورس تهران در 31 روز معاملاتی ســپری شده از سال 99 به رکورد بی سابقه رشد 
99 درصدی دست یافته است و همچنان بسیاری با تصور ادامه این روند صعودی هر 
روز به خیل معامله گران بورسی می پیوندند که کارشناسان معتقدند به جایی می رسد 
که دیگر خبری از ورود پول جدید به بورس نخواهد بود و در آن مرحله هر سیگنال 

منفی می تواند جهت شاخص را تغییر دهد.
ضرب الاجل دولت برای احراز هویت با کارت ملی هوشمند

بر اســاس پیشــنهاد یک نهاد دولتی که به تازگی به تایید حجت الاسلام روحانی 
رئیس جمهور نیز رسیده، مقرر شــده در ادامه روند اجرایی شدن کارت هوشمند 
ملی، طی شش ماه آینده احراز هویت و ارائه خدمات اداری و اجرایی نیز از طریق 
کارت هوشمند ملی انجام شود که در این زمینه، دو نهاد دولتی شامل سازمان ثبت 
احوال و ســازمان برنامه و بودجه باید زیرساخت های این دستور را طی شش ماه 

آینده تکمیل کنند.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس:

بیمارستان کودکان با جمعیت امروز بندرعباس همخوانی ندارد 

گروه خبر // رییس ســازمان جهادکشاورزی هرمزگان در ستاد 
 بحران اســتانداری گفت: هجوم ملخ هــا درباغات بندرعباس، 
حاجی آباد و رودان به عنــوان یک تهدید جدی برای این باغات 

پیش بینی می شود.
   به گزارش  خبرنگار دریا ، علی باقرزاده همائی در جلســه اســتانی 
ستاد بحران با موضوع تهاجم ملخ صحرایی که با حضور معاون استاندار، 
فرمانداران و جمعی از مدیران استانی برگزار شد، اظهار کرد: پس از 42 
سال ریزش ملخ صحرایی در حجمی گسترده ازعربستان به منطقه نخیلو 
در شهرستان بندر لنگه در تاریخ 7 بهمن 97 شروع شد وتاکنون مبارزه 
ادامه دارد.وی با بیان اینکه می توان استان هرمزگان را خط مقدم ورود 
ملخ صحرایی به کشور دانســت، افزود: تاکنون در یک میلیون و 407 
هزار و 59 هکتار اراضی ردیابی این آفت انجام گرفته و 47 هزارو893 

هکتار بر علیه ملخ صحرایی مبارزه صورت گرفته است.
به گفته این مسوول، 5 هزارو 378 هکتار پتانسیل سمپاشی روزانه بر علیه 

این آفت می باشد.باقرزاده در خصوص حجم و تراکم این آفت ابراز داشت: 
بطور متوسط حدود 50 میلیارد عدد ملخ در سطوح مبارزه شده وجود 
داشته است .وی با اشاره به شرایط موجود و جبهه های متعدد از دستجات 
 میلیونی آفت در شــبه جزیره عربستان خاطرنشان ساخت: پیش بینی 
می شــود در ســال زراعی 99-98 بخش زیادی از ملخ صحرایی از 
شــبه جزیره عربستان به نواحی جنوبی کشور وارد شود.رییس سازمان 
جهادکشاورزی هرمزگان در ادامه وجود دستجات پر تراکم در استانهای 
همجوار غربی و غرب اســتان را از دلایل افزایش خطر حمله ملخ به 
بخش مرکزی و شرقی استان اعلام داشت.باقرزاده ادامه داد: در صورت 
تلاقی ایــن دو وضعیت از جنوب و غرب، تهدیــد جدی برای باغات 
استراتژیک اســتان به ویژه در شهرستانهای بندرعباس ، حاجی آباد و 

رودان پیش بینی می شود.
وی همچنین در خصوص اقدامات شــاخص این ســازمان در جهت 
مبــارزه با آفت ملــخ صحرائی در اســتان اظهار کــرد: تاکنون 67 

تن ســم جهت مبارزه، 4 دســتگاه ســمپاش یو ال وی پاش پشت 
وانتی، 4 دســتگاه ســمپاش توربینی، 17 دســتگاه ســمپاش های 
پشــتی ، 6 دستگاه ســمپاش زنبه ای، 6 دستگاه ســمپاش اتومایزر 
پشــتی، 125 دســت لوازم و تجهیزات ایمنی، بنزین هواپیما به میزان 
20 بشــکه و روغن هواپیما به میزان 8 بشــکه تامین شده است.این 
 مســوول، تعمیر سرویس و راه اندازی سمپاشــها، تعمیر و راه اندازی 
خودرو های صحرایی موجود، ورود یک فروند هواپیما ســمپاش به 
اســتان، آموزش 11 نفر از پرســنل در دوره های آموزشی بوشهر و 
شــیراز، آزمایش ســموم تولید داخل جهت مبارزه با این آفت، عدم 
خســارت به مزارع ، باغات، مراتع و منابع طبیعی را از دیگر اقدامات 
شاخص سازمان جهادکشــاورزی استان هرمزگان در جهت مبارزه با 
آفت ملخ صحرائی اعلام داشت.باقرزاده با تاکید بر کمک دستگاه ها در 
امور لجستیک ، خودرویی و استفاده از ظرفیت نیروهای بسیج ،نظامی 
و تشکل های مردمی در ردیابی و مبارزه با ملخ در استان خاطرنشان 
ســاخت: اعتبارات استانی ســالجاری جهت کمک به اعتبارات ملی 
تخصیص یابد .وی در پایان خاطرنشان ساخت: ستاد ملخ به صورت 
مستمر به ریاست فرماندار هر شهرستان در راستای همکاری در مبارزه 

با ملخ به دبیری جهاد کشاورزی استان هرمزگان برگزار شود.

رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان  خبر داد 

 باغات هرمزگان در معرض هجوم ملخ

گروه خبر // معاون اســتاندار با اشاره به اینکه 
در سالجاری ریزش ملخ به صورت وسیع تری 
نسبت به سال گذشــته خواهد بود، خواستار 
بســیج،  داوطلب  نیروهای  مــردم،  همیاری 
کشــاورزان، دهیاران و شــوراها در مبارزه با 
آفت ملخ صحرائی جهت پاکسازی کامل آنها از 

اراضی استان شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ،رضا مدرس در جلسه 
استانی ستاد بحران با موضوع تهاجم ملخ صحرایی 
کــه با حضور رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی 
هرمزگان، فرمانداران و جمعی از مدیران اســتانی 
برگزار شــد، بیان کرد:  با همــکاری فرماندارن و 

ســازمان جهاد کشاورزی باید ســه سطح جهت 
مبارزه با ملخ ،طراحی و ایجاد شــود ؛ سطح یک 
که ریزش میدانی زیــاد و حتما باید مبارزه میدانی 
انجام شود و سطح دو ریزش میدانی کم تر اما مبارزه 
میدانی خواهد داشــت و معین سطح یک باید باشد 
و سطح ســه نیز باید پشتوانه ای برای سطح یک و 
دو در زمینه لجســتیک ، دستگاه های سم پاشی و 
مبارزه میدانی باشد و هماهنگی های لازم بین سطح 
 یک و دو از طریق ســطح سه صورت گیرد .وی به 
 پیش بینی سازمان جهاد کشاورزی در خصوص رشد این 
ملخ ها در برخی مناطق استان اشاره و افزود: باتوجه 
به درپیش بودن گرمای هوا،هنوز مســتندی وجود 

 ندارد که گرما و شــرایط اقلیمی میزان تخم ریزی 
آن ها را به حداقل برســاند و خسارت ملخ ها را  
کاهش دهد، طبق برآوردها از سوی سازمان جهاد 
کشاورزی در همین هفته و یا هفته آینده با یک دسته 
فراگیر ملخ در برخی نقاط استان مواجه هستیم. معاون 
استاندار در ادامه خواستار پاکسازی کامل ملخ ها از 
اراضی استان شد و افزود: برای مبارزه و پاکسازی 
کامل ملخ ها، بایستی کشاورزان ،دهیارها،شوراهاو 
نیروهای داوطلب بسیج نیز به صحنه بیایند.مدرس با 
اشاره به اینکه در سالجاری ریزش ملخ به صورت 
وســیع تری نســبت به سال گذشــته خواهد بود، 
 تصریح کرد: فرمانداران تمامی تجهیزات لجستیک و 

دستگاه های مرتبط با سم پاشی که در این خصوص 
در شهرستان مربوط به خودشان است را شناسایی 
 کرده و چنانچــه در این زمینه  کمبودی وجود دارد
به ستاد مدیریت بحران اعلام کنند.وی خاطرنشان 
ساخت: در شهرســتان های بســتک، بندرلنگه، 
سیریک، جاسک وبخشی از پارسیان میزان ریزش 
دسته جات به صورت وســیع گزارش شده است. 
 این مســوول در پایان با بیان اینکه بایستی امکان 
تخم ریزی ملخ ها را در اســتان از بین ببریم، ابراز 
داشــت: هر ملخ به تنهایی مــی تواند حدود 200 
 ملخ دیگر تولید کنــد که این خود اهمیت مبارزه با

تخم ریزی ملخ ها را نشان می دهد .

معاون استاندار هرمزگان در ستاد بحران؛

هرمزگان با یک دسته فراگیر ملخ مواجه می شود
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 حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها //استاندار 
خوزســتان با اشــاره به تعطیلی 9 شهرســتان 
خوزســتان برای جلوگیری از شیوع کروناویروس، 
گفت: فعلا لازم نیست که در ورودی شهرها ممانعت 
شــود اما اگر نتوانستیم شــرایط را کنترل کنیم، 

محدودیت های بیشتری اعمال می کنیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛غلامرضا شریعتی در خصوص 
جزئیات طرح فاصله گذاری در اســتان خوزستان، در 
پاسخ به اینکه چه دلایلی باعث ایجاد سیر صعودی در 
افزایش بیماران کرونا در اســتان شده است؟ اظهار کرد: 
چند علت قابل طرح است؛ ابتدا اینکه در میزان بیماریابی 
خیلی قوی تر شده ایم و تعداد آزمایشگاه های تشخیص 
بیماری را از یک آزمایشگاه به پنج آزمایشگاه افزایش 
و به تبع آن نیز تعداد تست بیشتری انجام داده ایم. امروز 
در ستاد ملی کرونا وزیر بهداشت و رئیس جمهور گفتند 
که در کشور، روزانه 10 هزار تست انجام داده می شود. 
 در خوزســتان نیز روزانه حــدود 950 تا هزار و 100 
تست در شــبانه روز گرفته می شــود. یعنی 10 یا 11 
درصد تست های تشخیص کرونا در خوزستان انجام می 
شود بنابراین طبیعی است که بیماران بیشتری پیدا شوند. 

هرچه بتوانیم بیماریابی را تقویت کنیم، می توانیم زودتر 
و بهتر بیماری را کنترل کنیم.وی ادامه داد: عمده بیماران 
ما سرپایی هســتند و نیاز به بیمارستان ندارند. وقتی 
 بیماریابی قوی تر شــود، تعداد افراد بیشتری شناسایی 
می شوند و از آلوده کردن بقیه افراد جلوگیری می شود. 
وقتی در کل کشور 10 هزار تست و در خوزستان هزار 
تا هزار و 100 تســت انجام می شود، درحالیکه 5.7 
درصد جمعیت کشور در استان خوزستان است، یعنی 
دو برابر درصد جمعیتی در حال انجام تســت هستیم 
درصورتی که در اســتان های دیگر به نســبت کمتر از 
درصد جمعیت آن ها تست انجام می شود و طبیعی است 
که بیماران بیشتری در خوزستان شناسایی شود. هرچه 
بتوانیم بیماریابی را تقویت کنیم زودتر و بهتر می توانیم 
بیماری را کنترل کنیــم و از نظر علمی برای ما اهمیت 

ویژه ای دارد و نباید تست را کم کنیم برای اینکه بیماران 
کمتری شناسایی شــوند. دوره نهفتگی این بیماری 14 
روز اســت و وقتی زودتر افراد را تشخیص دهیم این 
14 روز به 5 یا 6 روز تقلیل می یابد. استاندار خوزستان 
ادامه داد: آنچه در پیشنهاد دانشگاه علوم پزشکی بوده، 
این بوده که فعلا این 9 شهرستان کنترل شوند و ادارات 
و اصناف تعطیل شــوند و مردم در خانه بمانند و فعلا 
لازم نیست که در ورودی شهرها ممانعت شود. بالاخره 
الان فصل برداشت است و باید شرایط فراهم باشد، اما 
به نحوی باشد که فاصله گذاری رعایت شود، ادارات و 
اصناف تعطیل باشند و حتی مراکز پرجمعت شهر مسدود 
شوند. اگر نتوانستیم کنترل کنیم، محدودیت های بیشتری 
اعمال می کنیم. بنای ما بر این اســت چون در دفعه اول 
موفق بودیم، ان شاالله مردم هم همکاری کنند و بتوانیم 

وضعیت را کنترل و مدیریت کنیم.شــریعتی با اشاره به 
اینکه تعطیلی را تا پایان هفته اعلام کرده ایم و برای ادامه 
نیز جمعه مجددا بررسی و تصمیم گیری می کنیم، گفت: 
اگر لازم باشــد تعطیلی را ادامه می دهیم. متخصصان 
بیماری های عفونی نیز رصد می کنند و پیشــنهادات و 
نظرات خود را می دهند تا در شــورای تامین اســتان 
تصمیمات لازم را اتخاذ کنیم.وی با بیان اینکه هســته 
اصلی شــیوع کرونا فقط بازار نیســت، افزود: تقریبا 
درصد ادارات، اصناف و وســایل حمل و نقل عمومی 
در شیوع کرونا مشخص شده اند. حمل و نقل عمومی 
سهم زیادی را در این مساله دارد. تاکسیرانی اهواز حتما 
باید مراقبت کند که سرنشینان عقب تاکسی دو نفر باشند. 
برای بازارهای حاشــیه ای نیز تا حدی که امکان دارد 
جلوگیری شــود، در مناطق حاشیه ای متاسفانه شیوع 

کرونا در حال شدت گرفتن است و باید مراقبت بیشتری 
صورت گیرد.شریعتی با اشاره به اینکه هیچ مدیری حق 
دخل و تصرف در زمینه استفاده از یک سوم و دو سوم 
نیرو را ندارد، گفت: این مصوبه ستاد ملی است و هیچ 
مدیری حق ندارد آن را لغــو کند. طبق فرمایش مقام 
معظم رهبری مصوبه ستاد ملی حکم قانون را دارد و همه 
باید رعایت کنند و حق عدم رعایت ندارند و نمی توانند 
حقوق را تضییع کنند. از مدیران می خواهم مصوبات را 
رعایت کنند و تخلف نکنند؛ اگر چنین باشد ما مجبور 
به گرفتن تصمیمات دیگری می شویم. البته پرسنل می 

توانند تخلف را به سامانه 111 اطلاع دهند.

استاندار خوزستان:

ممانعت در ورودی شهرها فعلا لازم نیست 

 کیفِ چرمی
آن موتور داری که کیفِ بنده را قاپیده است
گوییا در ظلمتِ شب، گربه را خز دیده است

چون که کیفِ چرمی ام زیبا و شیک و پیک بود
ظاهرِ زیبایش آن بیچاره را گولیده! است

حتم دارم ساعتی لبخندِ پیروزی زده
بعد از آن، لبخند رویِ صورتش ماسیده است

همچو ماست تازه، شیرین بود اوّل کامِ او
بعدِ یک ساعت، چو دوغِ مانده ای ترشیده است

من یقین دارم که وقتی باز کرده کیف را
آن زمان فهمیده که، این دفعه را چاییده است!
 ـ»این چنین کیفِ قشنگی، پس چرا خالی ز پول؟!«

از تعجب، شاخ ها روی سرش روییده است
کاهدانی بود کیفم، ظاهرش امّا چو قصر
دزدِ ناشی، کاه را جایِ پلو بگزیده است

داخلِ کیفم سجل بود و سه ـ چارتا شعرِ طنز
لابد آن یارو به شعر و ریشِ من خندیده است

قافیه هر چند تکراری شد، امّا ای حریف
کی کسی در کیفِ شاعر پول و مولی دیده است؟

تازه آن هم شاعری که در همان آغازِ برج
همسرش از بوستانِ کیف او گل چیده است؟

  حمید آرش آزاد

****
دردم از پول است و درمان نیز هم
دردم از پول است و درمان نیز هم

دل فدای او شد و جان نیز هم
آن یکی شد غرق در مال حرام

دینش از کف رفت و ایمان نیز هم
موسم تاراج اگر آغاز شد

دارد این آغاز، پایان نیز هم
بر سر یک سفره دیدم گرگ را
آن طرف تر، مرد چوپان نیز هم
نان بیت المال را ما می خوریم
قیمه و مرغ و فسنجان نیز هم!
سال ها هی لاف دانایی زدیم

دوره قاجار و الان نیز هم
با همه دانایی، از ما خورده اند

شاه و شیخ و شحنه و خان نیز هم!
فیلم می سازیم از اصحاب کهف

از نگاه پیر کنعان نیز هم
بعد با وجدان راحت می زنیم

حرف های زشت، بهتان نیز هم
ما جهانی را مدیریت کنیم

گر که لازم شد جهانبان نیز هم!
کس نمی دانست قبل از ما که ابر
سایه دارد، برف و باران نیز هم!
کشف شد در دوره ما که شتر
چار پا دارد، دو کوهان نیز هم!
گر چه اصلا گاه گاهی لاجرم
اندکی، هرچند چندان نیز هم!

تخم خشخاش از زمین برچیده شد
تخته شد دکّان قلیان نیز هم!
مهر باطل خورد روی انگلیس
نروژ و اتریش و آلمان نیز هم
ما گرفتیم آنچه در رادار بود
چیزِ از رادار پنهان نیز هم

چین به ما سجاده و تسبیح داد
کیف و کفش و بند تنبان نیز هم!
مثل خرمالوست »خالو«، طنز تو
شاعری، رندی، سخندان نیز هم
گر به کام عده ای تلخ است، گاه

ملتی را کرده خندان نیز هم

  راشد انصاری

طنز

 امیر حســین حائری زاده سرویس استان ها //
مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری 
 یــزد گفت: با توجه اجــرای پروتکل های طرح 
فاصله گذاری اجتماعی، بسیار قبل تر از اجرای 
طرح در یزد، از پیک کرونا آسان تر سایر استانها 

عبور کردیم.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ فخرالســادات خامسی 
هامانه در نشســت خبری ویدئوکنفرانسی که توسط 
خانه مطبوعات اســتان یزد برگزار شد، با بیان اینکه 
تاکنون هیچ گزارش رسمی مبنی بر سفید یا قرمز بودن 
مناطقی از استان در زمینه کرونا به ستاد استانی کرونا 
نرسیده است، اظهار داشت: با توجه به اینکه بازگشایی 
مســاجد و مدارس بستگی به وضعیت سفید مناطق 
دارد، وضعیت در یزد کماکان مانند قبل اســت.وی با 
اشاره به آخرین تصمیم گیری های ستاد استانی کرونا 
بیان کرد: برخی اماکن تجمعی و اصناف پرخطر که در 
حد اختیارات استان بود با توجه به درخواست کمیته 
اصناف مستقر در فرمانداری یزد، با تاکید بر رعایت 
پروتکل های بهداشتی بازگشایی شد.خامسی هامانه 
عنوان کرد: برای پارک ها، شب بازارها، روز بازارها، 
ساعت کار بازار مسقف، آرایشگاه های زنانه و مردانه 
و … هم تصمیم گیری شده و بر اساس پروتکل هایی 
در سطح اســتان فعالیت خود را از سر گرفته اند.وی 

تاکید کرد: استان یزد از اولین استان هایی بود که قبل 
از صدور دستورالعمل تشــکیل ستاد کرونا، اقدام به 
تشکیل این ستاد کرد و پس از آن به سرعت کمیته ها 
شــکل گرفت و برنامه های متعدد اجرا شــد.عضو 
ستاد استانی پیشــگیری و مقابله با کرونا استان یزد 
 افزود: یزد در این زمینه پیشگیرانه عمل کرد و جزو

 اولین استان هایی بودیم که پروتکل های بهداشتی را 
تصویب و اجرا کردیم ضمن اینکه یزد نخستین استانی 
بود که اقدام به تعطیلــی اصناف و برخی کارخانه ها 
کرد.خامسی هامانه با تاکید بر اینکه اکنون نیز اینگونه 
نیســت که در زمینه کرونا دغدغه نداشــته باشیم، 
تصریح کرد: یزد به واقع جزو استان های موفق برای 
گذر از پیک بیماری بود زیرا در بســیاری از موارد 
پیشگام بود و پیشگیرانه عمل کرد و همکاری خوبی 
بین نهادهای درگیر در اســتان ایجاد شد و با وجود 
مشکلاتی که وجود داشــت، اما موفقیت در این امر 
به نسبت بسیاری استان ها بیشتر بود.وی یادآور شد: 
طرح فاصله گذاری اجتماعی که آغاز شد، بسیاری 
از محدودیت هایی که بر اســاس ایــن طرح ابلاغ 
شــد، را از قبل در یزد اجرا کرده بودیم و همین امر 
ســبب شد تا در مقایسه با بســیاری از استان ها، از 
پیک بیماری راحت تر عبور کنیم.مدیرکل دفتر امور 
اجتماعی استانداری یزد در بخش دیگری از سخنان 
خود در مورد مأموریت های این دفتر اظهار داشــت: 
طی سالهای قبل اعتبارات و بودجه هایی داشتیم که با 
استفاده از آن برنامه های فرهنگی و اجتماعی تعریف 
شده در شهرستانها و حتی روستاها را به رغم اینکه 
مأموریت کار اجرایی نداشــتیم، اجرا می کردیم اما 
در ســال 99 کارهای اجرایی از دفتر امور اجتماعی 
 گرفته شــده بر این اساس تمرکز کار به سمت دفاتر 

تسهیل گری و مناطق حاشیه نشینی رفت و این موضوع 
اکنون به یکی از اولویت ها تبدیل شــده اســت.وی، 
گستردگی و پراکندگی کارهای حوزه اجتماعی را از 
 مشکلات جدی این بخش دانست و تاکید کرد: در کنار 
 ایــن پراکندگی مشــکلات بودجه ای نیــز داریم به 
 نحوی که ســال گذشــته 6 میلیارد جــذب بودجه

 برای تجهیزات داشتیم اما امسال شرایط کاملًا متفاوت 
است.

   خامسی هامانه تصریح کرد: موضوعات اجتماعی 
وفرهنگی همواره در شعار و گفتمان جزو اولویت های 
تصمیم گیران اســت امــا در عمل همیشــه بعد از 
حوزه های اقتصادی و عمرانی و سیاسی قرار گرفته 
است.وی اظهار داشــت: با این وجود تلاش ما این 
است که برنامه ها را به پیش ببریم و با شهرستانهای 

استان نیز در این زمینه در ارتباط هستیم.
  خامســی هامانه در مورد تشــکل های مردم نهاد 
اســتان یزد و فعالیت آنها در زمینه حقوق شهروندی 
نیز بیان  کرد: چهار دستگاه شامل بهزیستی، ورزش و 
جوانان، نیروی انتظامی و استانداری برای فعالیت این 
تشکل ها مجوز صادر می کنند که این چهار دستگاه 
تاکنون در مجموع برای 700 ســازمان مجوز صادر 
کرده اند.  وی ادامه داد: حقوق شــهروندی در ادارات 
توسط سه دســتگاه  دفتر بازرسی استانداری، دفتر 
امور اجتماعی و ســازمان مدیریت دنبال می شود که 
این امر کاملًا متفاوت با حقوق شــهروندی است که 
در شــهرداری دنبال می شود.خامسی هامانه اظهار 
امیدواری کرد: تشــکل های مردم نهاد ضمن آشنایی 
با حقوق شــهروندی، بتوانند گام های جدی تری در 
زمینه آشنایی مردم با حقوق شهروندی و تحقق این 

حقوق بردارند.

مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری یزد:

از پیک کرونا آسان گذشتیم
 

دبیر شورای سلامت اهواز با اشاره به بازگشت محدودیت ها:

 وضعیت اهواز در دست مردم است
حسن سیلاوی سرویس استان ها // دبیر شورای 
سلامت اهواز با اشاره به بازگشت محدودیت ها در 
خوزستان در پی گسترش شیوع کرونا و افزایش 
ابتلا گفت: اعمــال محدودیت ها تا حدود  موارد 
زیادی چرخه انتقال را قطع می کند و بار مضاعف 
وارد شــده بر دوش کادر بهداشــتی و درمانی را 
کاهش می دهد؛ اگر این تصمیمات گرفته نمی شد، 

روزهای سختی در پیش داشتیم. 
    بــه گزارش خبرنگار دریا ؛مهرداد شــریفی  اظهار 
کرد:  با توجه به اینکه در چند روز اخیر، فاصله گذاری 
اجتماعی رعایت نشده بود و اصناف به راحتی کار خود 
را انجام می دادند و مردم نیز دستورالعمل های بهداشتی را 
رعایت نمی کردند، انتقال ویروس به راحتی انجام می شد.

وی افزود: برگزاری مراسمات جزو چالش ها است و در 
این مدت شاهد برگزاری مراسم زیادی بوده ایم.شریفی 
گفت: عدم توجه مردم و اصناف به رعایت پروتکل های 
بهداشــتی و همچنین عدم توجه مردم در خودداری از 
برگزاری مراسمات، موجب افزایش موارد ابتلا به کرونا 
در اهواز بوده اســت. افزایش تعداد نمونه گیری ها نیز 
موجب شناسایی افراد حامل سالم شده است.وی اظهار 
کرد: افزایش موارد، نشــان دهنده این بود که آلودگی 
وجود دارد اما این مبتلایان به صورت حامل ســالم و 
ناقل ویروس هستند؛ بنابراین برای پیشگیری از طغیان، 
تصمیم اعمال محدودیت ها گرفته شــد.دبیر شــورای 
ســلامت اهواز بیان کرد: اعمال محدودیت ها تا حدود 
زیادی چرخه انتقال را قطع می کند و بار مضاعف وارد 
شده بر دوش کادر بهداشتی و درمانی را کاهش می دهد؛ 
اگر این تصمیمات گرفته نمی شــد، روزهای سختی در 

پیش داشــتیم.وی گفت: پس از پایان محدودیت ها نیز 
باید ببینیم شرایط شــیوع کرونا چگونه خواهد بود اما 
در مجموع، وضعیت اهواز در دست مردم است.شریفی 
تصریح کــرد: برای قطع زنجیره انتقال کرونا، مردم باید 
مجددا شعار در خانه ماندن را در دستور کار خود قرار 
دهند و تنها برای کارهــای ضروری، آن هم با رعایت 
فاصله گــذاری اجتماعی از منزل خارج شــوند.وی 
با بیان اینکه در خارج از منزل باید از دســت زدن به 
صورت به ویژه ناحیه T صورت پرهیز  شــود، افزود: 
اگر می خواهیم وضعیت ثابت بماند یا بدتر نشود، مردم 
باید حتمــا از خروج غیرضروری از منزل خودداری و 
دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند.دبیر شورای 
سلامت اهواز ادامه داد: مردم اجازه ورود به واحدهای 
صنفی با محیط کوچک را ندارند و فروشنده باید همه 
کارهای مورد نیاز را انجام دهد. در فروشگاه های بزرگ 
نیز باید علامت گذاری انجام و فاصله گذاری اجتماعی 
رعایت شود و ماســک و دستکش و مواد ضدعفونی 
کننده در اختیار مردم قرار بگیرد. این اماکن باید تهویه 
مناسب داشته باشند و از پذیرش مشتری بیش از ظرفیت 
خــودداری کنند.   وی تصریح کــرد: اگر فرد آلوده به 
ویروس به مدت 15 دقیقه در یک محیط بسته حضور 
داشته باشــد و از وسایل حفاظت فردی استفاده نکند، 
می تواند سایر افراد را آلوده کند.شریفی گفت: مردم به 
اخبار کذب و شــایعات توجه نکنند و حتما اخبار را 
از منابع معتبر پیگیری کنند زیرا این شــایعات می تواند 
ســلامت روانی را به خطر بیندازد و سیســتم ایمنی را 
ضعیف کند و در نتیجه با ضعیف شــدن سیستم ایمنی، 

زودتر به بیماری مبتلا خواهیم شد.

در شهرهای تعطیل خوزستان چه اصنافی 
اجازه فعالیت دارند؟

حسن سیلاوی سرویس استان ها //استانداری خوزستان از ممنوعیت فعالیت اصناف غیرضرور 
9 شهرستان استان تا پایان هفته جاری به منظور مقابله با شیوع کرونا خبرداد. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛استانداری خوزستان در اطلاعیه ای اعلام کرد: اصناف ضروری که مجاز به 
فعالیت می باشند شامل داروخانه ها، سوپرمارکت ها، نانوایی ها، قصابی ها و خوار و بارفروشی ها بوده و 
فعالیت سایر اصناف تا پایان هفته در شهرستان های اهواز، کارون، باوی، حمیدیه، مسجدسلیمان، هویزه، 
هندیجان، دزفول و شوشــتر ممنوع است.به منظور مقابله با شیوع کرونا در استان، استاندار خوزستان 

ادارات و بانک های این 9 شهرستان را تا پایان هفته تعطیل اعلام کرد.
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حسن سیلاوی سرویس استان ها //سرپرست اداره 
کل سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری 
کرمان از طبقه بندی مشاغل کارگران زغال سنگ 

کرمان در اواخر اردیبهشت ماه جاری خبر داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛رضا اشک با اشاره به آخرین 
اقدامات در خصوص وضعیت کارگران معادن زغال سنگ 
کرمان، اظهار کرد: به طور کلی خواسته های این کارگران 
زحمتکش به دو دسته تقسیم می شــود که بخشی از از 
آنها در اســتان قابل حل است و برخی باید در سطح فرا 
اســتانی در مورد آنها تصمیم گیری شود که البته مسائل 
فرا استانی، از طریق استان به مسئولان کشوری منتقل و 
پیگیری های لازم انجام می شود.وی با بیان این مطلب که 
یک طرح اولیه توسط کارفرما و کارگران نوشته شده که 
این طرح با نظارت اداره کار اجرایی می شود، اظهار کرد: 
ممکن است در این طرح انتظارات همه کارگران برآورده 

نشــود اما یک قدم رو به جلو است چراکه بر مبنای این 
طرح احکام کارگران صادر می شود و در واقع طبقه بندی 
انجام می شــود.  سرپرست اداره کل سیاسی، انتخابات و 
تقسیمات کشوری استانداری کرمان با اشاره به اینکه پیش 
بینی می شود احکام کارگران تا اواخر اردیبهشت زده شود، 
تصریح کرد: کارگران باید توجه داشــته باشند که با صبر 
و حوصله پس از اجرایی شــدن طرح قطعاً نقاط ضعف 
مشخص و اصلاحات لازم نیز انجام می شود.  وی اظهار 
داشت: بر اساس طرحی توافقی بین کارفرما و کارگران، 
مابه التفاوت حقوق کارگران بر اساس تاریخ قید شده در 
متن قراردارد، پرداخت می شود.اشک عنوان کرد: کارگران 
به دنبال خواســته های صنفی خود هســتند و هیچ گونه 
ساختار شکنی انجام نشده است و این حق آنان است که 
مطالبات شأن پیگیری شود و البته در این بین باید به نظرات 

کارفرمایان نیز توجه کرد.

اجرای طبقه بندی مشاغل کارگران زغال سنگ 
کرمان اواخر اردیبهشت ماه

نوبت اول

امیرحســین حائری زاده ســرویس استان ها // 
اســتاندار یزد گفت: هنوز وضعیت 1۰ شهرستان 
 اســتان از نظــر وزارت بهداشــت، درمــان و 
آموزش پزشکی به مرحله سفید نرسیده و همچنان 
به لحاظ تعداد مبتلایــان به کرونا در وضعیت زرد 

قرار دارد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ در مرحله نخســت ستاد 
یادشــده وضعیت شهرستان های اردکان، میبد، خاتم و 
ابرکوه از لحاظ کنترل مدیریت بیماری کرونا قرمز اعلام 
شد.محمدعلی طالبی افزود: تعداد افراد بستری به یک 
پنجم کاهش یافت و روند بیماری رو به کاهش اســت 
و در حال حاضر بیش از 100 نفر در بیمارســتان های 
استان بســتری و تحت مراقبت قرار دارند.وی از مردم 
خواســت همچنان فاصله گذاری هوشــمند اجتماعی 

 را در پیشــگیری از بیمــاری کرونا رعایــت کنند تا 
شــاهد اعلام وضعیت سفید اســتان در آینده  نزدیک 
باشــیم. وی ادامه داد: آنچه امروز ستاد ملی پیشگیری 
و مقابله بــا کرونا اعلام کرد، در میان اســامی جدید 
شهرســتان های کشــور نامی از یزد دیده نشد ، مردم 
باید همچنان فاصله گــذاری اجتماعی را رعایت کنند 
و از رفــت و آمدهای غیرضروری در محل های پرترد 

پرهیز کنند.
   اســتاندار یزد با اعلام اینکه طبق مصوبه ســتاد ملی 
از شــنبه هفته آینده برابــر 27 اردیبهشــت ماه همه 
مدارس بازگشایی می شود، گفت: بازگشایی واحدهای 
آموزشــی فقط برای مراجعه دانش آموزانی اســت که 
در زمینه درســی مشــکل دارند و به دلیل دسترســی 
نداشــتن به فضای مجازی و یا دروس آنها ناتمام مانده 

اســت.رییس شــورای آموزش و پرورش یزد  تاکید 
 کرد: حضــور در مدارس اصلا اجباری نیســت ، فقط 
دانــش آموزانی که نیازمند راهنمایــی از معلمان خود 
هســتند می توانند در مدارس حضور یابند.طالبی ادامه 
داد: در مورد دانشگاه ها نیز با توجه به مصوبه ستاد ملی 
هرگونه تصمیم گیری در این مورد به مدیریت دانشگاه ها 
واگذار شــد و در صورت صلاحدید می توانند نسبت به 

بازگشایی دانشگاه ها اقدام کنند.
  اســتاندار یزد با تشــکر از همراهی اقشــار مختلف 
در پیشــگیری و مقابله با کرونا و اهتمامی که نســبت 
به ادامه اجرای فاصله گذاری اجتماعی و اســتفاده از 
ماســک دارند، اظهار کرد: در استان مشکلی در زمینه 
تامین ماســک و مواد ضدعفونی کننــده وجود ندارد.

طالبی گفت: شــهروندان می توانند علاوه بر مراجعه به 
مراکز مجاز، در ســامانه » ستکا« نیز به صورت آنلاین 
مراجعه و با وارد کردن کد ملی خانواده ثبت نام  و برای 
دریافت ماسک و دیگر لوازم بهداشتی طبق تعرفه دولتی 

و سهمیه مشخص شده، اقدام کنند .

استاندار یزد: 

کنترل بیماری کرونا در شرایط زرد قرار دارد

 //  آرزو توکلی ســرویس استان ها 
معاون سرمایه گذاری اداره کل میراث 
و صنایع دستی  فرهنگی، گردشگری 
استان کرمان از اعطا تسهیلات اشتغال 
روســتایی به ۲۵ طرح بوم گردی در 

جنوب استان کرمان خبر داد. 
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ » رضا 

بردبــار« با اشــاره به برگزاری جلســه 
کارگروه اشتغال شهرستانهای جنوبی استان 
کرمان، اظهار کرد: در این جلســه  از 26 
طرح پیشــنهادی برای دریافت تسهیلات 
روســتایی 25 طرح مورد موافقت قرار 
گرفت.وی افزود: طرح های پیشــنهادی 
مربوط به شهرســتانهای جیرفت، کهنوج، 

رودبار و منوجان و همچنین شهرستان انار 
بوده است.بردبار با بیان اینکه 8 میلیارد و 
760 میلیون تومان از محل برنامه قانون 
حمایت از ایجاد و توســعه اشتغال پایدار 
روستایی و عشایری به طرح های مذکور  
اختصاص داده می شــود، تصریح کرد: با 
راه اندازی این اقامتگاه ها زمینه اشــتغال 

61 نفر مهیا خواهد شد.
   وی با اشاره به اینکه تسهیلات اعطایی 
برای توسعه و تجهیز اقامتگاه های مذکور 
است، خاطرنشان کرد: استان کرمان دارای 
 330 اقامتــگاه بوم گردی اســت که در 
ســال های اخیر مورد توجه گردشگران 

ایرانی و خارجی قرار گرفته اند.

معاون سرمایه گذاری میراث فرهنگی کرمان:

۲۵ طرح بوم گردی تسهیلات روستایی دریافت می کنند
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اقتصادی

خبری

گروه گــزارش // این روزها کــه بورس بحث داغ 
محافل عمومی اســت، بارها این سوال مطرح می 
شود که سهم پتروشیمی ها در بورس را بخریم یا 

نه؟ 
هنــوز خیلی ها درگیر بیماری کرونا بودند که ناگهان 
خبر عرضه ســهام دولتی در قالــب ETF یا همان 
صندوق ســرمایه گذاری قابل معامله و اجازه خرید 
و فروش آن ها روانه خروجی رسانه ها شد، به طوری 
که امروزه با آزاد شدن بازار معاملات بورس تمامی 

افراد و یا حتی شرکت ها وارد بورس شدند.
یکی از مهم ترین قســمت عرضه های صندوق های 
ســرمایه گذاری قابل معامله  دولت به 4 پالایشگاه 
مهم کشور باز می گردد اما بسیاری سوال  می کنند که 
وضعیت سهام پالایشگاه ها در بورس برای استقبال 
عموم چطور اســت؟  آیا این غول های سرمایه در 
کشــور توان شــفافیت مالی در بورس را خواهند 

داشت؟
به عبارتی  رشــد کمتر سهام شرکت های پتروشیمی 
و نفتی در بورس نســبت به ســهام سایر شرکت ها 
چندین علت دارد؛ نخســت آنکه شرکت های نفتی و 
پتروشیمی قبل از رشد شرکت های حاضر در بورس، 
رشــد خوبی را تجربه کرده و به یک نقطه متوســط 
رسیده اند، همچنین در زمان رشد شرکت های نفتی، 

رشد سایر شرکت ها یا منفی بوده یا بسیار کند.
در روز هایی که بازار های مالی و موازی بازار سهام, 
جذابیتی برای سرمایه گذاران ندارند بورس تنها گزینه 
مطمئن و پربازده برای جذب نقدینگی ها تبدیل شده 

است.
از این رو افت قیمت های جهانی از یک سو و اختلال 
در هســته معاملات بورس جهانی از ســوی دیگر، 
موجب کُنــدی روند ورود نقدینگی و همچنین اقبال 
کمتر ســرمایه گذاران و سهامداران به سهم های نفتی 

پالایشی و پتروشیمی ها در بازار سهام شده است.
این در حالی اســت که برخی از کارشناســان بازار 
بورس بــر این باورند که جریــان نقدینگی یکی از 
عوامل تعیین کننده در بازار ســرمایه اســت و موج 

خروشــان نقدینگی اکنون به ســمت سهم هایی بجز 
صنایع پالایشــی و پتروشیمی اقبال نشان می دهد و 

این طبیعی است.
سود 11 میلیاردی پتروشیمی ها در 

بورس
جعفــر ربیعی مدیر عامل هلدینــگ خلیج فارس با 
اشاره به ورود دو پتروشیمی به بازار بورس گفت: در 
حال حاضر شرکت های پتروشیمی سهام زیادی دارند 
که خیلی از آن ها شناور نیست. خوشبختانه قیمت و 
تولید در این صنعت با ثبات است و بسیاری از صنایع 

پتروشیمی در بازار بورس قرار دارند.
ربیعی در پاســخ به ســوالی مبنی بــر اینکه  میزان 
سودآوری شــرکت سرمایه گذاری صنایع پتروشیمی 
در ســال گذشته چگونه بوده اســت؟ تصریح کرد: 
شرکت سرمایه گذاری پتروشیمی، در سه ماه نخست 
سال 98، 900 میلیارد تومان زیان داشت که این مبلغ 
در سه ماه نخست سال گذشته به 11 میلیارد و 700 

میلیون تومان سود تبدیل شده است.
نماد های پتروشــیمی در بورس با وجود تحریم های 
بین المللی و همچنین نوسانات قیمت ارز توانسته اند 
در یکســال اخیر بازدهی بالای 100 درصدی را به 
ثبت برسانند.طبق بررســی های انجام شده عملکرد 
9 ماهه شرکت های پتروشیمی نشان می دهد که اکثر 
نماد های پتروشیمی در گزارش 9 ماهه خود اگرچه 
توانسته اند سود هر سهم قابل توجهی را محقق سازند، 
اما در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته بسیاری از 

آن ها با افت سودآوری مواجه شده اند.
نمادهای پتروشیمی ها در بورس را بشناسید

در این میان نماد های شیراز، شبصیر، شغدیر، مارون و 
کرماشا به ترتیب با 124، 82، 63، 63 و 58 درصد 
رشــد پنج نمادی هستند که توانسته اند سود هر سهم 

خود را در مقایسه با سال گذشته بیش از 50 درصد 
افزایش دهند. از سوی دیگر، شپترو تنها نمادی بوده 
که در گزارش 9 ماهه خــود ضرری 280 ریالی را 
شناسایی کرده که نشان می دهد وضعیت این نماد در 
مقایسه با مدت مشــابه سال گذشته 84 درصد افت 

داشته است.
این در حالی است که پتروشیمی اصفهان نیز اگرچه 
توانسته ســودآوری 1554 ریالی را محقق کند، اما 
سودآوری این شرکت به نسبت سال گذشته افتی 71 
درصدی داشته است. شاراک نیز در گزارش 9 ماهه 
خود سودی 1056 ریالی برای هر سهم محقق کرده 
که افتی 7 درصدی را نســبت به مدت مشــابه سال 

گذشته نشان می دهد.
 پتروشیمی ها در تحریم ها هم سود 

کردند
نام نیک مدیر عامل یکی از پالایشگاه های  صندوق 
ETF گفــت: مجموعه شســتا با قریــب 80 هزار 
میلیارد ریال ســرمایه و بیش از 270 شرکت یکی 
از هلدینگ های عظیم اقتصادی کشــور محســوب 

می شود.
او ادامه داد: امروزه شرکت های پتروشیمی به عنوان 
یکی از شرکت های موثر، فعال و همچنین سودده به 
حساب می آیند به طوری که همان طور رهبری کشور 
تاکید بر شفافیت بازار بورس دارند ماهم در این راستا 

قدم برمی داریم.
نام نیک در ادامه در خصوص اینکه این شرکت های 
پتروشــیمی برای مردم به چه میزان سود آور است، 
گفت: در واقع این رویداد در راستای ارتقاء بهره وری 
و ســود آوری مردم بســیار حائز اهمیت است و نه 
تنها برای مردم مهم تلقی شده است بلکه باعث رشد 

صنایع اقتصادی می شود.

مدیر عامل پتروشــیمی غدیر اضافــه کرد: در واقع 
حضور چنین مجموعه های ســودده و موفق باعث 
گستردگی و گردش مالی بسزایی می شود به طوری 
که ما در سال 98 به سود 257 درصدی رسیدیم که 
حدود بین بالغ بر 4 هزار و پانصد میلیارد تومان شد 
و نشــان دهنده سود مطلوب برای سرمایه گذاران و 

افقی روشن برای آن ها می شود.
رشد و توسعه اقتصادی، نیازمند سرمایه گذاری های 
کلان است و این سرمایه گذاری ها هیچ گاه نمی توانند بر 
اساس بازار منابع کوتاه مدت تأمین مالی شوند. ایجاد 
یک بازار سرمایه قوی و کارآمد زیرساخت اساسی 
تأمین مالی بلندمدت هر کشــور را تشکیل می دهد. 
شاید بتوان رســمی بودن، شفافیت و برخورداری از 
پشــتوانه محکم قانونی را مهم ترین تفاوت های بازار 
بورس با بازار های سنتی دانست. یک عقیده متداول 
این اســت که رونق بازار بورس، بازتاب اقتصاد در 
حال پیشــرفت است که در بلندمدت ارتباط مثبت و 
دوطرفه ای میان رشد اقتصادی و شاخص های توسعه 

بازار بورس به وجود می آورد.
ارزش پول به  مرور زمان کاهش پیدا می کند و با توجه 
به تورم موجود در جامعه درصورتی  که پس انداز ها 
در جای مناسبی ســرمایه گذاری نشوند، ارزش آن 
کاســته خواهد شــد؛ بنابراین جذب پس انداز های 
راکد و به کارگیــری آن در تولیدات، ایجاد امکانات 
و تسهیلات برای مشارکت عموم مردم باعث شده که 
بورس به عنوان یک اهرم مهم در کنترل نرخ تورم و 
افزایش نرخ رشد پس انداز، نقش مهمی را در جامعه 

ایفا کند.

نقش بورس در اقتصاد یک کشور
ســید محمد علی مجتهد زاده مدیــر عامل یکی از 
پالایشگاه های گفت: در حال حاضر 10 پالایشگاه 

بندرعباس  با ســرمایه بیــش از 2.8 هزار میلیارد 
تومانی در بورس حضور دارد.

او در ادامه افزود: بازار بورس یک نگرش مثبت در 
صنعت ایفا می کند به طوری که می تواند به بخش تولید 
کمک بسیاری کند به طوری که قابلیت نقد شوندگی 
بالای بازار بورس، ســرمایه گذاران را در معاملات 
عمومی به آرامش می رســاند و می توانند سهام خود 
را در هر زمانی که خواستند از سرمایه گذاری خارج 

کنند و به فروش برسانند.
مجتهــد زاده اضافه کرد: آزاد شــدن بازار بورس و 
همچنین قرار گرفتن مردم در این بازار اقدام بســیار 
مثبتی تلقی می شود در گذشــته این بازار در دست 
عده ای خاص بود، ولی امروز مردم هم می توانند در 
این بازار ورود کنند و این خود بسیار مطلوب است.

مدیر عامل پالایشگاه بندرعباس اضافه کرد: یکی از 
مهم ترین مزایای سرمایه گذاری در بورس، امنیت در 
سرمایه گذاری اســت. علت اهمیت بالای بورس در 
اقتصاد کشورها، تصویب و اجرای قوانین و مقررات 
متعدد در زمینه بورس و حمایت از ســرمایه گذاران 

این بازار در همه جای دنیاست.
بنابراین بازار ســهام شــرایطی را فراهــم کرده که 
اطلاعات موردنیــاز به راحتی در اختیار ســرمایه 
گذار قرار گیرد تا ســرمایه گذار با اطمینان بیش تری 
ســرمایه گذاری کند. از طرفی به دلیــل این که بازار 
سرمایه، شــرکت ها را بهتر و قوی تر کنترل می کند، 
می تواند منافع مشــترکی بین مالکان شــرکت های 
سرمایه پذیر و سهامداران ایجاد کند. تمام این موارد 
کمک می کند که افراد به فکر استفاده و کسب سود از 
پس انداز های خود باشند و آن ها را درجایی مناسب 
سرمایه گذاری کنند. درنتیجه بورس نیز با جمع آوری 

سرمایه های خرد سبب رشد اقتصادی می شود.
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس که 
در مرحله دوم واگذار خواهند شــد، باقیمانده سهام 
دولت در پالایشــگاه های اصفهان، تهــران، تبریز و 

بندرعباس است که از اول تیرماه امسال آغاز شود.

آیا مردم سهام نفتی ها در بورس را بخرند؟ 

 سرویس اقتصادی// مدیر کل دفتر حمل و 
نقل مسافر ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای کشــور از اجباری شدن استفاده از 
ماســک در اتوبوس ها و سواری های پلاک 
عمومی بین شــهری توسط مردم خبر داد و 
گفت: با وجود تصویــب هزار میلیارد تومان 
اعتبار برای جبران خسارت های وارد شده به 
بخش مسافری حمل و نقل بین شهری تاکنون 

مبلغی پرداخت نشده است. 
داریوش باقرجوان اظهار کرد: در خلال اجباری 
شدن استفاده از ماسک در مترو و اتوبوس های 
درون شــهری ما نیز این کار را در حوزه برون 
شــهری انجام دادیم و همه شرکت های حمل 
و نقلی موظفند به مردمی که ماســک ندارند 

بسته های بهداشتی از جمله ماسک را تحویل 
دهند و مردم نیز آنها را درطول ســفرهای بین 
شهری در اتوبوس ها یا سواری های کرایه ای 

پلاک عمومی استفاده کنند.
وی افزود: مهم تر از همه این است که مردم این 
نکات بهداشــتی را جدی بگیرند و در هنگام 
استفاده از اتوبوس یا سواری های  کرایه پلاک 
عمومی شهری حتما از ماسک استفاده کنند اما 
متاسفانه برخی مسافران این مسئله را رعایت 
نمی کنند و در حال حاضر قانونی وجود ندارد که 
اگر کسی این الزامات بهداشتی را رعایت نکرد 

چه برخوردی با آن فرد صورت گیرد.
مدیر کل دفتر حمل و نقل مســافر ســازمان 

راهداری و حمل و نقل جاده ای کشــور با بیان 
این که به همــه رانندگان توضیح داده ایم که به 
مردم نکات بهداشــتی را تذکــر دهند، گفت: 
به غیر اجباری اســتفاده کردن از ماسک همه 
پروتکل های بهداشتی ابلاغی از سوی وزارت 
بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا با جدیت 
اجرایی می شود و ســازمان راهداری و دیگر 
دستگاه های نظارتی از جمله وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی نسبت به اجرایی دقیق 
و صحیح این پروتکل های بهداشتی نظارت می 
کنند. همچنین ضمن ضد عفونی و محلول پاشی 
تمام فضاها و ســطوح تماس مردم در حوزه 
حمل و  نقل مسافری، تب سنجی و غربالگری 

مسافران نیز در دستور کار قرار گرفته است و 
این مسئله سبب شده که خوشبختانه تاکنون 
هیچ راننده ای به ویروس کرونا در بخش حمل 

و نقل مسافری مبتلا نشود.
وی با بیان این که حدود هزار میلیارد تومان 
برای جبران خسارت های وارد شده به بخش 
حمل و نقل مسافری بین شهری تصویب شده 
است، گفت: تاکنون قول های زیادی در زمینه 
حمایت داده شــده است اما هنوز هیچ کدام از 
آنها عملیاتی نشده است و منتظریم که این اتفاق 
بیفتد، چراکه اگر به عنوان مثال این هزار میلیارد 
تومان پرداخت شــود می توان کارهای بزرگی 
در زمینه حمایت از شــرکت های حمل و نقل 
مسافری و رانندگان و پرســنل در این حوزه 

انجام داد.
باقرجوان گفت: یکی دیگر از حمایت های در 
نظر گرفته برای رانندگان این بود که لیست همه 
آنها را به سازمان هدفمندی یارانه ها ارائه دادیم 

که به غیر یک میلیون تومان کمک معیشــتی 
در زمره سه میلیون خانوار مشمول یک تا دو 
میلیون تومان دیگر کمک معیشــتی شوند اما 
تاکنون هیــچ اتفاق عملی در این زمینه نیفتاده 

اســت و تنها کاری که توانستم برای رانندگان 
انجام دهیم این اســت که مصوبه افزایش 20 
درصدی کرایه ای که در ایام عید از ستاد تنظیم 

بازار دریافت کردیم را برای آنها تمدید کنیم. 

مدیرکل مسافری سازمان راهداری خبر داد 

اجباری شدن ماسک در سواری ها و اتوبوس های بین شهری

با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 سرویس اقتصادی // وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در بخشنامه ای شرایط صدور کد 
اقتصادی برای اشخاص حقیقی و حقوقی 
را تغییر داد که این تغییرات شامل حذف 
گواهی ثبت نام ارزش افزوده و مرحله ۴۵ 
ثبت نام مالیاتی و تبدیل کد ملی اشخاص 

حقیقی به کد اقتصادی است. 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در بخشنامه ای 
اعلام کرد که تمامــی اطلاعات مورد نیاز 
ســازمان امور مالیاتی برای تخصیص کد 

اقتصادی به اشــخاص حقوقی به صورت 
الکترونیکی از سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور و مراجع ذیصــلاح صدور مجوز 
دریافت و بــدون نیاز به حضور مؤدی در 
شعب ســازمان امور مالیاتی، کد اقتصادی 

تخصیص داده شود. 
همچنین بر اســاس این بخشــنامه برای 
اشــخاص حقیقی با دریافت اطلاعات از 
مراجع صدور مجوز یا پس از ثبت نام در 
سامانه امور مالیاتی بلافاصله ثبت نام انجام 

 شود.
براساس مفاد این بخشنامه، برای اشخاص 
حقوقی شناســه ملی به عنوان شــماره 
اقتصادی و برای اشخاص موضوع ماده )2( 
قانون و صاحبان مشاغل پس از ثبت نام، 
شماره اقتصادی با بهره گیری از  شناسه یا 

شماره ملی آنها صادر خواهد شد. 

عــلاوه براین، مادامی که برای اشــخاص 
موضوع ماده )2( قانون و صاحبان مشاغل، 
کد اقتصادی جدید صادر نشــده باشــد، 
حســب مورد از شناسه ملی، شماره ملی، 
شناسه مشارکت مدنی و شماره اختصاصی 

اشخاص خارجی استفاده خواهد شد.
گفتنی است که این دو اقدام می تواند زمان 
صرف شــده برای شروع یک کسب و کار  
در کشــور را که از جمله زیرشاخص های 
 Doing(  نماگر سهولت انجام کسب و کار
BusinEss(اســت، با ارتقای قابل توجهی 

روبرو کند.
در ایــن زمینه، طبــق برآوردهای بانک 
جهانی میانگین زمان مورد نیاز برای شروع 
یک کسب و کار در کشــور حدود 72.5 
روز تخمین زده می شــود که با انجام این 
اصلاحات بر اساس مطالعات، پیش بینی 

می شــود این مقدار به 15.5 روز کاهش 
یافته و تا 48 رتبه ارتقا در این زیرشاخص 

صورت پذیرد.
لازم به ذکر است که در دستورالعملی که از 
سوی رئیس سازمان امور مالیاتی به منظور 
تسهیل انجام امور مالیاتی صادر شد، صدور 
گواهینامه ثبت نام مالیات بر ارزش افزوده 
لغو و ثبت نام در ســامانه به منزله گواهی 

ارزش افزوده است.
همچنین ثبت نام های قبلی به عنوان ثبت 
نام قطعی تلقی می شود. در این ثبت نام فقط 
کافی است مؤدی گزینه مشمولیت در نظام 
مالیات بر ارزش افزوده را در سامانه ثبت 
نام مالیاتی انتخــاب کند و در مواردی که 
اطلاعات بعدی از مراجع ذیربط تأسیس یا 
صدور مجوز فعالیت دریافت شود، ثبت نام 

به صورت خودکار انجام می شود.

از سوی وزیر اقتصاد؛

 شرایط صدور کد اقتصادی برای مؤدیان مالیاتی تغییر کرد

سرویس اقتصادی // سخنگوی سازمان حفظ نباتات 
گفت: بنابر آخرین آمار در سطحی معادل 19۵ هزار 
و 1۵۵ هکتار مبــارزه علیه آفت ملخ صحرایی در ۷ 

استان جنوبی کشور صورت گرفته است. 
 محمد رضا میر سخنگوی سازمان حفظ نباتات کشور 
، درباره آخریــن وضعیت مبــارزه علیه آفت ملخ 
صحرایی اظهار کرد: بنابر آخرین آمار در ســطحی 
معادل 195 هزار و 155 هکتار مبارزه علیه آفت ملخ 
صحرایی در 7 اســتان جنوبی کشور صورت گرفته 

است.
وی با اشــاره به اینکه سیســتان و بلوچستان با 75 
هزار و 295 هکتار بالاترین سطح مبارزه آفت ملخ 
صحرایــی را به خود اختصاص داده اســت، افزود: 
اســتان های هرمزگان با 47 هــزار و 893 هکتار، 
بوشــهر 29 هزار و 320 هکتار، فارس 19 هزار و 
360 هکتــار، جنوب کرمان 12 هزار و 770 هکتار 
و خوزســتان 6 هزار و 17 هکتار در رده های بعدی 

مبارزه علیه آفت ملخ صحرایی قرار دارند.
میر با اشــاره به اینکه خســارتی به باغات و مزارع 
کشــور نداشتیم، بیان کرد: با ورود دسته جات جدید 
تمامی تلاشــمان بر آن است که همانند سال گذشته 

خسارتی نداشته باشیم.
سخنگوی سازمان حفظ نباتات از ورود دسته جات 
جدیــد ملخ صحرایی به کشــور خبــر داد و گفت: 
طی روز های آتــی حجمی از آفت ملخ صحرایی از 
حاشــیه خلیج فارس، کشور های عربستان، عمان و 
امارات متحده به اســتان های هرمزگان، سیستان و 
بلوچستان و جنوب فارس وارد می شود.وی با اشاره 
به اینکه کمبــودی در زمینه تخصیص اعتبارات ملخ 
صحرایی وجود ندارد، بیان کــرد: بنابر آمار تاکنون 
35 میلیارد تومان اعتبار بــه مبارزه علیه آفت ملخ 
صحرایی تخصیص داده شــده اســت و  تخصیص 
اعتبارات به صورت پلکانی انجام می شود و مشکل 
خاصی نداریم.این مقام مســئول با انتقاد از کم کاری 

کشور های عربی پیرامون مبارزه علیه آفت ملخ 
صحرایــی گفت: با توجه به حجم بالای آفت که 
وارد کشور شده اســت، چندین بار موضوع کم 
کاری مبارزه از سوی کشور های عربی را از سازمان 
فائو پیگیری کردیم و دبیر کمیسیون منطقه هشدار های 

لازم را داده است.
به گفته میر، با وجود آنکه کشــور های عربی منابع 
کشاورزی غنی ندارند، از این رو مبارزه جدی علیه 

آفت ملخ صحرایی انجام نمی دهند.
سخنگوی ســازمان حفظ نباتات با بیان اینکه ورود 
دسته جات جدیدی به کشور خواهیم داشت، گفت: 
با توجه به مراتع روبه خشــکی کشور های عربی و 
شرایط مســاعد وضعیت آب و هوایی در کشور ما، 
امــکان مهاجرت ملخ های صحرایی از کشــور های 

عربی وجود دارد.
میر در پایان تصریح کرد: با وجود آنکه ایران دروازه 
ورودی آفــت ملــخ صحرایی به کشــور های هند، 
پاکستان و عراق است، بنابراین مبارزه بهتر ما موجب 
شده حجم کمتری از آفت ملخ صحرایی به کشور های 

هند، پاکستان و عراق وارد شود.

 ورود دسته جات جدید ملخ صحرایی به کشور در راه است

 سرویس اقتصادی// یک مقام مسئول گفت: 
در روش غیر مستقیم به هر شخص معادل 
ریالی روش مستقیم، سهام شرکت سرمایه 
گذاری اســتانی تعلق می گیرد. درصورت 
رشد صددرصدی ارزش این سهام در عرضه 

اولیه، عایدی فرد دو برابر می شود.
در نشســت کانون شــرکت های سرمایه 
گذاری سهام عدالت که برگزار شد، مهدی 
بائی رئیس شرکت سرمایه گذاری استان 
گلستان گفت: بعد از ابلاغ مجوز واگذاری 
سهام شــرکت های دولتی به اقشار آسیب 
پذیر در تیرماه سال 85 رهبری با نامه 8 
بندی نقشه راه را مشخص کردند و اعلام 
کردند قیمت ســهام باید در بورس تعیین 
شود همچنین شرکت های سرمایه پذیر نیز 
باید از سهام شــرکت های بورسی اضافه 

شود.
وی ادامه داد: مردم بعد از شناســایی به 
عضویت تعاونی شهرستانی درآمدند و آنها 
شرکت سرمایه گذاری استانی را تشکیل 
دادند و آنها نماینده اداره سهام واگذار شده 

به مشمولین شدند.
چرا برخی سهام ۵3۰ تومانی دارند؟/ 

 در حق مردم احجاف شد
بائی گفت: قرار بر این بود که به ازای هر 
مشمول معادل 10000 سهم 1000 ریالی 

به شرکت سرمایه گذاری واریز شده. و 
تا ده سال شرکت ها از سود، اقساط را به 
خزانه واریز کنند. اما با نزدیک شدن به 
پایان ده سال سازمان خصوصی سازی 

باتصویبنامه شورای اصل 44 به 49 
میلیون مشمول صورتحساب صادر کرد و 

اطلاع رسانی کرد که بعد از این صورت 
حساب به ازای هر نفر 532 هزار تومن 
واریز شده و مابقی 468 هزار تومان را 
باید خود مردم بریزند اما مردم استقبالی 

از واریز این مابه التفاوت نکردند و حدود 
47 درصد از ارزش سهام هر شخص به 
دولت بازگشت که این نوعی اجحاف در 

حق مردم است.

رئیس شــرکت ســرمایه گذاری استان 
گلســتان ادامه داد: نهایتــاً رهبری طی 
ابلاغیه ای گلایه آمیز نقشــه راه را برای 
آزادسازی اعلام کردند و سه شرط دیگر 
هم اضافه کردند. بعد از این ابلاغ با توجه 
به این سه شرط، راه برای سهامداران سهام 
عدالت باز شد و بنا شد که اجباری نباشد 
که هر شــخصی سهام دار شرکت سرمایه 
گذاری استانی بماند. این راه برای کسانی 
اســت که بلند مدت را در نظر ندارند و به 
این مبلغ نیاز دارنــد بنابراین این فرمان 
صادر شد که شرایط را فراهم کنید که اگر 
کسی تمایل داشت اداره و نه مدیریت )چرا 
که با این سهام خرد نمی توان این شرکت ها 
را مدیریــت کرد( را بر عهده بگیرد فراهم 

باشد.
وی ادامه داد: در بند ســه ابلاغیه رهبری 
شــورای بورس موظف اســت مردم را 
تشویق کند که در شــرکت های سرمایه 
گذاری استانی بمانند. چرا که در صورت 
این انتخاب پروژه های ملی اتفاق خواهد 
افتاد و با بهره مندی ســهامدارن خرد از 
کارشناســان آنها در شرکت های سرمایه 
گذاری، می تواننــد روز به روز به ارزش 

سهام خود بیفزایند.
بائی گفت: نکته ای که حائز اهمیت است، 
این است که در ابتدای تعیین شرکت های 
ســرمایه پذیر قرار بر این بــود که این 
شــرکت ها از شرکت های بورسی انتخاب 
شــود اما نکته جالب توجه اینجاست که 
زمانــی که قصد خروج چند شــرکت از 
شرکت های ســرمایه پذیر را داشتند باز 
هم از شرکت های بورسی خارج کردند و 
شرکت های غیر بورسی در سهام عدالت 

ماندند.
تفاوت روش مستقیم و غیر مستقیم 

در چیست؟
بائی اظهار داشــت: سازمان خوصوصی 
ســازی دو گزینه را برای انتخاب مردم 

ایجاد کردند یک روش، روش مســتقیم 
و روش دیگــر غیر مســتقیم. در روش 
مستقیم گفته شده است که سهام دار سهام 
عدالت، سهم خود را مستقل از شرکت های 

سرمایه گذاری استانی اداره می کند
وی ادامه داد: در انتخاب روش مســتقیم، 
افراد سهام خود را از اداره شرکت سرمایه 
گذاری اســتانی بیرون میاورنــد و اداره 
آن را خود برعهده می گیرند همچنین برای     
بهره مندی از شــرکت های غیربورسی، به 
ازای معادل ارزش ســهام آن شرکت ها از 
شرکت ســرمایه گذاری استانی سهام دار 
می شوند اما کســانی که می خواهند اداره 
سهامشــان همچنان در اختیار استانی ها 
باشد، همه داراییشــان از سهام عدالت را 
در اختیار شرکت ســرمایه گذاری قرار 
می دهنــد و معــادل ارزش ریالی روز از 
سهام شرکت سرمایه گذاری استان سهام دار 

می شوند.
عایدی هر فرد در روش غیر مستقیم 

ممکن است دو برابر شود
بائی عنوان کــرد: بنابراین با فرض اینکه 
همه سهم همه سهام دارها یکی و به یک 
اندازه باشد و به هر شخص 10000 سهم 
1000 ریالی تعلق گرفته باشد، در روش 
مســتقیم، به هر شــخص به عنوان نمونه 
برای استان گلســتان جمعاً 8951 سهم 
اختصاص می یابد اما اگر این افراد روش 
غیر مســتقیم را انتخاب کنند با توجه به 
ارزش تابلو سهام، دقیقاً معدل ریالی این 
مبلغ، ســهم 1,000 ریالی در شرکت های 
سرمایه گذاری استانی به آنها داده می شود 
به عنــوان نمونه بــا ارزش روز هفدهم 
اردیبهشــت به هر شخص حدود 97773 
ســهم تعلق می گیرد. این سهام وقتی در 
حدود 4 ماه دیگر وارد عرضه اولیه شود 
و اگر در عرضه اولیه ارزش سهم 1000 
ریالی به 2,000 ریال برســد عایدی هر 

فرد دو برابر می شود.
رئیس شــرکت ســرمایه گذاری استان 

گلستان تصریح کرد: به عنوان نمونه عرضه 
اولیه شســتا حــدود 70 درصد افزایش 
ارزش داشــته اســت اگر ارزش شرکت 
ســرمایه گذاری معدل سازی شود و این 
عدد به ســهم 1000 ریالی تقســیم شود 
به هر نفر می توانیم 97773 ســهم 1000 
ریالی عدد بدهیم و با توجه به عرضه اولیه 
افزایش 100 درصدی، این مبلغ بیش از 

19 میلیون می شود.
وی عنــوان کــرد: البته آنهایــی که مابه 
التفاوت را پرداخت نکرند و ســهم 530 
تومانی دارند عمــلًا 53 درصد از این را 

بهره مند می شوند.
بائــی گفت: نکته دیگر این اســت که در 
برای فروش، مشکل  افراد  روش مستقیم 
پیدا می کنند چرا که سهم ها پراکنده است 
در نهایت ممکن اســت تمرکز سهام دار 
به هم بریزد. به عنوان نمونه از شــرکت 
ایرانخودرو به هر شــخص حدود 1,000 
تومان می رســد اما در روش غیر مستقیم 
این ســبد مختصرتر و با بازدهی بیشــتر 
اســت. وی ادامه داد: افــرادی که روش 
غیر مســتقیم را انتخاب می کنند در واقع 
به کارشناســان مجموعه اعتماد می کنندو 
معادل ارزش سهمشــان، سهامدار شرکت 
سرمایه گذاری استانی می شوند و به جای 
این ســهم های پراکنده به او یک سهم از 

سبد متنوع داده می شود.
وی با گلایه از رفتار شورای عالی بورس 
گفت: شورایعالی بورس برخلاف ابلاغیه 
رهبری مبنی بر تشویق مردم به حضور در 
شرکت های سرمایه گذاری استانی، تبلیغ 
روش مســتقیم را می کنــد. بهتر بود اول 
قوانین وضع می شد و سپس انتخاب روش 
برای مردم تشریح می شــد. متأسفانه در 
اظهار  حال حاضر تصمیمات جدیدبدون 
نظر ماگرفته می شود در حالی که باید نظر 

ما نیز اخذ و تبیین شود.
بائی گفت: مــا علاقه داشــتیم 5 دقیقه 
تلویزیون را داشته باشیم اما هیچ تریبونی 

برای دفاع از خودمان نداریم.

در نشست شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت مطرح شد

آزاد سازی غیر مستقیم سهام عدالت، سود را تا دو برابر بیشتر می کند

در پی دستور رییس جمهوری انجام شد؛
واردات ۲.۲ میلیون تن کالای اساسی در 4۵ روز

 گروه اقتصادی // معاون فنی گمرک ایران با اشاره به دستور رییس جمهوری 
مبنی بر تســهیل و تسریع در ترخیص اقلام اساسی و ضروری مورد نیاز مردم 
گفت: از اوایل فرودین تاکنون بیــش از دو میلیون و 200 هزار تن از بنادر و 
گمرکات کشــور ترخیص و جهت توزیع و مصرف به کشور وارد شده است. 
»مهرداد جمال ارونقی« درباره آخرین وضعیت ترخیص کالاهای اساســی از 
بنادر و گمرکات کشور گفت: میزان موجودی کالاهای اساسی غیرکانتینری در 
بنادر مهم کشــور اکنون بیش از چهار میلیون و 200 هزار تن برآورد می شود 
که 736 هزار تن کالای اساســی از شناورهای مربوطه درحال تخلیه در بنادر 
هستند.وی ادامه داد: همچنین بیش از یک میلیون و 120 هزارتن اقلام اساسی 
در شناورهای منتظر در لنگرگاه، موجود هستند.معاون فنی گمرک تصریح کرد: 
در حال حاضر تنها در گمرک بندر امام خمینی)ره(، 603 هزارتن کالای اساسی، 
پروانه شــده و درحال خروج و همچنین 800  هزارتن کالای اساسی در حین 
انجام تشریفات گمرکی هستند. این مقام مسوول ادامه داد: بیش از دو میلیون 
و 480 هزار تن از میزان موجودی کالاهای اساســی بنادر و گمرکات کشور 
اختصاص به کالای » ذرت « دارد که بر اســاس مصوبه ستاد تنظیم بازار، با 
ارائه »کد تخصیص ارز« به گمرکات کشــور، با رعایت سایر مقررات مربوطه 
قابل ترخیص است. ارونقی خاطرنشان کرد: مقرر گردیده است بانک مرکزی 
و یا وزارت صنعت فهرســت صاحبان کالاهایی که کالای ذرت آنها »در صف 
تخصیص ارز« باشد را به گمرک اعلام تا گمرکات اجرایی به قید فوریت نسبت 
بــه ترخیص این کالا اقدام کنند. وی با بیان اینکه گمرک تنها می تواند ســایر 
کالاهای اساســی )به جز ذرت ( را که »در صف تأمین ارز بانکی « هستند ، 
بصورت درصدی ترخیص کند، گفت: در این راستا، درخصوص اقلام اساسی که 
در صف تأمین ارز بانکی هستند ، گمرکات می توانند نسبت به ترخیص درصدی 
از کل کالا اقدام کنند و مابقی کالا در گمرکات کشــور رسوب می کند. ارونقی 
میزان موجودی کالاهای غیر اساسی غیر کانتینری در بنادر کشور را بیش از سه 
میلیون و 300 هزارتن اعلام کرد و افزود: بررسی های صورت گرفته نشان می 
دهد بیش از 80 درصد این اقلام، کالاهای سرمایه ای و تجهیزات مورد استفاده 
در خطوط تولید ، ماشــین آلات پروژه  ها و کارخانجات مختلف و سایر اقلام 
مرتبط هستند که در صورت اظهار به گمرک و نداشتن مشکل قانونی و مقرراتی، 

نسبت به ترخیص این اقلام اقدام می شود.
 مجازات واردات یا صادرات کالای بدون مجوز تعیین شد

 ســرویس اقتصادی// در مجلس موادی از لایحه اصلاح قانون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز از جمله تعیین مجازات واردات یا صادرات کالای بدون مجوز 
و همچنین معین کردن مراجع رســیدگی به تخلفات قانون قاچاق کالا و ارز و 
موارد تجدید نظرخواهی بررسی و تصویب شد. هنگام بررسی این لایحه، جریمه 
نقدی اقدام برای خروج ارز دو تا چهار برابر بهای ریالی آن تعیین و مقرر شد،  در 
صورتی که عرضه یا فروش کالای قاچاق از طریق فضای مجازی از قبیل شبکه 
هــای اجتماعی و تارنما صورت گیرد، مرتکب علاوه بر ضبط کالا به دو برابر 
ارزش کالای قاچاق محکوم  شود.  همچنین در واپسین روزهای عمر مجلس 
دهم اصلاحیه طرح تشکیل وزارت تجارت و خدمات بازرگانی بار دیگر در 
دســتور کار صحن قرار گرفت و نمایندگان با خارج کردن آن از دستور کار، 

مخالفت خود را با تفکیک دو بخش وزارت »صمت« از یکدیگر اعلام کردند.



حوادث جهان
  انهدام خودروی مملو از مواد منفجره طالبان

 در فاریاب افغانستان
 فرماندهی ارتش افغانســتان اعلام کرد که یک دستگاه خودروی مملو از 
مواد منفجره طالبان در ولایت فاریاب را منهدم کرده است.فرماندهی ارتش 
افغانستان در شمال این کشور اعلام کرد: یک دستگاه خودروی مملو از مواد 
منفجره طالبان در حمله هوایی نیروهای ارتش منهدم شد.در بیانیه صادره از 
سوی فرماندهی ارتش افغانستان در این خصوص آمده است: قرار بود از این 
خودرو حامل مواد منفجره برای هدف قرار دادن مردم و نظامیان افغانستانی 
مورد استفاده قرار گیرد.فرماندهی ارتش افغانستان در این خصوص ادامه داد 
که این حادثه در شهرستان »قیصار« واقع در ولایت فاریاب روی داده است.

این درحالیست که پس از توافقنامه به اصطلاح صلح آمریکا با طالبان، درگیری 
ها در این کشور افزایش یافته است. 

3 نیروی حافظ صلح سازمان ملل در مالی کشته شدند
 ســازمان ملل متحد اعلام کرد که سه نیروی حافظ صلح این سازمان در 
پی انفجاری در شمال مالی کشته شدند. سازمان ملل متحد از کشته شدن سه 
نیروی حافظ صلح خود در مالی خبر داد.بر اساس این گزارش، سازمان ملل 
اعلام کرد که سه نیروی حافظ صلح این سازمان در پی انفجار یک بمب در 
شمال مالی کشته شدند.در پی انفجار این بمب کنار جاده ای چهار نیروی صلح 
بان ســازمان ملل هم زخمی شده اند. نیروهای حافظ صلح سازمان ملل و 
نظامیان فرانسوی برای مبارزه با گروههای افراطی در شمال مالی حضور دارند 

کشته شدن چهار نیروی پلیس افغانستان در حمله طالبان
  بر اساس اعلام مقامهای افغان، در حمله شبه نظامیان طالبان علیه یک پست 
ایست بازرسی پلیس افغانستان در استان بلخ، چهار نیروی پلیس را کشته و 
هفت تن دیگر را ربودند. شاه عادل شاه، سخنگوی اداره امنیت استان بلخ در 
شمال افغانستان اعلام کرد که عوامل مسلح طالبان در منطقه »باب یوسف«، 
به پست ایست بازرسی پلیس حمله کردند. وی ادامه داد: در این حمله چهار 
نیروی پلیس افغانستان کشته و هفت تن به گروگان گرفته شدند. شاه عادل 
شاه بیان داشت، تعدادی از شبه نظامیان طالبان بعد از رسیدن نیروهای پشتیبان 
به منطقه، کشته شدند.تا کنون طالبان هیچگونه بیانیه ای در این رابطه منتشر 

نکرده است.

 دفع حمله راکتی به اطراف کربلا 
 یگان جنگی »العباس«، یکی از گروه های حشد شعبی عراق از دفع یک 
حمله راکتی به اطراف استان کربلا خبر داد. این یگان با انتشار بیانیه ای اعلام 
کرد، بر اساس اطلاعاتی دقیق، یک اکیپ جنگی به همراه تیم تاکتیکی یگان 
العباس خارج از دایره مســؤولیت خود تا عمق 25 کیلومتری شرق دشت 
غدف در صحرای الانبار نفوذ کرد تا یک مجموعه راکت های آماده شده برای 
عملیات را به دست بگیرد.در ادامه این بیانیه آمده است، این مجموعه شامل 
شش راکت با یک دستگاه موتورسیکلت بود که برای حمله به منطقه النخیب 
از توابع استان الانبار آماده شده بودند.همچنین در این بیانیه آمده است، در این 

عملیات راکت ها خنثی شدند و تروریست ها پا به فرار گذاشتند.
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برای فرار از سرزنش های اطرافیانم به مهمانی ها و پارتی 
های شبانه می رفتم تا این که روزی در یکی از همین 
پارتی ها همسر خودم را در کنار زن جوانی با پوشش 
زننده دیدم در حالی که حال طبیعی نداشتند. به آرامی 

از آن جا بیرون آمدم و با پلیس تماس گرفتم و...
این ها بخشی از اظهارات زن 30 ساله ای است که قصد دارد 
به زندگی گذشته اش بازگردد و به آشفته بازار زندگی مشترک 
اش پایان دهد. او که مدعی بود از این بی ســر و سامانی و 
ارتباطات خیابانی خسته شده است درباره سرگذشت خود به 
کارشناس اجتماعی کلانتری قاسم آباد مشهد گفت: در یک 
خانواده 12 نفره به دنیا آمدم که همه خواهران و برادرانم فقط 
تا مقطع راهنمایی و دبیرستان تحصیل کرده اند. در این میان 
فقط من بودم که بعد از دیپلم در رشته کاردانی نرم افزار رایانه 
پذیرفته شدم و ادامه تحصیل دادم. برخی از دروس دانشگاهی 
با رشــته های کارشناسی ادغام می شد و ما می توانستیم به 
صورت مشــترک آن دروس را بگذرانیم. روزی در یکی از 
همین کلاس های مشترک، استاد از یک دانشجوی پسر رشته 
کارشناسی سوالی کرد و او در پاسخ سکوت کرد من هم که 
پاســخ آن سوال را می دانستم روی برگه ای نوشتم و مقابل 
چشمانش قرار دادم. وقتی کلاس درس تمام شد »آرمان« نزد 

من آمد و از کمکم تشکر کرد.
 همین موضوع به ایجاد یک رابطه دوستانه بین من و آرمان 
انجامید. تا جایی که مدتی بعد در حالی تقاضای ازدواج با مرا 
کرد که به طور غیررسمی با دخترخاله اش نامزد بود. پدر و 
مادر »آرمان« که با اصرارهای او و به ناچار به خواستگاری 
ام آمده بودند به صراحت گفتند هیچ مســئولیتی را در قبال 
فرزندشــان قبول نمی کنند و تنها یــک واحد آپارتمانی و 
خودروی پراید به او می دهند. در این میان پدر من نیز با این 
ازدواج مخالف بود ولی با اصرار من روبه رو شــد این گونه 
بود که زندگی مشــترک ما آغاز شد. آرمان تحصیل را رها 
کــرد و به خرید و فروش منزل پرداخت. اما چون تجربه ای 
نداشت خیلی زود ورشکست شد و ما در پی فشار طلبکاران 
مجبور به فروش آپارتمان مان شدیم و به خانه کوچک اجاره 
ای نقل مکان کردیم. از آن روز به بعد همســرم پرخاشگر و 
عصبی شــده بود و مدام سیگار می کشید. در این شرایط او 
یک باشگاه ورزشــی اجاره کرد و من تلاش کردم با قرض 

گرفتن مبالغی از اطرافیانم روحیه از دست رفته همسرم را به او 
بازگردانم ولی رفتار آرمان به کلی تغییر کرده بود. شب ها دیر 
به خانه می آمد و ساعت ها با تلفن همراهش مشغول گفت و 
گو بود و در برابر اعتراض های من نیز سر و صدا به راه می 
انداخت. وقتی خانواده اش متوجه فروش منزل اهدایی آن ها 
شدند سرزنش ها و کنایه ها از گوشه و کنار آغاز شد به گونه 
ای که حتی خانواده ام نیز مرا مقصر می دانســتند. در همین 
روزها و در حالی که ســعی می کردم با ورزش صبحگاهی 
در پارک به آرامش روحی برســم با زن مطلقه جوانی آشنا 
شدم به طوری که دوستی ما هر روز بیشتر می شد و با هم به 
مهمانی و پارتی های شبانه می رفتیم تا جایی که در یکی از 
همین مهمانی های شبانه با جوانی به نام »جهان« آشنا شدم 
و با او ارتباط برقرار کردم. مدتی بعد وقتی به همراه »شهره« 
به یک پارتی تولد رفتیــم »آرمان« را در کنار زنی جوان با 
ظاهری زننده دیدم و نتوانستم این وضعیت را تحمل کنم به 
آرامــی از آن جا بیرون آمدم و به پلیس درباره این مهمانی 
مختلط خبردادم. آن روز همســرم دستگیر و به دلیل شرب 
خمر به تحمل شلاق محکوم شد. او دیگر به هیچ مهمانی نمی 
رفت و همین موضوع ظن مرا برانگیخته بود. به همین دلیل 
او را تعقیب کردم و فهمیدم از مدتی قبل زنی میانســال را به 
عقد موقت خودش درآورده و در دام مواد مخدر گرفتار شده 
است. با آن که خودم در همین پارتی های شبانه با »جهان« 
آشنا شده بودم ولی نمی توانستم خیانت همسرم را تحمل کنم 
فقط می خواستم عشق او را برای خودم نگه دارم مجبور شدم 
ماجرا را به خانواده آرمان بازگو کنم ولی آن ها با پرخاشگری 
مرا عامل همه بدبختی های پسرشان دانستند و گفتند که من 

زندگی او را نابود کرده ام! 
در حالی که من طی هشت سال زندگی مشترک با آرمان هیچ 
گاه روز خوشی نداشتم و همواره برای آن که توسط خانواده 
ام سرزنش نشوم خودم را خوشبخت جلوه می دادم از سوی 
دیگر نیز وقتی جهان فهمید که من قصد دارم همسرم را از این 
آشــفته بازار زندگی نجات بدهم و به زندگی گذشته ام با او 
برگردم مرا تهدید کرده است که اگر به این ارتباط پنهانی با او 
ادامه ندهم همه ماجراهای این ارتباط خیابانی را برای خانواده 

ام فاش می کند. اما ای کاش...

مکافات خیانتکاران

در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// رئیس پلیس امنیت اقتصادی 
ناجــا از جلوگیری از هرگونه سوءاســتفاده های 
احتمالی افراد ســودجو در بازار بورس خبر داد و 
گفت: حجم زیادی از مردم وارد بورس شــده اند 
بنابراین مسئولان می توانند با استفاده از رسانه های 
دیداری و شنیداری مردم را از چالش های پیش رو 

آگاه کنند. 
سردار محمدرضا مقیمی درخصوص راه اندازی پلیس 
امنیت اقتصادی اظهار داشت: لزوم تشکیل پلیس امنیت 

اقتصادی بر مبنای پیشگیری از جرایم اقتصادی بوده و 
این پلیس مأموریت دارد سیاســت و خط مشی و نیز 
دســتورالعمل ها را تبیین کند و همــه این ها به پیش 
بینی، پیشگیری، کنترل، شناسایی، مقابله و کشف جرایم 

اقتصادی ختم می شود.
وی افزود: با توجه به اســتقبال مــردم از بازار بورس، 
پلیس امنیت اقتصادی تلاش می کند با توجه به اشراف 
اطلاعاتی که دارد چالش های پیش روی بازار بورس 
و ســرمایه را رصد کند تا از هرگونه سوءاستفاده های 

احتمالی از سوی افراد سودجو در این بازار جلوگیری 
شود، به همین خاطر است که پلیس امنیت اقتصادی با 

حساسیت بیشتری موضوع بورس را دنبال می کند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا خاطرنشان کرد: در 
بحث بورس و ورود نقدینگی آنچه که پر اهمیت جلوه 
می کند این است که تعدادی از سهامداران با سرمایه و 
پول کمی که فراهم کرده اند و شاید آگاهی چندانی هم 
از بازار بورس ندارد، به عنوان تازه واردان، وارد عرصه 

بورس شده و فعالیت اقتصادی خود را شروع کرده اند.

ســردار مقیمی تاکید کرد: برای آنکه تازه واردان بازار 
بورس عاقبت اقتصادی ناخوشایندی نداشته باشند از 
رفتارهای هیجانی پرهیز کرده و حتماً زیرنظر کارشناسان 
باتجربه در ســازمان بورس فعالیت اقتصادی خود را 

گسترش دهند.
وی از مسئولان خواست با توجه به اینکه حجم زیادی از 
مردم وارد بورس شده اند مسئولان می توانند با استفاده 
از رســانه های دیداری و شنیداری مردم را از چالش 
های پیش رو آگاه ســاخته و هشدارهای لازم را ارائه 

دهند چراکه بازار بورس به دلیل نوسانات، جذابیت دارد 
و ورود افراد غیر حرفه ای باعث نگرانی خواهد شد.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا خاطرنشان کرد: از 
آنجایی که بازار بورس زودبازده نیست سهامداران نباید 
به طور ناخواســته و ناآگاهانه با تمام دارایی های خود 
وارد بورس شوند و از طرفی هم مسئولان سعی کنند با 
نظارت دقیق و بیشتر بر دامنه نوسانات و جلوگیری از 
افزایش بی رویه و ارائه آموزش های لازم به دوستداران 
بازار بورس به هموطنان در انتخاب درست خود کمک 
کنند تا روزهای خوبی را در رونق بورس داشته باشیم و 

از ایجاد نارضایتی جلوگیری کنیم.

نیروی  فرمانده  حوادث//  سرویس 

انتظامی قشــم گفــت: در اجرای 
بر  مطالبات قشموندان عزیز مبنی 
برخورد با خرده فروشان موادمخدر 
و دســتگیری معتادان متجاهر که 
باعــث ایجاد ناامنــی دربرخی از 
محلات می شــود، طــرح ارتقای 
اجرا  مرحله  بــه  اجتماعی  امنیت 

درآمد. 
سرهنگ حسین الهی بیان کرد: پلیس 
قشم پس از شناسایی دو محل فعالیت 
مواد فروشــان و کســب مجوزهای 

قضایی اقدام به اجــرای طرح ارتقاء 
محله  و  پاکســازی  اجتماعی  امنیت 
های آلوده کرد و موفق به کشــف 3 
کیلو و 575 گرم انــواع مواد مخدر 
شــد که در این رابطه تعــداد 4 نفر 
فروشــنده مواد مخدر و 4 نفر معتاد 
برای سیر مراحل  متجاهر را دستگیر 
قضایی تحویل مراجع ذی صلاح کرد.
به گزارش ایســنا، فرمانــده انتظامی 
قشــم ضمن تقدیر  از شــهروندان به 
واسطه حســن همکاری با پلیس در 

اجرای موفق طرح، از آنان خواســت 
تا در صورت مشاهده هرگونه موارد 
پلیس  با  را سریعا  مشکوک، موضوع 
در میان گذاشــته تــا اقدامات لازم 
قانونی بــه مرحله اجرا درآید.وی در 
احتساب  با  کرد:  خاطرنشــان  پایان 
در  متجاهر  معتاد   54 دستگیرشدگان 
طرح هــای ارتقاء امنیــت اجتماعی 
دستگیر و جهت درمان به کمپ های 

ماده 15 و 16 معرفی شدند.

دستگیری ۵۴ معتاد متجاهر در قشم

برخورد جدی پلیس با سوءاستفاده سودجویان از بازار بورس

سرویس حوادث// معاون عملیات سازمان آتش 
نشانی بندرعباس گفت: برخورد خودرو با درخت 
در بندرعباس دو کشــته و یک مصدوم بر جای 

گذاشت. 
سر آتش یار حســن امینی زاده افزود: ساعت 3:46  
بامداد 21 اردیبهشت طی تماس با مرکز 125، حادثه 
برخورد یک خودرو بــا درخت در بلوار جمهوری 

اسلامی، اطلاع داده شد.

وی تصریح کرد: یک دســتگاه سواری پژو 405 که 
از شــرق به غرب بلوار جمهوری اسلامی، روبروی 
راهنمایی رانندگی با سرعت زیاد در حال حرکت بود، 

با درخت برخورد کرد.
امینی زاده ادامه داد: با توجه به حوزه رخداد عملیات 
تیم امدادی آتش نشــانان از ایستگاه شماره 1 و 10 
بلافاصله به محل اعزام شــدند و در مدت کمتر از 5 

دقیقه به محل حادثه رسیدند.

به گزارش ایسنا، معاون عملیات سازمان آتش نشانی 
بندرعباس خاطرنشــان کرد: در این حادثه هر سه 
سرنشین خودرو محبوس شده بودند که متاسفانه دو 

تن از آنان در دم جان باخته بودند.
وی در پایان اضافه کرد: با تلاش آتش نشــانان هر 
سه سرنشین از خودرو رها سازی شده و دو سرنشین 
تحویل عوامل انتظامی و  راننده خودرو  که وضعیت 

وخیمی داشت به عوامل اورژانس تحویل داده شد.

برخورد خودرو با درخت در بندرعباس دو کشته بر جای گذاشت 

روابط عمومي مصرف ماهي و میگو از بروز افسردگي جلوگيری مي كند
 شیلات هرمزگان 

سرویس حوادث// روابط عمومی نیروی دریایی ارتش چگونگی بروز حادثه برای یکی 
از شناورهای سبک در منطقه عمومی آب های جاسک و چابهار را تشریح کرد. 

  روابط عمومی نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد:»عصر روز یکشنبه 
بیست و یکم اردیبهشت در حین انجام تمرین دریایی توسط تعدادی از شناورهای نیروی 
دریایی ارتش در آبهای جاسک و چابهار، شناور پشتیبانی سبک کنارک دچار حادثه شد 
و تعدادی از دریادلان نیروی دریایی به فیض شهادت نائل آمدند.پس از این حادثه تیم های 
امداد و نجات دریایی در فاصله کوتاه در محل حضور یافته و مجروحان و شهدا را از شناور 

تخلیه و به مراکز درمانی منتقل کردند.

گفتنی است نیروهای مستقر در شناور مذکور رشادت مثال زدنی در نجات جان همرزمان 
خود به خرج دادند.تعداد شــهدای این حادثه تا زمان تنظیم این خبر 19 تن بوده و تعداد 
مجروحان نیز 15 نفر است که در وضعیت مناسبی به سر می برند. بر اساس این گزارش شناور 
حادثه دیده کنارک طی عملیاتی برای بررسی های فنی به محل اسکله دریایی منطقه منتقل شده 
است.روابط عمومی نیروی دریایی ارتش ضمن تسلیت به خانواده های شهدای این شناور، بر 
آمادگی دفاعی و روحیه شهادت طلبی کارکنان غیور دریایی ارتش تأکید و عنوان کرده است، 
انتظار می رود تا بررسی دقیق تیم های کارشناسی حاضر در محل حادثه، از هرگونه گمانه زنی 

در این خصوص پرهیز شود.

  19نفر در سانحه شناور »کنارک« نداجا

سخنگوی ناجا اعلام کرد

 تذکر به ۵2 هزار واحدصنفی متخلف در نیمه اول ماه رمضان
ســرویس حوادث// سخنگوی ناجا گفت: برابر 
اعلام پلیس نظارت بــر اماکن عمومی در نیمه 
اول ماه مبارک رمضان از 9۷ هزار و 6۳۷ واحد 
صنفی بازدید به عمل آمده که به ۵۲ هزار و ۷81 
واحد تذکر داده شده و از 1۳ هزار و ۳۴۳ واحد 
اخذ تعهد، بــرای 8۲۵۷ واحد اخطاریه صادر 
و ۳۴۳8 واحد متخلف نیز پلمب شــده، که در 
این رابطه تعدادی از اماکن فوق الذکر با تشکیل 

پرونده به مراجع قضائی ارجاع شده اند. 
ســردار احمد نوریان با آرزوی قبولی طاعات و 
عبادات در ماه مهمانــی خداوند تبارک و تعالی 
اظهار داشت: به سهم خود از تمام هموطنان روزه 
دار که با رعایت آداب و شــئون این ماه با برکت 
و عمل به واجب الهی و صبر، خویشــتن داری، 
فضای معنوی رمضانی ویژه ای را بر کشور حاکم 
کرده اند، تشکر می کنم. بحمدالله نیمه نخست ماه 
مبــارک رمضان آمارها حکایت از آن دارد که از 
حجم و شــدت تخلفات و جرایم در مقایســه با 

دیگر ایام سال کاسته شده است.
وی ادامــه داد: در این ایام مردم مومن و خداجو 
با روزه داری و مشــارکت جــدی در رزمایش 

مواسات و همدلی و کمک مومنانه در توزیع بسته 
های معیشتی به خانواده های ضعیف تر، پایداری 
و تعهد قابل پذیرشی به عنوان یک جامعه اسلامی 
از خود به نمایش گذاشــته اند و اجازه ندادند در 
شرایط ســخت کرونایی، تبلیغات سوء و القائات 
منفی دشــمنان به هویت دینــی و فرهنگ اصیل 

مردم ما خدشه وارد کند.
سردار نوریان عنوان کرد: پلیس نیز به سهم خود 
با درک شرایط اجتماعی، اقتصادی و بهداشتی این 
روزها تلاش کرده اســت در چارچوب مصوبات 
ستاد ملی مقابله با کرونا اقدام نموده و در اجرای 
طرح فاصله گذاری هوشمند اجتماعی و رعایت 
حرمت مــاه مبارک رمضان، تمهیدات ویژه ای را 
برای اماکن عمومی و صنــوف از ابتدای این ماه 

پیش بینی کند.
ســخنگوی ناجا با بیان اینکــه در این ابلاغ دو 
ممنوعیت مشــخص وجود دارد، گفت: تظاهر به 
روزه خواری در معابر عمومی در داخل و مقابل 
واحدهای صنفی، در وسایل نقلیه، تفرجگاه ها و 
در پارک ها، ممنوعیت ســرو غذا در بازه زمانی 

اذان صبح تا قبل از افطار توســط رستوران ها، 
اغذیه فروشــی ها و ... از جمله ممنوعیت هایی 
اســت که توسط ســتاد ملی مقابله با کرونا ابلاغ 

شده است.
 البتــه به صورت بیرون بر بــا رعایت ضوابط از 
پیش تعیین و ابلاغ شده از سوی پلیس نظارت بر 

اماکن عمومی بلامانع است.
ســردار نوریان تاکید کــرد: در اینجــا از تمام 
هموطنــان عزیز خصوصا صاحبــان واحدهای 
صنفی انتظــار داریم همچون روزهای گذشــته 
ضمن تکریم و تعظیم شــعائر اسلامی بویژه حفظ 
حرمت ماه مبــارک رمضان، قوانین و مقررات که 
نفع عمومی را بر رفتارهای ســلیقه ای و شخصی 
مقدم می دارد، دقیقا رعایت و در صورت داشتن 
هرگونه عذر شرعی از جمله بیماری، از تظاهر به 
روزه خــواری در اجتماعات و فضاهای عمومی 
که موجب آزرده خاطر شــدن دیگر هموطنان و 

هنجارشکنی خواهد شد، اکیدا خودداری کنند.
 وی ادامه داد: لازم است به آن دسته از واحدهای 
صنفی و افرادی که نســبت بــه قوانین و ضوابط 

توجه کافی ندارند اخطار داده و متذکر شــویم که 
پلیس با آن ها برخورد قانونی خواهد کرد.

بر اســاس اعلام سایت پلیس، ســخنگوی ناجا 
تصریح کرد: برابر اعــلام پلیس نظارت بر اماکن 
عمومــی در نیمه اول ماه مبــارک رمضان از 97 
هزار و 637 واحد صنفی بازدید به عمل آمده که 
به 52 هزار و 781  واحد تذکر داده شده و از 13 
هزار و 343  واحد اخذ تعهد،  برای 8257 واحد 
اخطاریه صادر و 3438 واحد متخلف نیز پلمب 
شده، که در این رابطه تعدادی از اماکن فوق الذکر 
با تشکیل پرونده به مراجع قضائی ارجاع شده اند.

 نوریــان افــزود: از عمــوم روزه داران و همه 
هموطنان تقاضا داریم در صورت مشاهده تخلف 
از سوی صنوف و مجموعه ها و مراکز خدماتی، 
مراتب را به فوریت های پلیســی 110 همچنین 
ســامانه 197 و یا به ادارات نظــارت بر اماکن 
عمومی اطــلاع دهند. در ضمن همــکاران بنده 
آمادگی دارند در صورت دریافت هرگونه گزارش 
و شکایت نســبت به رسیدگی آن در اسرع وقت 

اقدام کنند.

طرح : مریم عباس زاده

ســرویس حوادث// مدیرجهاد 
کشــاورزی مینــاب گفــت: 
هفته  ســوزی  آتش  درجریان 
گذشته ۴میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
این  باغهای  به  ریال خســارت 

شهرستان واردشد. 
 عبــاس مویدی درایــن زمینه 
شامل  ها  خســارت  این  افزود: 

آتــش گرفتــن 100کلنی زنبور 
اسماعیل،2 هکتار  عسل در چاه 
انبــه در بخــش مرکزی،2  باغ 
هکتــار باغ نخیــلات در بخش 
سندرک و یک هکتار مرکبات در 

روستای درجک بوده است.
وی ادامه داد: همچنین وقوع باد 

شدید روزهای گذشته در بخش 
مرکزی و ســندرک به 10 هکتار 
از باغ های انبه و لیموترش مثمر 
خســارتی افزون بــر 3 میلیارد 
و 300 میلیــون ریال وارد کرده 

است. 
به گزارش ایرنا، وی یاد آور شد: 

هفته گذشــته نیز آتش ســوزی 
خســارت هایــی به بــاغ های 
توابع  از  کهنان ســرنی  روستای 
این  توکهور-هشــتبندی  بخش 

شهرستان زد.
داشتن 45  با  میناب  شهرســتان 
زیرکشــت  زمین  هکتــار  هزار 
به عنــوان یکــی از قطب های 
کشاورزی استان هرمزگان است.

آتش سوزی ۴میلیاردی به باغ های میناب خسارت زد
  

تصاویر  انتشار  عامل  حوادث//  ســرویس 
کارکنان یکی از نهادهــای دولتی در حال 
انجام تست کرونا توسط پلیس فتا شهرستان 

»زابل« دستگیر شد. 
سرهنگ »احمد ثمره حسینی« فرمانده انتظامی 
شهرستان »زابل« در تشریح این خبر گفت: در 
پی انتشــار تصاویر کارمندان یکی از نهادهای 
دولتی در حال انجام تست کرونا؛ در یک کانال 

تلگرامی با هدف تشویش اذهان عمومی موضوع 
در دستور کار تیمی از کارشناسان پلیس فتا قرار 

گرفت.
فرمانده انتظامی شهرســتان زابل تصریح کرد: 
کارشناســان پلیس فتا با یک سری تحقیقات 
فنی گرداننده این کانال را که بیش از 3000 نفر 
عضو دارد شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی 
دستگیر کردند.سرهنگ ثمره حسیني با اشاره به 

معرفی متهم 31 ساله به مقام قضائی خاطر نشان 
کرد: برخي از افراد با عنوان مطالبه گري اقدام به 
ارتــکاب چنین اعمال مجرمانه اي مي کنند این 
درحالی اســت که اگر به عملکرد فرد یا ارگاني 
اعتراض دارند باید از مجراي قانوني اقدام کنند 
در غیــر این صورت با آنهایي که اقدام به تهیه و 
بارگذاري کلیپ هایي با مضمون مشابه در فضاي 
مجازي مي کنند به عنوان ارتکاب فعل مجرمانه 

و تشویش اذهان عمومي با استناد به ماده 746 
قانون مجازات اســلامي فصل جرایم رایانه اي 

برخورد قانوني خواهد شد.
وی بیان داشت: پلیس فتا بر حسب مأموریت هاي 
ذاتــي و محوله با رصد دقیــق اخبار و مطالب 
بارگذاري شــده در فضاي مجــازي مرتبط با 
ویروس کرونــا در کارگروه ویــژه در صورت 
مشــاهده هر گونه مطالب و کلیپ هاي دروغین 
که باعث تشویش اذهان عمومي و ایجاد نگراني 
و اضطراب در هموطنان شده باشد، برابر قانون 

برخورد خواهد کرد.

دستگیری عامل انتشار تصاویر کرونایی در فضای مجازی

کلاهبرداری  پرونده  یک  حوادث//  سرویس 
میلیاردی فروش خودروهــای  خارجی در 
کرمان  در حالی کشــف شــد که شخصی  
کلاهبردار اقدام به ثبت شرکتی برای فروش 
خودروهای خارجی در شهر کرمان  می کند 

که مردم با مراجعه به این شرکت در مراحل 
اولیه ثبت نام مبالغ مختلفی  را به حســاب 
شــخصی این فرد برای خرید انواع مختلف 

خودروهای خارجی واریز می کنند. 
این  متهم  از حسن نیت مردم سوء استفاده و از این 

طریق میلیاردها تومان  کلاهبرداری  کرده است 
. فرمانده انتظامی استان کرمان از دستگیری این 
کلاهبردار  خبرداد.سردار عبدالرضا ناظری بابیان 
این که  این  متهم  100 میلیارد کلاهبرداری کرده 

است افزود: تاکنون 70 نفر از مال باختگان با طرح 
دعوی در مرجع قضایی به پلیس آگاهی مراجعه 
کرده اند. وی تصریح کرد:کسانی که  با مراجعه به 
این شرکت برای خرید خودروهای خارجی ثبت 
نام کرده اند منتظر واگذاری خودروی خود نباشند 
و هرچه ســریع تر با اعلام شکایت،  برای سیر 

مراحل قانونی پرونده خود اقدام کنند.

۷۰ شاکی در پرونده کلاهبرداری میلیاردی فروش خودروهای خارجی

شهادت

  
                              آگهی تغییرات

 شرکت حریر الوان بندر شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 11586 و شناسه ملی 10800139866 به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی فوق العاده مورخ 1399/2/8 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - محل شرکت در واحد ثبتی بندرعباس به آدرس : شهرستان 
بندرعباس ، بخش مرکزی ، شهر بندرعباس، محله شاه حسینی ، خیابان شریعتی ، کوچه جاودان 12 ، ساختمان بلور 2 ، طبقه دوم 

، واحد 5 کدپستی 7914774906 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. شناسه آگهی  )841071(
              اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان 

           اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
ســازمان ثبــت اســناد و املاک 

کشور 



کارت شناسایی خودرو سواری استیشن هیوندای توسان پلاک 3۵69۴  قشم شخصی   مالکیت محمد ادریسی پور قشمی 
شماره شاسی خودرو KMHJM81B38U8۴1933 شماره موتور G۴GC۷1۰8۰69  مدل 2۰۰8   رنگ نقره ای مفقود

 و از درجه اعتبار ساقط  می باشد. 

مفقودی

6
 سه شنبه 23 اردیبهشت 1399

18 رمضان 1440

 سال نوزدهم شماره 3315

 تبدیل بالغ بر چهل هزار پرونده حقوقی
 به اسناد دیجیتالی 

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// محمود افتاده گفت: در مرحله ورود 
اطلاعات و اسکن بالغ بر 40 هزار برگ پرونده حقوقی هستیم تا بتوانیم تمام 
اسناد مالکیت فیزیکی را به اسناد دیجیتالی تبدیل کنیم که این اقدام مهم یکی از 
نتایج خوبی است که می تواند در این مجموعه تحقق یابد. به گزارش خبرنگار 
دریا، محمود افتاده مدیر حقوقی، امور قراردادها و املاک سازمان منطقه آزاد 
کیش از راه اندازی نرم افزار حوزه های دعــاوی، قراردادها، نقل و انتقالات، 
املاک و مستغلات تا پایان مرداد سال جاری خبر داد و گفت: درحال حاضر 
اداره ثبت شرکت های این مدیریت با بهره گیری از سیستم سامانه ای به صورت 
غیرحضوری به متقاضیان خدمات ارائه می دهد.محمود افتاده با اشــاره به 
هدفگذاری و رویکرد این مدیریت بــرای تدوین برنامه های آتی به منظور 
گره گشایی از مشکلات پرونده های حقوقی گفت: براساس اولویت بندی ها در 
مرحله نخست مذاکره و بعد مصالحه و درنهایت در چهارچوب های قانونی 
و با شناسایی راه کارهای حقوقی برای حل موضوعات پرداخته می شود و 
در غیراین صورت به سیستم مراجع قضایی مراجعه خواهیم کرد.افتاده افزود: 
خوشبختانه با این رویکرد و سیاست گذاری های صورت گرفته و با استفاده از 
ظرفیت های موجود در طول دو سال گذشته تعداد اندکی از پرونده های حقوقی 
منتج به مراجع قضایی شده است.وی خاطر نشان کرد: برای تحقق اهداف و 
برنامه های تدوین شده نسبت به ارتقای تخصص و مهارت های نیروی انسانی 
در این مجموعه توجه ویژه ای شده است.گفتنی است مدیریت حقوقی، امور 
قراردادها و املاک سازمان منطقه آزاد کیش توسط پنج اداره شامل: اداره های 
دعاوی، قراردادها، نقل و انتقالات، املاک و مستغلات و اداره ثبت شرکت ها به 

متقاضیان خدمات شایسته ای را ارائه می دهند.

مدیر ژئوپارک جهانی قشم خبر داد 
معرفی یک ژئوسایت جدید در ناحیه ساحل جنوبی قشم

 زهرا غفوری سرویس شهرستان// مدیر ژئوپارک جهانی قشم از کشف 
یک پدیده  کم نظیر زمین شــناختی در محدوده شهر سوزای قشم خبر داد.به 
گزارش خبرنگار دریا، علیرضا امری کاظمی با اعلام این خبر اظهار داشت: 
بر اســاس بررسی های انجام شده توســط مدیریت ژئوپارک جهانی قشم 
و همکاری چند زمین شناس پیشکسوت کشــور در منطقه سوزای قشم، 
پدیده  کم نظیر زمین شناختی شناسایی شده که پتانسیل خوبی برای معرفی به 
عنوان یک ژئوســایت جدید در جزیره دارد.وی با اشاره به جنس رسوبات 
این ژئوســایت افزود: این پدیده رسوبی شامل مارن آهکی در محیط جزر 
و مدی اســت که وضوح و زیبایی آن  بسیار قابل توجه است.به گفته امری 
کاظمی، این پدیده بی نظیر ارزش علمی- آموزشی بالایی به ویژه در حوزه 
زمین گردشگری و ژئوتوریسم در ژئوپارک جهانی قشم دارد.مدیر ژئوپارک 
جهانی قشم ادامه داد: به زودی زیرساخت های لازم، تجهیز و ساماندهی این 
ژئوسایت شامل؛ نصب تابلو تفسیری، ایجاد مسیر دسترسی و ساخت پارکینگ 
آماده می شوند تا این پدیده جذاب به چرخه زمین گردشگری جزیره افزوده 
شود.گفتنی است، ژئوسایت ها مکان هایی دارای نمونه های شاخص از تاریخ 
زمین شــناختی و فرآیندهای برجسته زمین شناختی هستند که در توسعه 
اشکال زمین موثر بوده اند. این نقاط اشکال و فرم های زمین شناختی برجسته 
و شــاخصی هستندکه از نظر زمین شناسی ارزش بالایی دارند و می توانند 

هدف بازدید ژئوتوریست ها باشند.

خبری

شهرستان

   

سرویس شهرستان //شهر تاریخی هنگویه از شهرهای مهم فرامرزان 
در بستر تاریخ بوده است. موقعیت جغرافیایی آن به گونه ای است که 

در وسط منطقه فرامرزان قرار گرفته است.
 اگر به فاصله این شــهر تا به گچویه، کمشک، گزه و دیگر روستاهای 
فرامرزان توجه گردد، به خوبی مشخص است در وسط منطقه فرامرزان 
قرار گرفته اســت. وجود صحرای بزرگ هنگویه در جنوب این شهر 
تاریخی همواره یکی از وسایل امرار معاش مردم این شهر در بستر تاریخ 
بوده است. در صحرای هنگویه علاوه بر کشت جو و گندم گیاهان دارویی 
زیادی یافت می شود. درآمد خوبی از صحرای هنگویه عاید مردم این 
شهر می گردد. این شهر دارای شورای کشاورزی بوده و قدمت این شورا 
در شهر هنگویه نسبتا زیاد است. کار این شورا نظارت بر کشاورزی در 
شهر هنگویه می باشد. طی مصاحبه ای که نگارنده با جناب آقای جمعه 
حراسی از اعضای شــورای اسلامی شهر هنگویه در ارتباط با شورای 
کشاورزی انجام داده است، مشخص گردید که این شورا هر ساله زمین 
های کشاورزی را بین مردم هنگویه که به کشت گندم و جو مبادرت می 
نمایند، قرعه کشی می نماید. درصد اندکی از فروش محصولات در بخش 
مالی شــورای کشاورزی ذخیره شده و برای کارهای آبرسانی آب های 
سطحی به دشت مورد اســتفاده قرار می گیرد. در بخش جنوبی دشت 
رودخانه آب شور قرار دارد که به رودخانه جناح و مهران وصل می گردد. 
بر روی این رودخانه سد تاریخی بزرگی قرار دارد که علیرغم تخریب 
شدن آن، آثار و ستون های مهم آن پا برجا می باشد. جنس سد از سنگ 
و ساروج می باشد و مشخص است که کاربردهای فراوانی داشته است. 
این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر هنگویه و 
شهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر، جناب آقای محمد اسفندمر 
به رشته تحریر در می آید در نظر دارد سد تاریخی هنگویه و تاثیر آن بر 

گردشگری فرهنگی و طبیعت گردی را مورد واکاوی قرار دهد.
طبیعت گردی و گردش در طبیعت در شهر  و صحرای هنگویه می تواند 
درآمد پایدار برای این شهر تاریخی ایجاد نماید. یکی از مشکلات عدیده 
ای که در شــهر هنگویه در بســتر تاریخ وجود داشته است، مشکلات 
ساختاری نظیر راه های آسفالته، آب و غیره است که باعث گردیده بود 
که شــهر هنگویه تا حدودی آن چنان که شایسته و بایسته است، مسیر 
توســعه را در پیش نگیرد. اما وجود نیروی انسانی فعال و متخصص از 
یکسو و مولفه جمعیت از سوی دیگر باعث پیشرفت های زیادی در شهر 
هنگویه گردید. در شمال هنگویه کوه های کم ارتفاعی قرار دارند که منبع 
سفرهای زیر زمینی آب بخش هایی از شهر هنگویه را تامین می نمایند 

و از جذابیت خاصی برخوردارند. در فصل بهار این کوه ها سر سبز شده 
و سبزی های محلی زیادی در آن می رویند که مردم هنگویه به کرات به 
این کوه ها رفته و از پتانسیل های گیاهی آن به خوبی استفاده می نمایند.
بنابراین گردشگری طبیعت در این شهر رونق خوبی دارد، اما باید پتانسیل 
های طبیعی شهر هنگویه بیشتر برای گردشگران شناسانده شود. همان 
گونه که عنوان گردید در جنوب شهر هنگویه و در امتداد جنوبی شهر، 
رودخانه ای جاری است که در نهایت به خلیج فارس رسیده و یکی از 
شاخه های رودخانه مهران می باشد. در فصل بارندگی آب این رودخانه 
شیرین شده و حتی می تواند به مصارف کشاورزی برسد. این رودخانه 
در فاصله بین گچویه و هنگویه قرار دارد. اکنون مسیر آسفالته ای که شهر 
هنگویه را به روستای گچویه وصل می کند از این رودخانه عبور نموده 
و بر روی آن پل ارتباطی قرار گرفته اســت. دشت های دو سوی مسیر 
ارتباطی هنگویه به گچویه در ایام بهار بســیار سر سبز شده و جذابیت 
خاصی به این مســیر می دهد. اما چون جاده آسفالته در مسیر سیلاب 
غربی- شرقی دشت قرار دارد. در بسیاری از موارد پس از بارندگی های 
سیلابی بخش های کناری جاده تخریب شده و گاها رانندگی در آن با 
خطرات مواجه است. پل گذری که اکنون در مسیر رودخانه واقع شده، 
در غرب پل تاریخی قرار دارد. به نظر می رسد که سد تاریخی هنگویه 
استفاده چند کاربردی داشته است. از یکسو از آب آن برای دشت های 
مجاور استفاده می گردیده است و در زمان بارندگی این سد علیرغم این 
که بر روی رودخانه آب شور بوده است، آب سیلاب ها را می توانست 
کنترل نماید. علاوه بر استفاده کشاورزی، این سد استفاده گذرگاهی نیز 
داشته است و هنگویه و گچویه را به هم وصل می نموده است و شاید هم 

آسیابی بر روی آن قرار داشته باشد. 
هم اکنون این پل تاریخی تخریب گردیده و یا به عبارتی آن را تخریب 
کرده اند. اما آثار و بقایای آن نگاه هر گردشگر فرهنگی و تاریخی را به 
خود جلب می نماید. جداره و ستون های پل نشان دهنده این است که 
با معماری خیلی خوبی ساخته شده است. علیرغم تخریب آن، سال های 
متمادی اســت که جداره های زیادی از آن پابرجا مانده است. در حال 
حاضر مکان کوچکی برای اسکان افرادی که شب ها برای تفریح در آن 
مکان به سر می برند، وجود دارد و تفریحگاه خوبی برای گردشگران و 
مسافران است. در اطراف سد عمق آب دریا رودخانه زیاد بوده و مکان 
خوبی برای ماهیگیری است و گردشگران فرهنگی و طبیعی می توانند 
در کنار دیدن سد از زیبای های طبیعی سد هم استفاده نمایند. پوشش 
گیاهی کنار سد هم برای برای طیبعت گردی بسیار جالب می باشد. بافت 

سنگ و ساروجی سد هنگویه نشان می دهد که در معماری آن دقت نظر 
لازم صورت گرفته است. پایه های بنا کاملا در کنار رودخانه با جداره 
ها و فضای طبیعی رودخانه پیوند خورده است. اگر بنا باشد شهرداری 
هنگویه تلاش در جهت گردشگری سرمایه گذاری نماید، سد تاریخی 
هنگویه و مناطق اطراف آن مکان خوبی برای سرمایه گذاری در این زمینه 
است. می شود با ایجاد تاسیسات اقامتگاهی در اطراف سد، گردشگران 
فرهنگی و طبیعت گردان را به ســوی هنگویه جذب نمایند. گونه های 
متعدد جانوری و گیاهی که اطراف ســد قرار دارد در نوع خود جالب 
توجه می باشد. به همین دلیل نیز اکوتوریسم می تواند در شهر هنگویه 

کاربرد خوبی داشته باشد.  

اکوتوریســم یا بوم گردشــگری گونه ای از گردشگری است که در آن 
گردشگران برای دیدار از مناطق طبیعی نامسکون و دست نخورده جهان 
سفر می کنند و به تماشای گیاهان و پرندگان و ماهی ها و دیگر جانوران 
می پردازند. البته در اکوتوریسم صرفاً دیدار مطرح نیست بلکه آموزش 
محیط زیست و نفع رســانی به جوامع محلی و غیره ضروری و واجب 

است.
 به این گونه از گردشــگران که به دیدار از بوم ســامانه و طبیعت زنده 
می پردازند، نام اکوتوریســت یا بوم گردشگر داده شده است. بسیاری از 
کشورها بخش هنگفتی از درآمد خود را از بوم گردشگران خارجی تأمین 
می کنند. »در ایران اکو توریسم معادل طبیعت گردی نام گذاری شده است 
که با توجه به ظهور زمین گردشگری در چند دهه اخیر در ایران و جهان 
این واژه با معادل ســازی طبیعت گردی صحیح نخواهد بود و بهتر است 

اکوتوریسم را معادل بوم گردشگری نامید. به عبارت دیگر معادل فارسی 
»طبیعت گردی« هر نوع گردشگری در طبیعت است و لزوما اکوتوریسم 
نیست. در طبیعت گردی طبیعت برای استفاده ی انسان آماده و تجهیز می 
شود ولی در اکوتوریسم انسان خود را برای حضور صحیح و خردمندانه 
در طبیعت آماده می سازد. اصلی ترین فعالیت اکوتوریسم بر پایه طبیعت 
زنده می باشد که بنا به تعریف سفری است مسئولانه به مناطقی طبیعی 
که حافظ محیط زیســت بوده و باعث بهبود کیفیت زندگی مردم محلی 
گردد. طبیعت گردی حداقل آســیب را به طبیعت و فرهنگ منطقه وارد 
می کند، دیگر، اکوتوریسم یا بوم گردشگری نوعی از گردشگری است که 
ریشه های آن به طبیعت و محیط های باز گسترش یافته است. با تعاریف 
عنوان شده می توان در صحرای اطراف سد هنگویه، رودخانه و مناطق 
همجوار آن نوعی اکوتوریسم را مورد بررسی قرار داد. اکوتوریست ها در 
گردشگری شهر هنگویه می توانند تحول خوبی ایجاد نمایند. و علاوه بر 
آموزش در زمینه گردشگری به جامعه محلی در زمینه فنون گردشگری به 

مسایل زیست محیطی و غیره هم توجه ویژه ای داشته باشند.
گونه های جانوری و گیاهی بســیار متنوعی در صحرای هنگویه، سد 
هنگویه، کوه های این شــهر وجود دارد که از نگاه اکوتوریســم و بوم 
گردشگری جالب توجه می باشد. با توجه به نکات محیط زیستی که از 
طرف اکوتوریست ها صورت می گیرد، می توان به این شیوه گردشگری 
در شهر هنگویه نیز امید بیشتری داشت. مهم تر از همه این که اکوتوریسم 
در شــهر هنگویه به اقتصاد جامعه محلی کمک شایانی خواهد نمود. با 
ایجاد خانه های بوم گردی در هنگویه، این شهر هر ساله می تواند پذیرای 
گردشگران زیادی باشد. سد هنگویه برای بسیاری از گردشگران شناخته 
نشده است و با مشاهدات میدانی که نگارنده از این سد داشته است، می 
تواند از آثار تاریخی در زمینه گردشــگری جنوب ایران باشد. با توجه 
به قرار گرفتن این ســد در فاصله اندک نسبت به مسیر اصلی و جاده 
آسفالته، گردشــگران برای دیدن آن مسیر اندکی را طی می کنند و می 
توانند به راحتی این اثر تاریخی را مشاهده نمایند. شاید بتوان با بررسی 
بیشتر این پل تاریخی از نگاه های متعدد آن را برای گردشگران به شیوه 
بهتری توضیح داده و گردشگران بیشتری را برای دیدن این پل تاریخی 

جذب نمود.  

سد تاریخی هنگویه و جذابیت های گردشگری آن

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // معاون 
بهره برداری آب و فاضــلاب هرمزگان وضعیت 

آبرسانی به شهرستان سیریک را بررسی کرد.
به گزارش خبرنگار   دریــا ، علاء امیریان نژاد در 
نشست مشترک با فرماندار سیریک که معاون مالی و 
پشتیبانی آب و فاضلاب نیز حضور داشت، به بازدید 
از تاسیسات آبرسانی شهرستان سیریک اشاره کرد و 
افزود: با یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب 
شهری و روستایی ساماندهی وضعیت فعلی آبرسانی 
بویژه در مناطق محروم در دســتور کار قرار گرفته 

است.وی افزود: رسیدگی به وضعیت آبی شهرستان 
سیریک در دســتور کار قرار گرفته و در این زمینه 
مدیرعامل آب و فاضلاب نیز تاکید زیادی بر بهبود 
وضعیت آب مشــترکین این شهرستان دارد.معاون 
بهره برداری آب و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه 
وضعیت آب رسانی به سیریک مورد بررسی میدانی 
قرار گرفت، ابراز امیدواری کرد، مشکلات موجود 
این شهر در آینده با اجرای فاز دوم آبشیرینکن مرتفع 

شود.
وی افزود:با شــروع عملیات ساخت سازه آبگیر 

ظرفیت برداشت آب از دریا بیشتر و در نهایت منجر 
به افزایش تولید آب شیرین خواهد شد.

به گفته امیریان نــژاد، ظرفیت فعلی تولید آب این 
آبشــیرینکن 1500 متر مکعب در شبانه روز است 
که با افزایش ظرفیت بخشــی از مشکلات آب این 
شهر تامین خواهد شد.قدرت فریدونی مدیر آب و 
فاضلاب سیریک نیز در این جلسه گفت: به منظور 
جلوگیری از هدر رفت آب اصلاح شبکه های توزیع 
آب در دستور کار قرار گرفته است. وی همچنین از 
طرح تعویض کنتورهای خراب در سیریک خبر داد 
و گفت: در این مرحله 400 کنتور تعویض می شود.

به گفته فریدونی آب روســتاها و دو شهر گروک و 
کوهستک شهرستان سیریک از محل 4 حلقه چاه 

واقع در راونگ تامین می شود.

معاون بهره برداری آب و فاضلاب هرمزگان: 

ظرفیت آبشیرین کن سیریک افزایش می یابد

                                                           M.hassannia1354 gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا

,,
طبیعت گردی و گردش در طبیعت در شهر  
و صحرای هنگویه می تواند درآمد پایدار 
برای این شهر تاریخی ایجاد نماید. یکی از 
مشکلات عدیده ای که در شهر هنگویه در 
بستر تاریخ وجود داشته است، مشکلات 
ساختاری نظیر راه های آسفالته، آب و غیره 

است 

امام  هنری  فرهنگی  کانون  سرویس شهرستان// 
المنتظر)عج( روستای کردر رضوی میناب تاکنون ۳ 
فقره جهیزیه به ۳ نفر از نوعروسان یتیم این روستا 
هدیه داده که قیمت هر جهیزیه 1۰۰ میلیون ریال 

است. 
مدیرکانون فرهنگی هنری امام المنتظر)عج( روستای 
کردر میناب، برگزاری مراسم ازدواج ساده را از جمله 

شروط اهدا جهیزیه به نوعروسان عنوان کرد.
ابراهیم ذاکری افزود: اهدا این میزان جهیزیه به مناسبت 
میلاد امام حسن مجتبی)ع(، تامین جهیزیه نوعروسان 

به عنوان بخشی از ویژه برنامه ترویج فرهنگ ازدواج 
آسان انجام شده است.وی افزود: براساس برنامه ریزی 
صورت گرفته تا پایان سال جاری 30 فقره جهیزیه به 
30 نفر از نوعروسان یتیم در سطح شهرستان میناب 
اهدا خواهد شــد.این فعال اجتماعی و فرهنگی در 
کانون های مســاجد میناب ادامه داد: مراسم ازدواج 
و اهدا جهیزیه با مساعدت و همکاری گروه جهادی 
خدام الحسن)ع( از تهران، کمیته امداد امام خمینی)ره( 
میناب و موسسه خیریه آسمان هشتم کردر رضوی 
و با حضور حجت الاســلام عالمی خیری نیکوکار 

از مشــهد مقدس انجام شد.ذاکری برگزاری آموزش 
های سبک زندگی ویژه جوانان را یکی از برنامه های 
مهم کانون فرهنگی هنری امام المنتظر)عج( روستای 
کردر میناب عنوان کرد و افزود: امســال نیز همزمان 
با ولادت با ســعادت کریم اهــل بیت)ع( یک زوج 
جوان، مراسم ازدواج آسان خود را در کانون فرهنگی 
هنری امام المنتظر)عج( روستای کردر رضوی میناب 
جشن گرفتند. وی گفت: هیات اندیشه ورز کانون ویژه 
برنامه هایی را برای جوانان با محوریت سبک زندگی 
اسلامی تدارک دیده که یکی از آنها، ترغیب و سوق 

دادن جوانان در شرف ازدواج به سمت مراسم ازدواج 
آسان است.

هــم اکنون یکهزار و 37 کانــون فرهنگی هنری در 
مناطق شهری و روستایی هرمزگان فعالیت دارند که 
کانون فرهنگی هنری امام المنتظر)عج( روستای کردر 
میناب یکی از کانون های بسیار فعال شهرستان میناب 
و پذیرای جوانان علاقه مند به فعالیت های فرهنگی و 
هنری است.کردر؛ روستایی زیبا در بخش بندزرک 
از توابع میناب در اســتان هرمزگان که نامش با امام 
هشتم شــیعیان گره خورده است.کردر تنها روستای 
کشور است که به نام امام رضا)ع( نامیده شده و این 
نامگذاری در پنجمین جشــنواره آسمان هشتم)ع( 

محقق شد.
در این روستا همچنین بیشتر اماکن به نام امام رضا)ع( 
نام گذاری شــده است.13 سال است که با آغاز دهه 
کرامــت و برپایی جشــنواره ای فرهنگی، هنری و 
ورزشی آسمان هشتم، شور و شعف وصف ناشدنی 

در روستای کردر حاکم است.
به گزارش ایرنا، روســتای کردر رضــوی از توابع 
بخش بندزرک با هزار و 800 نفر جمعیت در هفت 
کیلومتری مرکز شهر میناب واقع شده است.شهرستان 
میناب بعد از بندرعباس دومین شهرستان هرمزگان 
است و در 90 کیلومتری شرق بندرعباس مرکز استان 

هرمزگان قرار دارد.

اهدا 300میلیون جهیزیه به نوعروسان یتیم در میناب

طرح :  اسماعیل سهرابی

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول شرکت تعاونی مسکن 
کارگری رحمت گستر قشم

 بدین وسیله از کلیه اعضا شرکت تعاونی دعوت میشود در جلسه ای که راس ساعت 11 روز شنبه مورخ  1399/3/24 در محل کانون 
شهید ذاکری قشم تشکیل می گردد حضور به هم رسانند اعضایی که به هر دلیل نمی توانند در مجمع حضور یابند می توانند به شخص 
دیگری به وکالت دهند برای تایید وکالت می بایست عضو به همراه نماینده تام الاختیار خود حداکثر تا مورخ 1399/3/22به دفتر تعاونی 
مراجعه نمایند. بدیهی است  وکالت نامه های عادی بدون تایید شرکت فاقد اعتباراست  .مطابق ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع 
عمومی تعداد آرا  وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها 1 رای خواهد بود ضمناً هر عضو می تواند وکالت 3 نفر دیگر 
از اعضا را نیز بگیرد و هر غیر عضو هم وکالت 1نفر در این صورت می بایست عضو به همراه وکیل به دفتر تعاونی مراجعه و رسید دریافت 
نمایند کاندیداهای ســمت هیئت مدیره و بازرسان موظفند از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت حداکثر یک هفته جهت ثبت نام و تکمیل 
مدارک به دفتر شرکت تعاونی مراجعه نمایند دستور جلسه : 1(انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیئت مدیره شرکت تعاونی2( انتخاب 

بازرسان اصلی و علی البدل شرکت تعاونی . تاریخ انتشار :99/2/23

 شرکت تعاونی مسکن کارگری رحمت گستر قشم رئیس هیئت مدیره مصطفی ملک پور

  

                             آگهی مزایده
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 9700264 ششدانگ عرصه و اعیان باب خانه دارای پلاک ثبتی شماره  6026 فرعی مفروز و مجزی شده از پلاک 1939 اصلی به 
مساحت 228/08 مترمربع واقع در درگهان- محله قبله کوچه لنج 8 با حدود اربعه .شمالا: بطول 16/63 متر دیواربدیوار باقی مانده پلاک 1939 اصلی .شرقا: بطول 
13/02 متر دیواربدیوار باقیمانده پلاک 1939 اصلی. جنوبا: بطول 17/03 متر دیواربدیوار باقیمانده پلاک 1939 اصلی.غربا: بطولهای 10/35 متر شکسته متمایل به 
شمال،درب و دیواریست به کوچه.با مشخصات همکف با دیوار بار بر بلوکی و ستون بتنی و سقف آهن چوب و بتن به مساحت 175/68 متر مربع که در موقع 
بازدید به عنوان انبار پوشاک استفاده می شد و طبقه اول در حال ساخت به مساحت 100 متر مربع با سقف سبک فلزی و پوشش ورق گالوانیزه کف سیمان که تا 
مرحله پارتیشن بندی باپانل گچی و کناف و نازک کاری انجام گردیده و بصورت پنج باب سوئیت نیمه کاره ثبت و سند مالکیت صادر و به آقای عدنان احمدی 

تحویل شده است، طبق اسناد رهنی شماره 19149- 95/4/21 و 19161- 95/4/22 و 19881- 95/7/1 تنظیمی دفترخانه 58 درگهان در قبال مبلغ 3/350/000/000 ریال در رهن بانک توسعه 
تعاون درگهان قرار گرفته و طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ 2/889/520/000 ریال ارزیابی شده و پلاک فوق دارای انشعابات آب و برق که برابر گزارش مامور اجرا در تصرف مالک می 
باشد، پلاک فوق از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخ 99/03/21 دراداره ثبت اسناد و املاک واقع در قشم - میدان حافظ - بلوار مشاهیر-  سایت سمن – پشت دادگستری از طریق مزایده 
به فروش می رسد. مزایده از مبلغ دو میلیارد و دویست و هشتاد و نه  میلیون و پانصد و بیست هزار ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود.لازم به ذکر است پرداخت 
بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد ، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد 
خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداوًصول می گردد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد و 
همچنین شرکت در جلسه مزایده منوط به واریز ده درصد مبلغ پایه مزایده به صندوق ثبت و حضور خریدار و یا نماینده قانونی وی می باشد و خریدار مکلف است ظرف مدت پنج روز از 

تاریخ مزایده ، مابه التفاوت مبلغ فروش را به حساب ثبت واریز نماید در غیر این صورت مبلغ واریزی به حساب خزانه واریز خواهد شد..    99/113م/الف
تاریخ انتشار: 99/2/23

علی امیری- رئیس ثبت اسنادو املاک قشم

قوه قضائیه 
ســازمان ثبت اســناد و املاک 

کشور 

  
                                 آگهی تغییرات 
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سلامت

  طالع بینی  
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18 رمضان 1440

 سال نوزدهم شماره 3315

فروردین :   
احســاس می کنید که این روز ها به اندازه کافی 
نمی خوابید، ولی همچنان مشتاق به ادامه مسیرتان 
هستید. شاید مغزتان به اندازه کافی سریع باشد و 
درست کار کند، ولی متاسفانه بدنتان نمی تواند ذهنتان را یاری کند. 
شما دارید زیادی به خودتان فشار می آورید، بهتر است قبل از آن که 
برنامه تان را حتی از اینی که هست شلوغ تر و فشرده تر کنید نگاهی 
به سطح انرژی بدنتان بیندازید. اگر اینطور پیش بروید خیلی زود از 
ادامه مسیر باز خواهید ماند و توانی برای پیش رفتن نخواهید داشت. 
هر چیزی به حد تعادل خوب اســت و این شامل کار و تلاش نیز 
می شود. بدن شما به استراحت بیشتری نیاز دارد. برنامه تان را کمی 
سبک تر کنید و سعی کنید امشب زودتر از همیشه به تختخواب بروید. 

فردا هم برای ادامه راه فرصت خواهید داشت.
  اردیبهشت   :

شما همچنان منتظر بهترین زمان ممکن برای به زبان 
آوردن چیزی هستید که مدتی است ذهن شما را به 
خود مشغول کرده است. این احساس بلاتکلیفی و 
سردرگمی ممکن است باعث شود ناگهان مکالمه ای 
را آغاز کنید که برایتان بسیار دشوار خواهد بود. اگر حرف هایتان 
بی هدف و بی سر و ته باشند طرف مقابلتان علاقه خود را به شنیدن 

حرف هایتان از دست خواهد داد..
خرداد  :  

شروع کردن یک پروژه جدید پیش از هر چیزی 
مســتلزم فراهم کردن زمینه لازم است، ولی شما 
هنوز نتوانسته اید مرحله آماده سازی را پشت سر 
بگذارید. گزینه های پیش رویتان آنقدر زیاد و متفاوت هســتند که 
انتخاب را برای شما بسیار دشوار کرده اند. مسئله اصلی این است 
که شــما فکر می کرده اید که نقشه تان هیچ نقصی ندارد، ولی حالا 
که دست به کار شده اید می بینید که خیلی چیز ها را در نظر نگرفته 

بودید. 
تیر  :    

امروز افکار این چند وقت اخیرتان را یک بار دیگر 
از نظر می گذرانید و این کار باعث احساس تردید 
شما به انتخاب هایی خواهد شد که این اواخر کرده 
اید. الان از آن وقت هایی است که در خودتان فرو رفته اید و حتی 
نزدیک ترین افراد زندگیتان هم نمی توانند به عمق احساسات و احوال 
متغیرتان پی ببرند. در هر صورت سرکوب کردن احساساتتان اصلا 
کار عاقلانه ای نیست و سلامت روحی روانی شما را به خطر خواهد 

انداخت.
مرداد: 

یک نفر در محل کارتان ممکن است به طور غیر 
مستقیم خواسته ها و انتظاراتی از شما داشته باشد و 
شما هم نمی دانید چطور باید واکنش نشان دهید. 
شما آنقدر باهوش هستید که بتوانید تشخیص دهید چکار باید بکنید، 
ولی امروز منطقتان برای در دست گرفتن کنترل اوضاع با شما یاری 
نمی کند. سعی نکنید حرف های ناگفته دیگران را تفسیر کنید و سرتان 
به کارتان باشــد، اگر طرف مقابلتان به طور مستقیم از شما کمک 

خواست آن وقت شاید بتواند فکری به حالش بکنید. 
 شهریور  :

در محل کارتان به طور همزمان دارید به دو جهت 
متفاوت کشیده می شوید و نمی توانید از این که چکار 
باید بکنید و کدام راه را باید در پیش بگیرید اطمینان 
حاصل کنید. از طرفی تشــخیص منطق و احساستان از یکدیگر 
برایتان امکان پذیر نیست و مطمئن نیستید توجیهاتی که برای خودتان 
ردیف کرده اید را مغزتان به شما دیکته می کند یا قلبتان. خوشبختانه 
شما برای این انتخاب زمانی بیش از آنچه خودتان فکر می کنید دارید 

و لزومی ندارد بلافاصله تصمیمی با آثار دراز مدت بگیرید. 
 مهر:

شما دوست دارید که سرعت پیشرفتتان را بالاتر ببرید، 
ولی در واقع مسیری که شما در آن دارید یک جاده 
مسابقه نیســت و پر از موانع و پستی و بلندی هایی 
است که باید با آرامش و احتیاط آن ها را پشت سرگذاشت. اگر با 
سرعت پیش بروید ممکن است ناگهان در چاله ای بیفتید که بیرون 
آمدن از آن کاری بسیار دشوارتر و وقتگیر تر از پیش روی با سرعت 
منطقی است. چراغ قرمز ها را پشت سر نگذارید و کمی صبوری به 

خرج دهید تا راه برایتان باز شود.
    آبان : 

امروز انتظارات دیگران ممکن اســت در تضاد با 
نیاز های خود شما باشند. متاسفانه اگر نتوانید این 
نیاز های اساسی خود را به دست بیاورید احساس 
سردرگمی و گمراهی خواهید کرد. به احساسات خود توجه کنید و 
نیاز ها و خواسته های خود را نفی نکنید. با نگاهی منطقی به آنچه در 
اعماقتان دارد می گذرد خواهید توانست نتایج مثبت بسیاری به دست 
بیاورید. از نگرانی خود درباره افکار و قضاوت های دیگران کم کرده 

و کمی به خودتان بپردازید. 
   آذر  :

امــروز جدی ماندن در تمام طــول روز، حتی اگر 
وظایف مهمی داشته باشید که باید به انجام برسانید، 
برای شــما کاری دشــوار و چالش برانگیز خواهد 
بود. هرچقدر هم که تلاش کنید از مســیر اصلیتان منحرف نشوید 
و راه راست را طی کنید، در حال حاضر ذات لذت طلب شما فعال 
شده است و نیازی که به تفریح و خوشگذرانی احساس می کنید را 

نخواهید توانست سرکوب کنید. 
 دی  :

کار هایی که در طول هفته باید انجام می داده اید و 
خرده کاری هایی از آن ها باقی مانده است را تمام 
کنیــد تا بتوانید با خیال راحــت از آخر هفته تان 
لذت ببرید. امروز انگار همه به شما و کمک هایتان 
نیاز دارند و این موضوع باعث نگرانیتان شده و حس می کنید باید 

خودتان را از درگیری های احساسی غیر ضروری دور نگه دارید.
 بهمن:

امروز حتی اگر مســئولیت های بسیاری در دنیای 
بیرون در انتظارتان باشــند هم، شاید دوست داشته 
باشید در خانه بمانید و کمی تنها باشید. دوستان و 
همکاران شما این تمایلی که به تنهایی حس می کنید 
را نشــانه ای از این که مشکلی در میان است خواهند دانست، ولی 

آن ها کاملا در اشتباه هستند. 
 اسفند :

امروز انجام تعهدات و مسئولیت هایتان برای شما کاری 
دشوار خواهد بود. با وجود جاه طلبی و تمایل شدیدی 
که نسبت به رشــد و پیشرفت در وجود خود احساس 
می کنید، فرصت هایی که برای تفریح و خوشگذرانی به ویژه در بعداز 
ظهر برایتان به وجود می آیند برایتان خیلی جذاب تر از سخت کوشی 

و کار کردن به نظر می رسند. 
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سرویس سلامت // رئیس کل سازمان نظام 
پزشکی ایران، معتقد است که تا قبل از فرا 

رسیدن فصل پاییز و شیوع آنفلوانزا، باید 
تکلیف بیماری کووید 19 مشخص شود.

محمدرضا ظفرقندی، با اشاره به مباحثی که 
این روزها پیرامــون تداخل بیماری کووید 
۱۹ و آنفلوانــزای فصلی مطرح اســت، به 
خبرنگار ما، گفت: آنچه مســلم است، برای 
اینکه بتوانیم در فصل پاییز نسبت به کنترل 

همزمــان بیماری کوویــد ۱۹ و آنفلوانزای 
فصلی موفق باشیم، باید تا قبل از فرا رسیدن 

پاییز، تکلیف کووید ۱۹ مشخص شود.
وی با اشاره به ابراز نگرانی اساتید رشته های 
عفونی و اپیدمیولوژی نسبت به تداخل این 
دو بیمــاری در فصل پاییــز، افزود: به نظر 
می رســد باید از هم اکنون که موج شــدید 

کووید ۱۹ فروکش کرده و در حالت تعادل 
نســبی بیماری قرار داریم، به فکر پاییز و 

آنفلوانزای H۱N۱ باشیم.
ظفرقندی ادامه داد: اگر نتوانیم بیماری کووید 
۱۹ را تا قبل از فصل پاییز به سرانجام خوبی 
برسانیم، شاید با موج جدیدی از این بیماری 
در فصــل پاییز مواجه شــویم و آن موقع 

بیماری آنفلوانزا را هم داریم که می تواند کار 
ما را سخت تر کند.

رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی ایران، 
موضوع »فاصله گذاری اجتماعی« را مورد 
تاکید قرار داد و گفــت: اگر می خواهیم در 
فصل پاییــز از خطرات همزمان دو بیماری 
کوویــد ۱۹ و آنفلوانــزای H۱N۱ مصون 

بمانیم، بایــد فاصله گــذاری اجتماعی را 
همچنــان جــدی بگیریم و اجــازه ندهیم 

ویروس کرونا دوباره شدت بگیرد.
ظفرقنــدی با اعلام اینکــه در حال حاضر 
شــرایط بیمارســتان ها به لحاظ تجهیزات 
خیلی بهتــر از روزهای اول شــیوع کرونا 
اســت، افزود: تداخل همزمان کووید ۱۹ و 
آنفلوانزا، می تواند مشــکل جدی برای نظام 
سلامت کشور ایجاد کند. بنابراین، لازم است 
که پروتکل های بهداشتی کووید ۱۹ همچنان 
با شــدت و قدرت بیشتر دنبال شود تا موج 
جدیدی از این بیماری که شدت اسفند سال 

گذشته را داشته باشد، حادث نشود.
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رئیس سازمان نظام پزشکی مطرح کرد؛

کرونا در چه صورت دوباره خطرناک می شود؟

سرویس سلامت // همه ما می دانیم نباید 
زیاد شیرینی بخوریم و بهتر است ادویه 

و نمک کم تر بخوریم تا تشنه نشویم.
اما شاید ندانیم برای تأمین نیازهای بدن 
بهتر است چه رژیم غذایی داشته باشیم و 

کمبودهای جدی پیدا کنیم!
خیلی اوقات دوســت داریم ساده و بدون 
دردســر به یک سری چیزهایی که عیبی 
ندارد بخوریــم و آن چیزهایی که نباید 

بخوریم برسیم.
بهتر اســت غذاها را به ممنــوع و مجاز 
تقســیم بندی نکنیم. حداقل اگر مشکل 
خاصــی و بیماری نداریم. پیشــنهادات 
عمومی وجود دارد که باید به آن ها توجه 
کنیم.همچنین در این گزارش به چند رژیم 

غذایی نمونه برای این ماه اشاره می کنیم.
وعده غذایی افطاری

اول: خرما را با یک فنجان آب میل کنید.

دوم: هر روز سوپ و مایعات حریره گرم 
بخورید. از سوپ های خامه ای و چرب 
خودداری کنید و آنها را با ســبزیجات، 
عدس، جو یا سوپ های مرغ )بدون خامه( 

جایگزین کنید.
ســوم: خوردن اشــتها آور بعد از سوپ، 
معده شما را برای شروع روند هضم آماده 
می کند. بنابراین، توصیه می شود غذاهای 
سرشار از سبزیجات مانند فتوش و سالاد 
سبز را با لیمو یا سرکه و بدون نمک انتخاب 

کنید.
چهارم: بهتر است که میزهای ماه رمضان 
دارای یک غذای اصلی باشند زیرا تنوع 
غذایی و افراط در تهیه غذاها عموماً منجر 
به پرخوری می شــوند. مواد غذایی وعده 
غذایی افطار باید شامل کربوهیدرات هایی 
مانند برنج، ماکارونی، نان و پروتئین موجود 

در گوشت قرمز، مرغ یا ماهی باشد.

توجه داشته باشید بیش از حد مواد غذایی 
خوشمزه را تجسم نکنید. زیرا هم گرسنگی 

و هم ولع به شما دست خواهد داد.
نیمه شب

غذایی که در این وعده می خوریم بســته 
بــه نوع عادت ما به افطار دارد. اگر افطار 
را بسیار سبک برگزار می کنیم، بهتر است 
نیاز بدنمان به پروتئین و... را در این وعده 
تأمین کنیم. غذاهای سرخ شده و پرکالری 

را انتخاب نکنیم.
به عنوان مثال: یک سالاد برای نیاز بدن به 
فیبر، ویتامین و مواد معدنی. نوشیدن آب 
کافی در این وعده. غذاهای شامل نان گندم 
کامل، برنج، ماکارانی و... . انتخاب پروتئین 

گیاهی مانند نخود، عدس و... .
وعده غذایی سحر

۱. بهترین زمان برای خوردن سحری نیم 
ساعت قبل از اذان اســت.۲. نان غلات 
ســبوس دار با یک میوه ۳. غلات با شیر 
تازه و میوه های خشک۴. مقداری پروتئین، 
حبوبات، سالاد و سبزیجات ۵. مخصوصاً 
اگر پــس از ســحری می خوابید غذای 
سرخ شــده نخورید. این نوع غذاها برای 

هضم به ساعت های زیادی نیاز دارند.
۶. شیرینی ها احســاس گرسنگی شما 
را چند ســاعت بعد از شروع روزه چند 
برابر می کنند. از خورد شیرینی و شوری 
در ســحر جداً پرهیز کنید.۷. اگر خیلی 
زود بخوابید غذای شما هضم نمی شود و 

مشکلات معده و یبوست خواهید داشت.

 برنامه غذایی ایده آل در ماه رمضان
به  می توانند  شما  //موهای  سلامت  سرویس 
شما و پزشک شــما اطلاع دهند که استرس 
دارید، دچار کمبود تغذیه ای، مشکل تیروئید 

یا سایر موارد بهداشتی هستید.
 تحقیقات نشان می دهد که تغییر در نگاه ، بافت 
یا ضخامت مو می تواند نشانه ای از ابتلا به یک 
وضعیت سلامتی باشد.در این گزارش به هفت 
موردی که مو در مورد ســلامتی نشان می دهد، 

اشاره شده است:
استرس موها را سفید می کند

 Nature یک مطالعه روی موش های که در مجله
منتشر شده است، نشان می دهد که استرس مزمن 
در واقع با آســیب به دی.ان.ای و کاهش سلول 
هــای تولید رنگدانــه در فولیکول های مو می 
تواند به واقع در سفید شدن رنگ مو موثر باشد. 
استرس همچنین می تواند باعث ریزش موهای 

شما شود.
نوع دیگری از استرس که به استرس اکسیداتیو 
معروف است نیز می تواند در سفید شدن موها 

نقش داشته باشد.
استرس اکسیداتیو )زمانی که رادیکال های آزاد 
آسیب زننده به ســلول باعث مهار فرآیندهای 
ترمیم بدن می شوند( ســلول های تولید کننده 

رنگدانه را تحت تأثیر قرار می دهند.
موهای شکننده می توانند نشانه 

سندرم کوشینگ باشند
موهای شکننده یکی از علائم سندرم کوشینگ 

است؛ سندرم کوشینگ یک بیماری نادر است 
 که از آزاد شــدن بیش از حد کورتیزول ناشی
 می شود؛ کورتیزول هورمون استرس اولیه بدن 
است. فشــار خون بالا، خستگی و کمر درد از 

دیگر علائم بارز سندرم کوشینگ است.
درمان سندرم کوشینگ ممکن است شامل تغییر 
دوز داروهایی باشــد که می توانند باعث ایجاد 
این وضعیت شوند، مانند »گلوکوکورتیکوئیدها« 
)glucocorticoids(؛ اســتروئیدهایی کــه برای 
درمان التهاب ناشــی از انواع بیماری ها استفاده 

می شوند.
ممکن اســت افراد دیگر برای اصلاح بیش از 
حد تولید کورتیزول در غده فوق کلیوی به عمل 
جراحی ، شیمی درمانی یا پرتودرمانی نیاز داشته 

باشند.
نازک شدن موها می تواند نشانه 

بیماری تیروئید باشد
کــم کاری تیروئید، وضعیتی کــه غده تیروئید 
به اندازه کافــی هورمون تیروئید تولید نمی کند 
، می تواند باعــث افزایش ریزش مو و تغییر در 

ظاهر مو شود.
کم کاری تیروئیــد می تواند باعث ریزش مو و 
علائم دیگری مانند خستگی ، عدم تحمل سرما 
، درد مفاصــل ، درد عضلات ، صورت پف دار 
و افزایش وزن شــود. این وضعیت با آزمایش 
تیروئید مشخص می شود و درمان آن مستلزم 
مصرف داروی تیروئید اســت.علاوه بر نازک 

شــدن موها، برخی از اختلالات تیروئید فرد را 
در معرض خطر نوعی ریزش مو به نام »آلوپسی 
آره آتا« می شود. آلوپسی آره آتا نوعی ریزیش 
مو اســت که باعث ایجاد تکه های گرد ناگهانی 
ریزش مو می شــود؛ این نوع ریزش مو بر اثر 
حمله سیستم ایمنی بدن به فولیکول های مو ایجاد 

می شود.
ریزش مو می تواند نشانه کم خونی 

باشد
اگر بطور ناگهانی متوجه شدید که موهای زیادی 
در برس موی شما وجود دارد و یا در کف حمام 
ریخته اســت این موضوع می تواند علامت این 
باشــد که بدن شــما دچار کمبود آهن و یا کم 
خونی شده اســت که این وضعیت با آزمایش 
خون مشخص می شود.»ربکا باکست«، پزشک 
متخصص پوست و مو در »پاراموس« واقع در 
نیوجرسی می گوید: هنوز کاملًا مشخص نیست 
که چرا کمبود آهن باعث ریزش مو می شود اما 
آهن برای بســیاری از واکنش های بیولوژیکی 
و شــیمیایی از جمله رشد مو بسیار مهم است.

درصورتیکه پزشک تشخیص دهد که دچار کمبود 
آهن شده اید، می توانید با مصرف خوارکی هایی که 
آهن بالایی دارند و یا مکمل های آهن از ریزش 

مو خود جلوگیری کنید.
ریزش مو همچنین می تواند با تغییرات ناگهانی در 
سطح استروژن اتفاق افتد و اغلب پس از بارداری 
یا قطع قرص های ضد بارداری مشاهده می شود.

       7نشانه ای که موها در مورد سلامتی می گویند

 بررسی خطر سكته مغزی بر اثر ابتلا به كووید 19
علائم ویروس کرونا کووید 19 با گذشت حدود چهار 
ماه از ظهور این ویروس، همچنان برای محققان و 

متخصصان ویروس شناس ناشناخته است. 
عوارض بیماری کووید ۱۹ ابتدا به تب، ســرفه های 
خشک، خستگی شدید و اختلالات تنفسی معطوف 
می شــد اما به تدریج، تظاهرات دیگری مانند از بین 
رفتن بویایی و شنوایی، قرمزی و سوزش چشم ها و 
تظاهرات پوستی نیز در دسته ای از مبتلایان گزارش 

شد.
 اخیرا نیز طبق گزارشی که واشنگتن پست ارائه کرده 
تعدادی از جوانان در دهه ۳۰ و ۴۰ زندگی شــان به 
نوعی سکته مغزی ناشی از گرفتگی عروق مغزی و 
انسداد شریان ها مبتلا شــده اند که باعث مرگ آنها 

شده است.
در این رابطه پزشــکان به این فرضیه رسیده اند که 
احتمالا این آمار ممکن اســت با شیوع کووید-۱۹ 

مرتبط باشد.
 با توجه به این یافته جدید با دکتر فرزاد اشــرافی، 
متخصص مغز و اعصاب گفت وگو کرده ایم که خود 
شــاهد ابتلای ۲۴ بیمار مبتلا به سکته مغزی از بین 
۱۵۰۰ بیمــار مبتلا به کووید-۱۹ در بیمارســتان 
شهدای تجریش بوده است که ۴۰ درصد آنها در سن 

زیر ۴۰ سال بوده اند.
تحقیقات اخیر نشان داده است که 

کووید-1۹ می تواند باعث ایجاد سکته 
مغزی در برخی جوانان شود. شما این 

پدیده را چطور توضیح می دهید؟
در مطالعه  روی پنج بیمــار مبتلا به کووید-۱۹ که 
دچار ســکته مغزی شــده بودند، مشخص شد که 
برخلاف موارد معمول سکته مغزی که اکثرا در سنین 
بالا اتفاق می افتــد، در این بیماران که همه زیر ۵۰ 
سال داشــتند و در آزمایش ها و اقدامات تشخیصی 
سکته مغزی داشته یا علائم تنفسی نداشته اند یا این که 
علائم تنفســی خفیف داشته اند.همچنین نکته جالب 
توجــه دیگر این بوده که در ایــن پنج بیمار عروق 
مغــزی با اندازه بزرگ تر درگیر شــده اند، برخلاف 
آن که معمولا در موارد ســکته مغزی معمول عروق 
کوچک تر درگیر می شوند. به نظر می رسد دلیل این که 
در بیماران مبتلا به کووید-۱۹، سکته مغزی در سنین 
پایین تر اتفاق می افتد، این است که این بیماری باعث 

افزایش ایجاد لخته در عروق مغزی می شود.
از آنجا که در برخی بیماران مبتلا به 
کووید 1۹ عروق بزرگ مغزی درگیر 

می شوند، علائم عصبی هم به صورت 
شدیدتر بروز می کند؟

 همین طور اســت. بیشــتر علائم در این بیماران به 
صورت علائم حرکتی و حســی به همراه اختلالات 
تکلم است. نکته مهمی که باید مورد توجه قرار گیرد 
این اســت که در مطالعات مشخص شده بسیاری از 
بیماران به دنبــال ایجاد علائم عصبی به دلیل ترس 
از ابتلا به کرونا به بیمارستان مراجعه نمی کنند و در 

نتیجه زمان طلایی آنها از دست می رود.

 پس بســیار مهم است که بیماران در صورت ایجاد 
علائم مشکوک سریعا پیگیری کنند.

 آلودگی با ویروس کرونا با چه 
عوارضی در سیستم اعصاب مرکزی 

بیمار ممکن است همراه باشد؟
بیمــاری کووید-۱۹ معمولا بــا علائمی نظیر تب، 
سرفه های خشــک، تنگی نفس و گاهی مشکلات 
تنفسی شناخته می شود. اما آخرین تحقیقات نشان 
داده است که در بیش از ۳۰ درصد بیماران علاوه بر 
سیستم تنفســی، علائم در سیستم عصبی نیز ایجاد 
می شــود. این علائم می تواند به صورت ســردرد، 
اختلال در هوشــیاری، ســرگیجه، آتاکسی )یک 
نشانگر عصبی اســت که اختلال در سیستم عصبی 
را نشان می دهد(، تشنج، کاهش حس های چشایی 
و بویایی، گزگز اندام هــا و اختلالات عروق مغزی 

بروز کند.
 در چه مواردی احتمال ابتلا به سکته 

مغزی در بیماران وجود دارد؟
سکته مغزی به آســیب بافت مغز در اثر اختلالات 
عروقی گفته می شود که علائم عصبی طولانی مدت 
ایجاد می کند. سکته مغزی بر اثر قطع خون رسانی به 
ســلول های مغز و مرگ این سلول ها اتفاق می افتد. 
ســلول هایی که پس از مرگ، امکان بازسازی آنها 

وجود ندارد.
 در واقع قطع جریان خون رســانی ســبب می شود 
اکســیژنی که سلول های مغز به آنها به شدت احتیاج 

دارند به ســلول های مغز نرســد. بر اثــر عواملی 
که مطرح شــد فقط چند دقیقه زمان لازم اســت تا 
ســلول های مغز از بین بروند، آنگاه سلول هایی که 
دیگر ساخته نمی شوند و بعد از آن قطع خون رسانی 

و در نهایت سکته مغزی ایجاد می شود.
احتمال بروز ســکته مغزی با بالا رفتن فشار خون 
از مقدار ۱۲۰.8۰ میلی متر جیوه، شروع به افزایش 
می کند. همین طور، کشیدن سیگار یا در معرض دود 
آن قرار گرفتن، کلســترول بالا، دیابت، اضافه وزن 
یا چاقی، نداشــتن فعالیت فیزیکــی، بیماری قلبی 
- عروقی، اســتفاده از بعضــی از انواع قرص های 
پیشــگیری از بارداری یا درمان های هورمونی که 
حاوی اســتروژن هســتند، اعتیاد به الکل، استفاده 
از داروهــای مخدر غیرمجاز یا مــواد مخدر مثل 
کوکائین و متامفتامین ها، ســابقه فردی یا خانوادگی 
ســکته مغزی، حمله قلبی و همچنین سن ۵۵ سال 
یا بالاتر از آن از عوامل افزایش دهنده بروز ســکته 

مغزی هستند.
عوارض سکته مغزی در افراد )چه مبتلا 

به کرونا باشند یا خیر( چیست؟
این علائم شــامل بی حســی ناگهانــی و ضعف به 
خصوص در یک سمت از بدن، گیج  شدن و دشواری 
در حرف  زدن یا مشــکل در فهم حــرف دیگران، 
اختلال ناگهانی در بینایی یک یا هردو چشم، اختلال 
ناگهانی در راه رفتن و ســرگیجه و اختلال تعادل یا 
شروع ناگهانی یک سردرد شدید که دلیل مشخصی 

ندارد را شامل می شود.
هر فردی که علائم یا نشانه های سکته مغزی را داشته 
باشد، نیازمند توجه و مراقبت فوری پزشکی در یک 
بخش اورژانس یا در بیمارستان است. در تشخیص 
ســکته های مغزی بعد از معاینه و مرور شرح حال 
بیمار، پزشک معمولا درخواست آزمایش های خونی 
و تصویربرداری )مثل سی تی اسکن یا ام آرآی( مغز و 
عروق خونی اطراف در سر و گردن )که خون رسانی 
مغــز را فراهم می کنند( را می دهد. تصویربرداری به 
پزشــک اجازه می دهد مناطقــی از مغز را ببیند که 

تحت تأثیر سکته مغزی قرار گرفته اند.
 آیــا مبتلایان به کرونا که دچار ســکته 
مغزی شــده اند، نقص سیستم ایمنی یا 

مشکلات عروقی نیز داشته اند؟
دقیقا همین طور است. یعنی بیشتر افرادی که سکته 
کرده اند عوامل خطر مثل فشار خون بالا، چربی بالا، 
مشکلات زمینه ای قلبی، دیابت و چاقی داشته اند. به 
این معنا که هر فردی که مبتلا به کرونا شــود، سکته 
مغزی نمی کند. بلکه فقط کسانی که مشکلات عروقی 
دارند ممکن است به دنبال ابتلا به کووید-۱۹ دچار 
سکته مغزی شــوند. به همین دلیل نیز نوار قلب از 
بیشتر افرادی که به نظر می رسد دچار سکته مغزی 
شــده اند گرفته می شود، زیرا بســیاری از افراد با 
سکته های مغزی، بیماری عروق تغذیه کننده قلب را 
نیز دارند و ممکن اســت یک نقص جریان خون در 

قلب در طول سکته مغزی وجود داشته باشد.

ســرویس ســلامت // در روزهایی که برای 
رعایت فاصله  گذاری فیزیکی و قطع زنجیره 
انتقال ویروس کووید 19 کمتر از خانه ها بیرون 
می رویم و با تعطیلی باشگاه  ها و مراکز تجمع 
اسکلتی-  های  آسیب    کم تحرک تر شده ایم، 
عضلانی به تهدیدهای جدی سلامت ما تبدیل 

شده اند.
نشستن  های طولانی و استراحت و خواب بیشتر 
از گذشــته، ضعف و کوتاهی عضلات، خشکی 
مفاصل و افت کارآیی سیستم قلبی - عروقی و 

تنفسی را در پی خواهد داشت.
برای پیشگیری از این اختلالات، تحرک مناسب 
به لحاظ تنوع، شــدت و مدت زمان انجام آنها 
ضروری به نظر می رســد که مشــاوره با یک 
فیزیوتراپیســت به صورت تلفنی یا از طریق 
پیام هــای تصویری در شــبکه های اجتماعی 

می تواند مفید و مؤثر باشد.
کشش عضلات شکم در وضعیت دمر خوابیده 
و بالا آوردن ســر و تنه با فشار روی دست ها 

و صــاف  کردن آرنج بــرای بهبود قوس کمر و 
پیشگیری از کمردرد، ایســتادن در کنج دیوار 
و قرار گرفتن کف دســت ها روی دیوارهای دو 
طرف و نزدیک  کردن ســینه به کنج دیوار برای 
کشش عضلات سینه ای، همچنین غبغب گرفتن 
برای کشش عضلات پس سر و بالای گردن و 
پیشــگیری از گردن درد، بالا آوردن پا با زانوی 
صاف با کمک دست ها در حالت طاق باز خوابیده 
برای کشش عضلات پشت ران و جلوگیری از 
زانودرد و ایســتادن روی لبه پله با پنجه پاها و 
پایین  دادن پاشنه ها برای کشش عضلات پشت 
ســاق پا برای پیشگیری از درد پاشنه و کف پا 
نمونه هایی از تمرینات کششــی برای عضلات 
سفت و کوتاه شده در نشستن های طولانی هستند 
که می توان آنها را به سادگی در منزل انجام داد.در 
حالی که به پشت خوابیده اید و زانوهای شما خم 
اســت، گودی کمر خود را به زمین فشار دهید 
و رها کنیــد. در همین وضعیت یک بالش زیر 

زانوهای خود بگذارید و زانوهایتان را به بالش 
فشار دهید. باز در همین حالت طاقباز خوابیده، 
باسن ها را منقبض کرده و به هم فشار دهید. مچ 
پاها را به طرف خود بکشید، ده شماره نگه داشته 
و ســپس به سمت پایین بکشید و مجددا تا ۱۰ 
بشمارید. در نهایت زانوها را خم کرده، در حالی 
که کف پاها روی تخت قرار دارند، یک بالش را 
دولایه کرده و بین زانوها قرار دهید، ده شماره آن 

را با دو زانو فشار دهید و سپس رها کنید.
این تمرینات ایزومتریک هم باعث می شوند که 
قدرت عضلات ناحیه کمر و اندام های تحتانی 
حفظ شــود. علاوه بر اینها ۲۰ دقیقه دوچرخه 
ثابت، ده دقیقه بالا و پایین رفتن از یک پله کوتاه 
و ۲۰ دقیقه در جا دویدن تمرینات مناسبی برای 
بهبود عملکرد قلبی- عروقی و تنفسی هستند. 
هفته هــای آینده تمرین های بیشــتری را برای 
حفظ آمادگی جسمانی در منزل به شما آموزش 

خواهیم داد.

نگذارید کم تحرکی عضلات شکم تان را کوتاه کند

طرح : فرشاد شمس الدینی
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ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

گزارش اختصاصی//  پس از انتشار سلسله گزارش هایی از 
وضعیت نابسامان محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده 
و... در هفتــه های اخیر، فرمانــدار بندرعباس در تدبیری 
 تحســین برانگیز برای رفع مشــکلات محــلات و تامین 
خواسته های شهروندان، وارد گود عمیق محلات شد و جلسه ای 
 را تشکیل داد وقرار شد این جلسات بصورت هفتگی برای رفع 

چالش های موجود در این مناطق برگزار شود. 
   بدنبال انتشــار گــزارش هایی از محلات ســنگ کن، کوچه 
نامــداران35 نخل ناخدا، آیت ا... غفاری، شــهرک دریا و... در 
روزنامه دریا، عزیزاله کناری فرماندار بندرعباس روز یکشــنبه 
جلســاتی را باحضور برخی مدیران و معتمدان محلات، مدیران 
مرتبط و... برگزار نمود و این جلسات مصوباتی داشت که مقرر شد 
تا هفته آینده پیگیری های لازم جهت رفع مشکلات این مناطق 
صورت پذیرد و مصوبات اجرایی شــده ودر جلسه روز یکشنبه 
آینده نتایج مصوبات اعلام شود. البته برخی از مصوبات در طول 
یک هفته بطور کامل قابلیت اجرایی تکمیل شــدن دارد وبرخی 
مصوبات بایستی روند کار شروع شود و اجرای کامل آنها ممکن 
است مدتی طول بکشد که فرماندار بندرعباس تاکید داشت بایستی 

پیگیری های لازم جهت رفع مشکلات مناطق و محلات مختلف تا 
حصول نتیجه اجرایی شود. 
  محله آیت ا... غفاری

   ســاعت یازده ونیم ظهر یکشــنبه گذشــته اولین جلسه در 
خصوص بررسی بیشتر وضعیت محله آیت ا... غفاری)شهناز( و 
چالش های موجــود و رفع راهکارها برگزار و بحث وتبادل نظر 
شد. شــهناز که از محلات قدیمی شهر بندرعباس است وچهل 
 شــهید را نیز تقدیم انقلاب کرده اســت که بر اثر بی توجهی و

بــی تدبیری های صــورت گرفته، در این ســال هــا حال و 
 روز خوشــی نــدارد ودر کما بســر می برد و بــه عنوان محله 
 آسیب زا مطرح می باشــد. مهمترین مشکل محله شهناز که در 
 یــک دهه اخیر مــورد بحث ومناقشــه بوده اســت، موضوع 
 ســنددار شــدن املاک فرســوده این محله قدیمی است که تا 

مدت ها این موضوع قفل شده بود و بعد با کلید گران قیمت شورای 
قبلی و فعلی بازشد و بدلیل نرخ گذاری ناعادلانه و بسیار گران در 
این محله، ساکنان محروم این محله نتوانستند برای املاک شان سند 
بگیرند وبا استفاده از تسهیلات نوسازی نسبت به بازسازی املاک 
فرسوده شان اقدام کنند و در این سال ها بارها سقف و دیوارهای 
فرسوده این خانه ها که برخی تا حدود نیم قرن هم قدمت دارند، 
تخریب شدند ودر بارندگی ها، برخی از سقف ها آبکش شدند واز 
دیوارها نیز آب بیرون زد و به همین دلیل برخی از ساکنان در شب 
های بارانی، تا صبح در کوچه خوابیدند تا خانه برسرشان آوار و 
زن وفرزندشان مدفون نشوند. بسیاری از ساکنان با دیدن تکه ابری 
بر بالای ســر، موی تن شان سیخ می شد ومی شود که اگر باران 
ببارد، خانه شان آسیب می بیندو در چند بارندگی دوسال گذشته، 
تعداد زیادی از خانه ها آسیب دید و سال گذشته استانداری اعلام 
 کرد درصورت تمایل، ساکنانی که خانه های شان آسیب دیده است، 
می توانند سه میلیون تومان تسهیلات را با یک نفر ضامن دریافت 
کنندو خانه شــان را تعمیر وبازسازی کنند و بدلیل کم بودن مبلغ 
تسهیلات ونداشتن ضامن، ساکنان نتوانستند وام بگیرند. برخی از 
خانه ها را خیرین کمک کردند تا اندکی تعمیر شوند وبیشترشان 

همچنان ترک خورد و تخریبی باقی مانده اند. مشکل دیگری که در 
 این جلسه هم مطرح شد به موضوع کوچه های تنگ و تاریکی بر

می گردد که مامن و پاتوق معتادان، موادفروشان و مشروب فروشان 
و... تبدیل شده اند و باعث سلب آسایش ساکنان شده است. فقر 
و محرومیت مطلق برخی خانواده که تعدادی هم تحت پوشــش 
 نهادهای حمایتی هســتند و بیش از 400خانواده محروم توسط 
 مرکز نیکوکاری محله شناســایی شده اســت و بطور حتم این 
خانواده های محروم که به نان شب محتاجند، توان پرداخت چند 
ده میلیون تومان به شــهرداری جهت صدور مجوز اخذ سند را 
ندارند وبایستی برای آنها نسخه شفابخش دیگری پیچید. فرماندار 
بندرعباس که البته خود نیز سال های نه چندان دور تجربه زندگی 
در این محله را داشــته واز درد ساکنان محله باخبر است، حال 
بدنبال درمانی برای این زخم قدیمی است تا بتواند مرهمی بگذارد 

بر غده چرکینی که بی مهری ها و بی تدبیری بر پیکر نحیف شهناز 
رویانده است. حال فرماندار تصمیم گرفته دستگاه های اجرایی و 
معتمدین محله را به دور یک میز جمع کند و با مشارکت همدیگر، 
در ســال 99 گام های انقلابی و جهادی در محله بردارد تا نوروز 
1400 روح دیگری در محله بدمد و به بخشــی از تبعیض ها و 
اجحاف ها پایان داده شود و معابر بازگشایی شده و وعده ها محقق 
شود. وعده بازگشایی معبری از کوچه بعثت4 تا بلوار مادر بعد از 
سه سال حتی کلید نخورد. کوچه های تنگ وتاریک هیچ تغییری 
در این سال ها نکرد و همچنان پاتوق ماندند ومعتادان وخلافکاران 
از سایر استان هاهم وارد این محله شدند وسکنی گزیدند و پاتوق 
کردند. ســرنگ های آلودهشان را در برخی کوچه ها رها کردند، 
بر زن و دختر بعضی از ســاکنان چاقو و.... کشیدند و تخم رعب 
وهراس و اضطراب  را در  دلشــان کاشتند. کودکان ونوجوانان و 
جوانان این محله بزرگ از کمترین امکانات محروم ماندند و تخم 
تبعیض و عقده در محله کاشته شــد و شهناز بی پناه رها شد و 
فریادهای جگرسوزش را مسئولان نشنیدند. شورای شهر فقط در 
زمان تبلیغات انتخابات سراغی از حالش گرفتند و وعده دادند که 
درمانش می کنند واز روز جمعه بعد از انتخابات، شهناز را فراموش 
کردند و سراغی از این پیر کمرخمیده نگرفتند. از دود و دم معتادان، 
نفس شهناز به شمارش افتاد و صدای خس خس سینه اش را کسی 
نشنید تا رو به موت نهاد و امیدی به بهبودی نیافت. اما حالا قرار 
است با مشارکت ساکنان و همراهی و همکاری بیشتر مسئولان و 
ارائه تشویق ها و تخفیفات و... و مهمتر از همه با مدیریت فرماندار 
بندرعباس، خون امید به رگ های گرفته شهناز تزریق شود تا به 
زندگی امیدوار شــود و بعد از مدتی استوار بر پای خود بایستد و 
فرزندان شــهیدش را با افتخار نام ببرد و از آنها بگوید. پس باید 
منتظر ماند و دید که در سال 99 چه قدم های بزرگی برای احیای 

شهناز برداشته خواهد شد. 
  آیت ا... غفاری نیاز به شوک و تنفس مصنوعی دارد

  فرماندار بندرعباس گفت: محله آیت ا... غفاری بندرعباس  نیاز 
به شــوک و تنفس مصنوعی دارد تا احیا شود.عزیزاله کناری  در 
نشستی با حضور عبدالحسین ارجمند مشاور عالی شهردار ومدیر 
بافت فرسوده وتاریخی بندرعباس، مجتبی سلیمی شهردارجدید 
منطقه2 بندرعباس، مسئول دفتر تسهیلگری محله آیت ا... غفاری و 
معتمدین این محله در فرمانداری بندرعباس برگزارشد؛ تاکید کرد: 
سال 99 بدنبال تغییرات اساسی در این محله هستیم.کناری با اشاره 
به قدمت این محله قدیمی که متاســفانه در حال حاضر وضعیت 
 مناســبی ندارد وهمگام با سایر محلات رشد نکرد و به محله ای 
آســیب پذیر تبدیل شد ؛ اظهار داشــت: با مشارکت ساکنان و 
دســتگاه های اجرایی بایســتی تلاش کنیم مشکلات موجود 
در این محله را برطرف کنیم.فرمانــدار بندرعباس با بیان اینکه 
بایســتی شــهرداری را به این محله ببریم  بجای اینکه ساکنان 
محله به شهرداری بیایند؛ از شهردار منطقه 2بندرعباس خواست 
دفتری را به نمایندگی از شــهرداری در این محله مستقر نماید تا 
مشــکلات را پیگیری و به درخواســت های اهالی پاسخ داده 
شود.رئیس شــورای تامین شهرســتان بندرعباس برپاکسازی 
 موادفروشــان، مشــروب فروشــان، معتادان و رفع مشــکل 
کوچــه های تاریک و خانه های فرســوده این محله تاکید کرد. 
وی براســتفاده از ظرفیت دفتر تسهیلگری این محله و معتمدین 
برای اطلاع رســانی از جزئیات طرح های مدنظر و مشــارکت 
در رفع مشــکلات محله و نوســازی این بافــت تاکید کرد و 
 گفت: برای نوســازی بافت فرســوده وصدور سند با استفاده از 
مشوق های شهرداری در این بافت فرسوده بایستی تسریع شود. 
فرماندار بندرعباس گفت: املاکی که پروانه ساختمانی دریافت می 
کنند و اصلاحات و عقب نشینی لازم را دارند، در اولویت صدور سند 
هستند. کناری گفت: تسهیلات ارزان قیمت نوسازی بافت فرسوده 
نیز به مالکان املاک این محله برای بازسازی املاک فرسوده شان 
داده می شود. فرماندار بندرعباس گفت: با بازسازی بافت فرسوده، 
همزمان بازگشــایی معابر نیز آغاز می شود و خدمات رسانی و 
اجرای طرح های عمرانی را نیز می توانیم کلید بزنیم. وی شرایط 
 فعلی بافت های فرســوده شــهر بندرعباس و بخصوص محله 
 آیت ا... غفاری را رضایت بخش ندانست و خواستار اهتمام تمام 
دســتگاه های اجرایی و... واز طرفی مشارکت ساکنان برای رفع 
مشکلات موجود شد. کناری گفت: بایستی موج مثبت سونامی 
 در این محله داشته باشیم و پاکسازی لازم در محله انجام شده و
 پاتوق ها جمع آوری شوند. فرماندار بندرعباس بر تسریع در صدور 
سند املاک این محله توسط ثبت اسناد شهرستان بندرعباس تاکید 
 کرد. وی تاکید کرد: در سال جاری بایستی طرح های عمرانی و... 
بگونه ای در این محله اجرا شــود که آیت ا... غفاری به عنوان 
الگو برای ســایر محــلات قرار گیرد. فرمانــدار بندرعباس از 
برگزاری جلسات هفتگی برای رفع مشکلات این محله خبرداد. 
 وی خواســتار توجه بیشــتر به جمع آوری زباله در محلات و 
بافت های فرسوده شهر بندرعباس شد وشرایط فعلی را مطلوب 
ندانســت. فرماندار بندرعباس گفت: لازمه موفقیت در اصلاح 
این محله، جلب مشــارکت مردم در بازسازی و انجام یک تغییر 
اساسی در محله آیت الله غفاری است .کناری تاکیدکرد: مدیران 
ادارات نبایــد ارتباط خود را با مردم قطع کنند و باید تمام تلاش 
خود را بکار گیرند تا مسائل و مشکلات مردم را پیگیری و رفع 
نمایند.وی گفت: محلــه آیت الله غفاری از محله های قدیمی و 

پر رونق شهر بندرعباس اســت و لازم است یک تغییر اساسی 
در ســطح محله صورت گیرد تا به کمک مردم محله به جایگاه 
 قدیم خود برگردد؛ لذا در این راستا جلب مشارکت اهالی محله 
مــی تواند بزرگترین کمک باشــد و بااســتقرار  نمایندگانی از 
شهرداری منطقه 2 در محله، مراحل اخذ پروانه ساختمانی سهل 
و آسان خواهد گردید.کناری در پایان تصریح کرد: طراحی طرح 
تفصیلی محله ضروری است تا موقعیت واقعی منازل مسکونی 
مشخص شــود و فرد بتواند فرایند اخذ پروانه را بهتر انجام دهد 
و ثبت اسناد شهرستان برای صدور سند مالکیت همکاری لازم 
را با شهرداری داشته باشد.شهردار منطقه2 بندرعباس نیز عمران 
و آبادانی این محله را از برنامه های خود اعلام کرد و براستفاده از 
تمام ظرفیت ها برای رفع مشکلات و موانع موجود در این محله 
تاکید کرد. مجتبی ســلیمی گفت: در سال گذشته فقط ده پروانه 
 ساختمانی در این محله صادر شده است که بایستی بررسی کنیم 
چرا علی رغم تخفیفات و مشــوق ها، اســتقبال لازم صورت 
نگرفته اســت. ســلیمی گفت:بدنبال این هستیم که با همکاری 
دستگاه های مختلف، مشــکلات موجود در این محله برطرف 
شود. وی از راه اندازی دفتر شهرداری در این محله در روزهای 

آینده  خبرداد. عبدالحسین ارجمند مشاور عالی شهردار ومدیر 
بافت فرســوده وتاریخی بندرعباس نیز از اعطای تشویق هایی 
 برای صدور سند املاک و بازسازی واحدهای فرسوده در محله 

آیت ا... غفاری خبرداد.
  شهرک دریا و سنگ کن

    ســاعت 15یکشــنبه نیــز نماینــدگان و معتمدین محلات 
ســنگ کن و شهرک دریا با فرماندار به گفتگو نشستند که یکی 
از دردهای مشــترک هر دو، مشخص نبودن شهر یا روستا بودن 
شهرک و محله شــان بود وعنوان کردند از بسیاری از خدمات 
 شهری محرومیم و مسئولان شهری آنها را جزو محدوده شهری 
نمــی دانند. در گزارش هایی هم کــه از این منطقه گرفتیم، آنها 
عنوان می کردند که کاندیداهای شورای شهربندرعباس فقط در 
زمان تبلیغات انتخابات شورای اسلامی شهر به آنجا می روند واز 
 آنها می خواهند که به آنهــا رای دهند وپس از انتخابات، حتی 
وعده های شــان را برای پیگیری رفع مشــکلات شان و تعیین 
تکلیف شدن شان مبنی بر شهر یا روستا بودن شان هم فراموش 

می کنند تا انتخاباتی دیگر. 
  غیبت پرحاشیه

   در ابتدای جلســه نیز باتوجه به اینکه سنگ کن و شهرک دریا 
در غرب و شمال میدان دفاع مقدس ودر محدوده شهرداری منطقه 
یــک بندرعباس بود و علی رغم دعوت از شــهردار این منطقه 
برای حضور در جلســه، اما نماینده ای از شهرداری منطقه یک 
در جلسه حضور داشت و شــهردار نیامده بود که با اعتراض و 
گلایه شدید فرماندار بندرعباس مواجه شد و فرماندار بندرعباس 
گفت شهردار منطقه یک بندرعباس همواره نسبت به حضور در 
جلسات فرمانداری بی توجه است و از نماینده شهرداری خواست 
 تا مراتب اعتراضــش را به وی اعلام کننــد و اظهارامیدواری 
کرد شهرداری این منطقه تا قبل از اینکه فرماندار دست به قلم شود، 

در نوع رفتارش و حضور در جلسات فرمانداری تجدید نظرکند. 
  خواسته های ساکنان شهرک دریا

   نمایندگان شهرک دریا مشکلات آب و برق، جاده دسترسی به 
داخل شــهرک وتاریکی آن، ناامنی و سرقت بالا در این شهرک، 
بلاتکلیفی صدور سند املاک و زمین ها، امکان تخریب پل روی 
رودخانه در رودخانه، تخلیه نخاله ها و.... در شهرک، عدم نصب 
کنتورهای آب علی رغم پرداخت حق انشــعاب آب، نوســان 
برق ونیاز به افزایش ترانس برق، عدم خدمات دهی شــهرداری 
علی رغم اینکه پروانه های ســاختمانی از شهرداری منطقه یک 
 صادر شــده و صادرنشدن پایان کار ساختمان های ساخته شده 
 و ... را از جمله مشــکلات ساکنان این شــهرک عنوان کردند

 که فرماندار بندرعباس بر تســریع رفع این مشــکلات توسط 
دســتگاه های اجرایی شهرداری تاکید کرد وگفت : در هفته بعد 
شهردار منطقه یک وســایر دستگاه ها نسبت به انجام مصوبات 
جلســه و عملکردیک هفته ای نســبت به رفع مشکلات این 
شــهرک بایستی پاسخ دهند. نمایندگان و معتمدین محله سنگ 
کن نیز بــا قدردانی از پیگیری و توجه ویژه فرماندار بندرعباس 
 نســبت به رفع مشکلات مناطق حاشیه ای شهر و بازدیدشان از 
این مناطق و پاســخگو بودن فرماندار؛ از عــدم ارائه خدمات 
 مطلوب شــهری، صادرنشدن ســند املاک، عدم اجرای شبکه 
جمع آوری فاضلاب، نوســان برق ونیاز به ترانس برق در این 
محله، لایروبی نشدن خورو کانال ها و سنگ بست نشدن خور، 
تبدیل شدن برخی از نقاط محله به حیاط خلوت معتادان، مشروب 
خوران و....، تبدیل شــدن محله به انبار و تخلیه نخاله، آسفالت 
نشدن بیشتر کوچه های محله، عدم لاین بندی محله، واگذاری 
اراضی به افرادی خاص، نیزار لجنزار روبروی مسجد، نبود خانه 
عالم  و... را از جمله مشکلات این محله عنوان کرد واز طرفی از 
نصب ست بازی برای کودکان در کنار مسجدامام حسن مجتبی)ع( 

محله سنگ کن شرقی قدردانی کردند.
  پاسخ فرماندار

   فرماندار بندرعباس گفت:مســائل و مشکلات شهرک دریا را 
با جدیت دنبــال خواهیم کرد. فرماندار بندرعباس گفت: ادارات  
مرتبط نسبت به رفع مشــکلات محله سنگ کن و شهرک دریا 
شــهر بندرعباس اقدام کنند. فرماندار بندرعباس اظهار داشت: 
راهداری ضمن رفع مشکل راه شهرک دریا، با همکاری شرکت 
برق منطقه ای بررســی کند راه دسترسی به شهرک دریا از چه 
مســیری آسان تر می شــود عبور داد تا امنیت و ایمنی لازم را 
داشــته باشــد و نتیجه آن را جهت اجرایی نمــودن اعلام کند.

وی گفت: اداره ثبت اســناد شهرستان در خصوص صدور سند 
مالکیــت اهالی شــهرک دریا با جدیــت ورود کند و همچنین 
شهرداری منطقه 1 نســبت به صدور پایان کار ساختمان ها در 
شــهرک دریا که قبلا پروانه ســاختمانی برای آنها صادر کرده، 
اقدام نماید.وی بیان داشــت: ضرورت دارد شهرداری منطقه 1 
ضمن بازدید مســتمر از محلات قدیمی و بافت های فرســوده 
محدوده خود از جمله ســنگ کن، شهرک توحید، نخل ناخدا، 
 شهرک دریا و... نسبت به پاکسازی این محلات، خصوصا محله 
ســنگ کن اقدام کند و طراحی طرح تفصیلی محلات را انجام 
و معابــر محلات قدیمی را آســفالت نماید.کناری تصریح کرد: 
شرکت توزیع برق نسبت به ایجاد روشنایی مسیر شهرک دریا و 
محله سنگ کن اقدام کند. همچنین جهت رفاه و جلب مشارکت 
مردم در بازســازی محله ســنگ کن، لازم است نمایندگانی از 
شــهرداری در روز معینی در دفتر مسجد محله حاضر و اهالی 
محله نیز برای اخذ پروانه ســاختمانی به مسجد محله مراجعه 
تا نمایندگان شــهرداری روند صدور پروانه ساختمانی را برای 

اهالی انجام دهنــد.وی گفت: حداکثرتا خــرداد ترانس جدید 
 برق محله ســنگ کن بر اساس قول شــرکت توزیع برق نصب 
می شود و امنیت این محله هم  تامین خواهد شد. کناری گفت: 
بایســتی پلاک های دارای معارض در این منطقه مشخص شود 
وبرای رفع مشکلات این حوزه تلاش کنیم. فرماندار بندرعباس بر 
پاکسازی خورها و کانال ها وسنگ بست خور تاکید کرد؛ وضعیت 
فعلی باعث می شــود در زمان بارندگی استرس داشته باشیم که 
خانه های اطراف خور تخریب نشــوند ویا به کسی آسیبی وارد 
نشــود. فرماندار بندرعباس گفت: مشکلات آب و برق شهرک 
دریا هم بایستی توسط دستگاه های متولی برطرف شود و احداث 
جاده دائم نیز در این شهرک مدنظر قرار گیرد. همچنین کد آبادی 
نیز برای این شهرک درخواســت شده است که امیدوارم بزودی 
محقق شود.وی تاکید کرد: معتمدین محلات هم پیگیری لازم را تا 
رفع مشکلات و تامین خواسته های شان داشته باشند واز طرفی 
خودشــان در محلات از اموالی که نصب می شود و... نگهداری 
و مراقبت داشته باشند. وی بر هرس درختان و تامین روشنایی 
جاده ورودی  شهرک دریا و محله سنگ کن جهت ارتقای امنیت 
توسط متولیان مربوطه تاکید کرد. کناری بر ارائه خدمات بصورت 
جهادی وبسیجی وار در این محلات تاکید کرد. فرماندار بندرعباس 
تاکید کرد: مدیران بایستی به محلات بروند وبا مردم صحبت کنند 
ومشکلات شان را رصد وبرای رفع آنها تلاش کنند. وی تاکید کرد: 
 مدیران بایستی در خدمترسانی به مردم الگو باشند تا شهروندان

 نیز همکاری ومشارکت بیشــتری داشته باشند وجهت حذف 
بروکراسی های اداری، بهتر است شهرداری به داخل محلات بیاید 

و امورات شان را از داخل محلات پیگیری کنند.
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دریــا  شــهرک  نماینــدگان    
جــاده  بــرق،  و  آب  مشــکلات 
دسترســی بــه داخل شــهرک 
وتاریکی آن، ناامنی و ســرقت 
بالا در این شــهرک، بلاتکلیفی 
صدور ســند املاک و زمین ها، 
امکان تخریب پل روی رودخانه 
در رودخانــه، تخلیــه نخالــه ها 
و.... در شــهرک، عــدم نصــب 
کنتورهای آب علی رغم پرداخت 
حق انشــعاب آب، نوســان برق 
ونیاز بــه افزایش ترانس برق، 
عــدم خدمات دهی شــهرداری 
علــی رغــم اینکه پروانــه های 
ســاختمانی از شهرداری منطقه 
یک صادر شــده و صادرنشدن 
پایان کار ساختمان های ساخته 
شــده و ... را از جمله مشکلات 
ســاکنان ایــن شــهرک عنوان 

کردند
  نماینــدگان و معتمدین محله 
ســنگ کن نیــز بــا قدردانی از 
پیگیری و توجــه ویژه فرماندار 
بندرعبــاس نســبت بــه رفــع 
مشکلات مناطق حاشیه ای شهر 
و بازدیدشــان از ایــن مناطــق 
فرمانــدار؛  بــودن  پاســخگو  و 
از عــدم ارائه خدمــات مطلوب 
شهری، صادرنشدن سند املاک، 
عدم اجرای شــبکه جمــع آوری 
فاضــلاب، نوســان بــرق ونیــاز 
به ترانــس برق در ایــن محله، 
 لایروبی نشــدن خورو کانال ها 
و ســنگ بســت نشــدن خــور، 
تبدیل شدن برخی از نقاط محله 
به حیاط خلوت معتادان، مشروب 
خوران و....، تبدیل شدن محله 
به انبار و تخلیه نخاله، آســفالت 
نشدن بیشتر کوچه های محله، 
عدم لاین بندی محله، واگذاری 
اراضی به افــرادی خاص، نیزار 
لجنزار روبروی مسجد، نبود خانه 
عالــم  و... را از جمله مشــکلات 

این محله عنوان کرد

بــر ارائــه خدمــات   کنــاری 
بصــورت جهادی وبســیجی وار 
توســط مدیــران در این محلات 

تاکید کرد

تشکیل جلسات هفتگی برای بررسی مشکلات محلات کلید خورد

فرماندار وارد گود عمیق محلات بندرعباس شد

عکس و گزارش علی زارعی/ دریا
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حضور تعدادی از نمایندگان شهرک دریا در جلسه فرمانداری

جلسه بررسی مشکلات محله آیت ا... غفاری بندرعباس

وضعیت نامناسب جمع آوری زباله در محلات که مورد گلایه فرماندار قرار گرفتعدم لایروبی خورها و کانال های محلات حاشیه ای بندرعباس

حضور نمایندگان محله سنگ کن و شهرک دریا در فرمانداری

با اسکن این تصویر 
متن گزارش را در 

وبسایت روزنامه دریا 
مشاهده کنید

فرماندار بندرعباس بر تسریع در صدور سند املاک این محلات توسط ثبت اسناد شهرستان بندرعباس تاکید کرد


